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TÜRKIYE, DÜNYADAKI EN ÖNEMLI                         
LOJISTIK ÜSLERDEN BIRI OLABILIR

Bilal KOÇAK
bilalkocak@ekovitrin.com

Tedarik zincirinde dünya çapında halen bü-
yük sorunlar yaşanırken,  pandeminin ülke eko-
nomilerini sarstığı 2020 yılında hayati bir rol 
üstlenen lojistik sektörünün önemi daha çok 
anlaşıldı. Türkiye lojistik sektörü 2021 yılını ba-
şarıyla tamamlayıp, 2022 yılına daha umutlu gi-
riyor. Gelişmeler tedarikte Türkiye’nin,  dünyada 
öne çıkmasını sağladı ve yeni fırsatlar oluşturdu.  
2022’de Türkiye’de lojistik sektöründe yatırım-
lar hız kazanacak. Türkiye, dünyadaki  önemli 
lojistik üslerden birisi konumuna gelebilir.  Çün-
kü ürünleri en kısa yoldan, en ucuz lojistik mali-
yetlerle Avrupa’ya ulaştırmanın yolu Türkiye’den 
geçiyor. Çin’den bir konteynerin Avrupa’ya ulaş-
ması en erken 4 haftayken, Türkiye’den İngil-
tere’ye 1 haftada ulaşıyor. Türkiye’nin lojistikte 
dünyanın önemli üslerinden biri olabilmesi için 
şirketlerin filolarını yenilemeleri ve yatırımlar 
yapmaları gerekiyor.  Dijital dönüşümde halen 
4.0’ı uygulayan, 2022’de ise 5.0’ı ve yüzde 7’lik bü-
yümeyi hedefleyen Türkiye lojistik sektörünün, 
vergi ve benzeri düzenlemelerle teşvik edilme-
si konusunda devletten beklentileri var.  Türkiye 
taşımacılık sektörü, büyük potansiyeli sayesinde 
yabancı yatırımcıların da ilgisini çekmeye devam 
ediyor. 2020 yılını 525 milyon dolar yatırımla ta-
mamlayan sektör, Mayıs 2021 itibarıyla toplam 
93 milyon dolar yabancı yatırım çekti.  Pande-
miyle birlikte e-ticaret kanalında da tarihi re-
korlar yaşandı. Sektöre yeni girişimciler de hız-
lı giriş yaptı. e-ticarette küresel hacmin 2021’de 
yüzde 14 artışla 4,9 trilyon dolara yükseleceği 
tahmin ediliyor. Sektör uzmanları, Türkiye e-ti-
caret pazarının bu yıl yüzde 50 büyüme ile 400 
milyar TL’ye yaklaşmasını bekliyor. Hızlı gelişen 
bu alan Türk yatırımcısının, uluslararası alanla-
ra yönlenmesinin de önünü açtı. Özellikle Avru-
pa, Ortadoğu ve ABD pazarları lojistik şirketleri-
nin yatırım alanları oldu.

Ekovitrin, Kasım sayısının kapak konusu-
nu Türkiye lojistik sektörüne ayırdı.  Uzmanlar 
sektördeki gelişmeleri analiz ederken,  lojistik 
şirketlerinin faaliyetlerini ve başarılarını özel 
bir dosya halinde geniş bir şekilde ele aldık. Lo-
jistik sektör dosyasının hazırlanmasında emeği 
geçen Harun Reşit Tığlı ve Sinan Saygı arkadaş-
larımızı bu titiz ve verimli  çalışmalarından do-
layı  tebrik ediyorum.   

KARABAĞ YENIDEN INŞA EDILIYOR
Kardeş Azerbaycan’ın büyük zaferiyle 

sonuçlanan ve 30 yıllık Ermeni işgalinden kur-
tarılan Karabağ, yeniden inşa ediliyor. Türkiye, 
Karabağ’ın imarında ve kalkınmasında büyük 
destek veriyor.  Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın,  “Kardeş Azerbaycan’a tüm imkan-
larımızla destek olmaya devam edeceğiz” sözü 
bunu teyit ediyor.  Devlet Başkanı İlham Ali-
yev’in davetlisi olarak geçtiğimiz ay Azerbay-
can’a giden Cumhurbaşkanı Erdoğan, Aliyev ile 
birlikte Karabağ’da Fuzuli Uluslararası Havali-
manı’nın açılışını gerçekleştirdi. 8 ay gibi rekor 
bir sürede tamamlanarak hizmete açılan hava-
limanının inşaasında Türk şirketleri önemli rol 
üstlendiler. Türk şirketleri  ayrıca, Karabağ’da 
otoyol ve tarım teknoparkı gibi bir çok önemli 
altyapı projelerinde de yer alıyorlar.

Bu yıl Türk bankacılık sektöründe 6. yılını 
dolduran yatırım bankası Pasha Bank, Türki-
ye,  Azerbaycan ve Gürcistan arasında ticaret 
yapmak isteyen firmalar için adeta bir finansal 
köprü oluşturuyor. Pasha Bank Genel Müdürü 
ve Yönetim Kurulu Üyesi H. Cenk Eynehan, Eko-
vitrin Dergisi’nden Ali Karabaş’a verdiği özel rö-
portajda, Karabağ’ın yeniden inşaa sürecinde 
yatırım desteği sağlayan öncü banka oldukları-
nı dile getirdi.  Firmalara verilen finansal des-
tek ve danışmanlık hizmetleri Karabağ’ın yeni-
den inşaası için büyük önem taşıyor. 

IŞ DÜNYASINDA KADIN 
GIRIŞIMCILERIN BAŞARISI

İş dünyasında başarı elde eden kadın  giri-
şimcilerimizin topuk seslerini artık daha çok 
duymaya başladık.  İşte bu başarılı kadın giri-
şimcilerimizden biri de 1K Kimya’nın kurucusu 
Sevginar  Baştekin… Baştekin’in 2010 yılında fa-
aliyete geçirdiği 1K Kimya, HighGenic markasıy-
la temizlik ürünleri üretmeye başladı. Sevginar 
Baştekin, ürettiği ürünleri 11 yıllık süreçte Tür-
kiye’nin 20 bin noktasında tüketiciyle buluştu-
rarak önemli bir başarıya imza attı. Ekovitrin 
bu başarılı Türk kadın girişimciyi Kasım sayı-
sında sayfalarına taşıdı.

2022’ye adım atmaya iki ay kala enflasyon 
ve kurların yüksek seyretmesi piyasalarda risk 
oluşturmaya devam ediyor. Ekonomistler,  Ka-
sım sayımızda piyasaların nabzını tutuyor. İş  
ve ekonomi dünyasından haberlerin  yer aldığı, 
zengin bir içerikle dolu olan Kasım sayımızı  siz 
okuyucularımıza sunuyoruz.  Önümüzdeki sayı-
da buluşmak üzere…  

AYLIK İŞ VE EKONOMİ DERGİSİ MOUNTHLY BUSINESS AND ECONOMICS MAGAZINE

Ekovitrin dergisinde yayınlanan her türlü yazı ve haber kaynak belirtilme-
den kullanılamaz. Başka kaynak veya gazeteden alıntı yazarlar ve dergi 
yazarlarına ait yazılardan dolayı Ekovitrin dergisi sorumlu tutulamaz.
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Azerbaycan Cumhurbaşkanı İlham Aliyev’in davetlisi 
olarak Azerbaycan’a gitti. İlham Aliyev ile ortak basın toplantısı düzenleyen Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “Kardeş Azerbaycan’a tüm imkanlarımızla destek olmaya devam edeceğiz” dedi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
Fuzuli Uluslararası Havalimanı’nın açılış tö-
reni için Karabağ’a gitti. Azerbaycan Cum-
hurbaşkanı İlham Aliyev tarafından karşıla-
nan Cumhurbaşkanı Erdoğan, Fuzuli Ulusla-
rarası Havalimanı’na inen ilk devlet başkanı 
oldu. Yeni havalimanının açılış kurdelesini ke-
sen Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Azerbaycan 
Cumhurbaşkanı Aliyev, havalimanı binasını 
gezip yetkililerden bilgi aldı. Cumhurbaşka-
nı Erdoğan ile Azerbaycan Cumhurbaşka-
nı Aliyev, daha sonra Ahmetbeyli-Fuzuli-Şu-
şa ve Ahmetbeyli-Horadiz-Mincivan-Ağbend 
karayolu inşaatı temel atma törenine katıl-
dı. Erdoğan ve Aliyev, kurdele kesimi ile bir-
likte havalimanının açılışını gerçekleştirdi.

SEMBOLIK ANAHTAR VERILDI
Akabinde yerel kıyafetli kadınlar tara-

fından iki lidere günün anısına, havalima-
nının sembolik anahtarları hediye edildi. 
Anahtarların bir yüzünde “Füzuli Ulusla-
rarası Havalimanı” diğer yüzünde ise “Ka-
rabağ Azerbaycan’dır” yazısı yer aldı. Erdo-
ğan, Aliyev’in refakatiyle havalimanında in-
celemelerde bulundu. 

TEMEL ATMA TÖRENLERI
Havalimanındaki incelemenin ardından 

iki lider, Ahmetbeyli-Fuzuli-Şuşa ve Ahmet-
beyli-Horadiz-Mincivan-Ağbend karayolu in-
şaatı temel atma törenine katıldı. Bölgedeki 
çalışmalar hakkında yetkililerden bilgi alan 
Erdoğan ve Aliyev, butona basarak karayo-
lu temeline ilk harcı döktü. Cumhurbaşka-
nı Erdoğan ve Azerbaycan Cumhurbaşka-
nı Aliyev, günün anısına imzaladıkları metni, 
kapsül içinde temele attı. Metinde, “Azerbay-
can Cumhurbaşkanı İlham Aliyev ve Türkiye 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ta-
rafından Horadiz-Cebrayıl-Zengilad-Ağbend 
(Zengezur Koridoru) otoyolunun temeli atıl-
mıştır. 26 Ekim 2021” ifadeleri yer aldı. İlham 
Aliyev ile ortak basın toplantısı düzenleyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Kardeş Azerbay-
can’a tüm imkanlarımızla destek olmaya de-
vam edeceğiz” dedi.

“KARDEŞ AZERBAYCAN’A TÜM İMKANLARIMIZLA 
DESTEK OLMAYA DEVAM EDECEĞİZ”

HABER | AZERBAYCAN

CUMHURBAŞKANI RECEP TAYYIP ERDOĞAN:

Erdoğan ve Aliyev kurdele kesimi ile birlikte Fuzuli Uluslararası Havalimanı’nın açılışını gerçekleştirdi. 
İki lidere günün anısına, havalimanının sembolik anahtarları hediye edildi. Anahtarların bir yüzünde 
‘Fuzuli Uluslararası Havalimanı’ diğer yüzünde ise ‘Karabağ Azerbaycan’dır’ yazısı yer aldı. 

İki lider, Ahmetbeyli-Fuzuli-Şuşa ve Ahmetbeyli-Horadiz-Mincivan-Ağbend karayolu inşaatı temel atma törenine katıldı. Bölgedeki 
çalışmalar hakkında yetkililerden bilgi alan Erdoğan ve Aliyev, butona basarak karayolu temeline ilk harcı döktü.

Kuveyt Türk
Avrupa’nın En İyi
İşvereni Seçildi
İş süreçlerinde “Önce insan, önce çalışan.” prensibiyle 
hareket eden Kuveyt Türk, Türkiye açısından önemli
bir başarıya imza attı. İş yeri kültürünü ve çalışan
deneyimini ölçümlemede dünyanın uzman otoritesi 
kabul edilen Great Place to Work Enstitüsü, Kuveyt 
Türk’ü Avrupa’nın en iyi işvereni ödülüne layık gördü.
Kuveyt Türk böylece birinci sırada Avrupa’nın en iyi
 işvereni seçilen ilk Türk şirketi unvanına sahip oldu.  

İş yeri kültürünü ve çalışan deneyimini ölçümlemede dünyanın uzman 
otoritesi kabul edilen şirketlerden biri olan GPTW tarafından Kuveyt 
Türk’ün bu ödüle layık görülmesinin ardında, insanı odağa alarak
6 bin çalışanının “İyi ki Kuveyt Türklüyüm.” demesini sağlayan özgün
uygulamalar yer alıyor. Çalışanı merkeze alan yeni nesil insan 
kaynakları uygulamalarının yanı sıra çalışanlara mutlu ve huzurlu
bir iş yeri ortamı sunma konusunda gösterilen kararlılık da başarıya 
giden yolda önemli bir etken olarak öne çıkıyor.

“En iyi işveren ödülü, çalışanlarımıza verdiğimiz
değerin teyidi mahiyetindedir.”

Kuveyt Türk Genel Müdürü Ufuk Uyan, “Kurulduğumuz ilk günden
bu yana müşteri memnuniyetinin, çalışan memnuniyetinin doğal bir 
sonucu olduğuna inanıyoruz. İnsan kaynakları politikamızı da bu anlayış 
doğrultusunda şekillendiriyoruz. 6 bini aşkın çalışanımızın ‘İyi ki Kuveyt 
Türklüyüm.’ demesini sağlayan süreçlerimizle tüm çalışanlarımıza mutlu 
ve huzurlu bir çalışma ortamı sunmaya büyük önem veriyoruz.
Çalışanlarımızın, fikirlerini özgürce ifade ettikleri, karar sistemlerine
dâhil oldukları ve çalışırken güven duydukları, motive oldukları bir ortam 
oluşturmak için hayata geçirdiğimiz uygulamaların bir neticesi olarak 
ülkemiz adına bir ilke imza atmanın da mutluluğunu yaşıyoruz.
Katılım finans sektöründe olduğu gibi insan kaynakları alanındaki 
çalışmalarımızla da öncü olduğumuzu tescilleyen Avrupa’nın En İyi 
İşvereni ödülü, aynı zamanda çalışanlarımıza verdiğimiz değerin ne 
kadar büyük olduğunun da teyidi mahiyetindedir. İş yeri kültürümüzü 
daha iyi bir noktaya getirmek ve olumlu çalışan deneyimini artırmak için 
özgün insan kaynakları uygulamaları geliştirmeye devam edeceğiz.” dedi.   

Kuveyt Türk; unvanları kaldıran, çalışanların kariyer tariflerini
kendilerinin yazdığı ve farklı alanlarda deneyim kazandığı, çalışanları 
geleceğin yetkinliklerine hazırlayan yeni kariyer modeli Gelişim Mutfağı 
modelini finans sektöründe bir ilke imza atarak bu yılın başında hayata 
geçirdi. Gelişim Mutfağı, bir taraftan çalışanların mevcut işlerinde 
derinleşmesini ve geleceğe donanımlı şekilde hazırlanmasını sağlarken 
diğer taraftan çalışanların departmanlar arası rotasyon, deneyimleme 
eksenli geçici görevlendirmeler, iş başı eğitimleri gibi uygulamaları 
Gelişim Sepeti'nde toplayıp puanlandırarak çalışanlara farklı alanlarda 
tecrübe kazanma imkânı sunuyor. 

Kuveyt Türk, yan haklar konusunda da sektörde bir ilk olan, Stevie
ve Brandon Hall gibi prestijli kurumlardan farklı alanlarda birçok ödül 
alan esnek yan haklar uygulaması Sepetim ile de çalışanların farklı 
ihtiyaçlarına farklı çözümler sunuyor. Sepetim uygulaması sayesinde 
çalışanlar, yan haklarından esnettikleri bütçelerle BES gibi bir tasarruf 
yolunu tercih edebiliyor ya da bütçelerini eğitim, telefon veya seyahat 
gibi ihtiyaçlarında değerlendirebiliyor. 

Kuveyt Türk Genel Müdürü

Ufuk Uyan

Kuveyt Türk’ün, çalışan memnuniyeti ve deneyimi konusunda 
önemli başarılara imza atmasına ve ödüller kazanmasına katkı 
sunan önemli uygulamaları bulunuyor. “Gelişim Mutfağı”,
“Sepetim”, “Önce Çalışan Meclisi”, “Kuveyt Türk Akademi” ve
“İyi ki Mobil Uygulaması” bunlardan bazıları. 

Kuveyt Türk sektörde ilklere imza atıyor 

TM

Bu bir advertorial ilanıdır.



TÜM YOLLARA
AÇILAN

KAPINIZ...

TÜRKİYE’NİN
GÜCÜNE
GÜÇ KATMAYA
GELDİK
Denizcilik ve lojistikteki
150 yılı aşkın tecrübemizle
Türkiye’nin ihracatını
yeni ufuklara taşımak
en büyük hedefimiz.
Türkiye ile birlikte
şimdi tam yol ileri...



www.ekovitrin.com   •   Kasım 202110

Standart Pompa Yönetim Kurulu Başkanı Şeref T. Çelebi, “1982’den bu yana ihracat 
yapıyoruz. Bugün 100’den fazla ülkeye ihracatımız var. Türkiye’de pompa ve parçaları 

konusunda ihracatı en yüksek 4. fi rma olma ödülünü aldık” dedi. 

S tandart Pompa Yönetim Kurulu Baş-
kanı Şeref T. Çelebi, her zaman ye-
nilenme ve uzmanlaşmadan yana 
bir üretim anlayışına sahip olduk-

larını söyledi. Kuruldukları günden bu yana 
sahip oldukları girişimci ruhun, kendi üre-
tim programlarının tesiste tüm prosesleri 
kapsayabilecek nitelikte olmasını sağladığı-
nı vurgulayan Şeref T. Çelebi, “Öncelikle ka-
liteden asla ödün vermeden global pazar-
larda yer alan yeniliklerin takipçisi olacağız. 
Buna paralel olarak gelecek dönem maki-
na, pazarlama ve üretim tesisi yatırımları-
mız devam edecek” dedi.

1982’den bu yana ihracat yapan bir firma 
olduklarının altını çizen Şeref T. Çelebi, “Bu-
gün 100’den fazla ülkeye ihracat yapıyoruz. 
Son yıllarda global zinciri yapısının değiş-
mesi ile Türkiye’de üretilen ürünlerin kali-
te ve güvenilirlik açısından tecrübe edilme-
sine olanak sağladı. Biz de ihracat ekibimiz 
ile bu ivmeye katkıda bulunduk. ISIB verile-
rine göre Türkiye’de en çok pompa  ihraca-
tı yapan 1. firmayız” dedi.

PERIYODIK BAKIM 
ANLAŞMASI HIZMETI

Ürün gamları hakkında da bilgi veren 
Şeref T. Çelebi, “Üretim programımıza yeni 
ürün olarak dahil olan çamur pompalarımız 
mevcut. Maden sektörü odaklı olarak yeni 
üretilen SSP-H tipi pompalarımız ile aslın-
da daha önce de yer aldığımız maden sek-
töründe 3 farklı malzeme/dizayn alternatifi 
de sunabiliyoruz. Yine sadece ürünün satışı 
sonrası sadece devreye alma hizmeti son-
rası kullanıcılara destek olacak Periyodik 
Bakım Anlaşması hizmetimiz ile satış son-
rası bakım-onarım faaliyetleri konusunda 
kullanıcıların daha güvende ve sistemleri-
ni kesintisiz sürdürebilmelerini sağlıyoruz. 
Bir diğer yeni ürünümüz durum izleme ci-
hazı ‘Hawkeye’ ile endüstriyel proseslerde 

sistemde oluşabilecek titreşim kaynaklı arı-
zaları izleyebilme olanağı sunuyoruz” şek-
linde konuştu. ISK-SODEX Fuarı’nın Türki-
ye’de özellikle pompa ve vana sektörü için 
düzenlenen en iyi HVAC fuarı olduğuna de-
ğinen Şeref T. Çelebi, sözlerine şöyle devam 
etti: “Üretim yapan bir firmanın bir ürün or-
taya çıkarabilmesi tam anlamı ile tasarım, 
test ve satışa sürülmesi süreçleri minimum 
2 yıl sürüyor ve biz bu ürünleri ancak fuar 

ortamında ISK-SODEX gibi aslında HVAC fu-
arı olmasına rağmen farklı sektörlerden de 
geniş ziyaretçi kitlesine hitap etmesi sebe-
bi ile tercih ediyoruz.”

Şeref T. Çelebi, ulaşmak istedikleri nok-
taya ulaşabilmek için üretim kalitelerine ve 
girişimci ruhlarına çok güvendiklerini söy-
leyerek, pandeminin etkisinden arınmış ola-
rak önümüzdeki yıl çok daha iyi yerlere ge-
leceklerine inandıklarını sözlerine ekledi.

“100’DEN FAZLA ÜLKEYE 
İHRACAT YAPIYORUZ”

HABER | STANDART POMPA

ŞEREF T. ÇELEBİ: “Üretim programımıza yeni ürün olarak çamur pompalarını dahil ettik. 
Maden sektörü odaklı olarak yeni üretilen SSP-H tipi pompalarımız ile aslında daha önce de 
yer aldığımız maden sektöründe 3 farklı malzeme/dizayn alternatifi  de sunabiliyoruz.”

STANDART POMPA YÖNETIM KURULU BAŞKANI ŞEREF T. ÇELEBI:

AVANTAJLI
FAİZ ORANI

SEN DE VOVLA
KAZAN VOV’LA
VOV Hesap ile harcarken nakit iadesiyle,
harcamazken avantajlı faiz oranıyla bol bol kazanın!
Üstelik bitmeyen hoş geldin faizi VOV Hesap’ta sizi bekliyor.*

Alternatif Bank Mobil’i indirin,
görüntülü görüşme ile şubeye
gitmeden kolayca VOV Hesaplı olun.

www.alternatifbank.com.tr   444 00 55
The Commercial Bank (Katar) kuruluşudur.

*Aylık fatura ödeme talimatı, kredi kartı edinimi, sigorta veya Ekstra Hesap (KMH) ürünlerinden
en az birini ya da daha fazlasını kullananlar, güncel faize ek faiz oranından yararlanabilecektir.
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PTT AŞ Genel Müdürü Hakan Gülten, “Faaliyetlerimiz neticesinde 
kurumumuzda oluşan atıklardan kaynaklı sera gazı salınımlarının azaltılmasını 
sağlıyoruz. Yürüttüğümüz bu çalışmalar, Avrupa Kamu Posta İşletmecileri Birliği 
(PostEurop) tarafından her yıl oluşturulan “En İyi Sosyal Sorumluluk Broşürü” 

içerisinde 2020 yılının iyi uygulamaları arasında yerini aldı” dedi.

U laştırma ve Haberleşme Şûrası’nın 
12’ncisi bu yıl 25 binden fazla ka-
tılımcıyla gerçekleştirildi. Şûra-
da, Sürdürülebilir Lojistikte İno-

vasyon, Yeni Trendler ve Yeşil Lojistik Uy-
gulamaları oturumunda konuşan PTT AŞ 
Genel Müdürü Hakan Gülten, PTT’nin ge-
leceğin önemli çözümleri arasında görü-
len Yeşil Lojistik alanına büyük önem ver-
diğini söyledi.  

Gülten, dünyanın büyük bir hızla yeni tek-
nolojiler geliştirdiği bir dönemde lojistik sektö-
ründeki dinamiklerin de değişime uğradığını 
belirterek şu ifadeleri kullandı: “Perakende 
satış, E-ticaretin hayatımıza girmesiyle lo-
jistik sektörleri için bir dönüm noktası oldu. 
Öncesinde tedarikçiler arasında bir köprü 
görevi üstlenen sektörümüz, bugün son tü-
keticiye kadar mal ve hizmet sağlanması-
na aracılık eder hale geldi. Lojistik ve kargo 
sektörü, bugün doğuyu batıyla, kuzeyi gü-
neyle buluşturan en dinamik ağı kurmuş 
durumda. Dünya çapında da bu hizmetler-
den kaynaklanan karbon salınımının azaltı-
labilmesi için PTT Ailesi olarak çevre dostu 
projelere önem veriyor ve bu kapsamdaki 
projelerimizi hayata geçiriyoruz.”

“PTT, ÇEVRE DOSTU PROJELERLE 
GELECEĞE UMUTLA BAKIYOR”

PTT’nin çevre dostu projeleriyle geleceğe 
umutla baktığını kaydeden Gülten, bu kap-
samda hayata geçirdikleri projelerle ilgili 
konuştu. Çevre kirliliğini azaltan, pratik hiz-
met sunmayı sağlayan doğa dostu elektrikli 
scooterları 2021 Haziran ayından itibaren 
İstanbul’da dağıtım hizmetlerinde kullan-
maya başladıklarını ifade eden Gülten, bu 
araçlarla 3 ayda yaklaşık 450 bin gönde-
riyi sahiplerine ulaştırdıklarını vurguladı.

Gülten, “Dağıtım sürecimizde kullandığımız 
elektrikli scooterlarımızın sunduğu verimli-
lik konusunda sahadan olumlu geri dönüş-
ler alıyoruz.  Ayrıca, Şirketimizde kullanılan 
araçların, binde 5’inin hibrit araçlardan se-
çilmesi yönünde aldığımız kararla da karbon 
salınımı konusunda gösterdiğimiz hassasi-
yetle faaliyetlerimize devam ediyoruz” dedi.

“SIFIR ATIK PRENSIBI ILE TEMIZ BIR 
GELECEK INŞA EDIYORUZ”

Çevre Kanunu kapsamında, Sıfır Atık Yö-
netmeliği ile pek çok kurum ve kuruluş gibi 
PTT’nin de önemli faaliyetlerde bulunduğu-
nu kaydeden Gülten, 2018 yılından bu yana 
3 bin tonun üzerinde tehlikeli ve tehlikesiz 
atık biriktirerek belediyelere veya lisanslı 
geri dönüşüm firmalarına teslim ettikleri-
ni ve bu kapsamda ülke ekonomisine katkı 
sağladıklarını ifade etti.

Sıfır Atık Yönetmeliği kapsamında olan 
3 bin 100 iş yerinden 2 bin 482 adedinin te-
mel seviyede sıfır atık belgesi alarak faali-
yetlerini belgeli bir şekilde sürdürdüğünü 
dile getiren Gülten, “Faaliyetlerimiz netice-
sinde kurumumuzda oluşan atıklardan kay-
naklı sera gazı salınımlarının azaltılmasını 
sağlıyoruz. Yürüttüğümüz bu çalışmalar; Av-
rupa Kamu Posta İşletmecileri Birliği (Pos-
tEurop) tarafından her yıl oluşturulan “En 

İyi Sosyal Sorumluluk Broşürü” içerisinde 
2020 yılının iyi uygulamaları arasında ye-
rini aldı. Süreçlerimizde ve uygulamaları-
mızda çıtayı hiç düşürmeden aynı anlayış 
ve tempoyla devam edeceğiz” diye konuştu.

Sıfır atık kapsamında, PTT olarak çevre-
ye zarar vermeyen malzemeleri kullanma-
ya özen gösterdiklerini vurgulayan Gülten, 
şunları söyledi: “Posta ve kargo dağıtım hiz-
metlerinde kullandığımız tüm ambalaj mal-
zemelerimiz yüzde 100 geri dönüştürülebilir 
ve renklendirmelerde faydalandığımız ma-
teryaller ise suda çözülebilir özellikte. Tüm 
bunların yanında, çevreye duyarlı projeler 
geliştirmeye ve bu anlamdaki iş birlikleri-
mizi sürdürmeye de devam ediyoruz. Ulusal 
Elektronik Tebligat Sistemi (UETS) ile yargısal 
süreçleri hızlandırmanın yanında binlerce 
ağacı kesilmekten kurtarıyoruz. Elektronik 
Belge Yönetim Sistemi’ni kullanarak kâğıt 
israfının önüne geçmiş oluyoruz.”

PTT, ‘YEŞİL LOJİSTİĞE’ BÜYÜK ÖNEM VERİYOR

HABER | PTT
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Alternatif Bank, 2021 yılı üçüncü çeyrek sonu fi nansal sonuçlarını açıkladı. Bankanın 
konsolide rakamlara göre aktifl eri 38 milyar TL, nakdi ve gayri nakdi kredilerde ekonomiye 

sağladığı destek de 33,7 milyar TL oldu. Mevduat hacmi ise 20,3 milyar TL’ye ulaştı.

ALTERNATİF BANK’TAN TÜRKİYE 
EKONOMİSİNE KATKI SAĞLAMAYA DEVAM  

HABER | ALTERNATİF BANK

A lternatif Bank’ın yılın üçüncü çey-
reğinde konsolide rakamlarına 
göre toplam aktif büyüklüğü 38 
milyar TL seviyesine ulaştı. Ban-

kanın bu dönem nakdi (finansal kiralama ala-
cakları dâhil) ve gayri nakdi kredilerle eko-
nomiye sağladığı destek ise 33,7 milyar TL 
olurken, toplam mevduat hacmi yılsonuna 
göre yüzde 11’lik artışla 20,3 milyar TL dü-
zeyine çıkaran Alternatif Bank’ın sermaye 
yeterlilik rasyosu ise yüzde 16’nın üzerin-
de gerçekleşti. Bankanın yılın üçüncü çey-
reğine ait konsolide net kârı ise 38,2 mil-
yon TL seviyesinde gerçekleşti.

Üçüncü çeyrek finansal sonuçlarıyla ilgili 
görüş bildiren Alternatif Bank Genel Müdü-
rü Kaan Gür, “Hızlı aşılama performansına 
rağmen yeni varyantlar sebebiyle salgının 
etkilerinin devam ettiği ve ekonomi dina-
miklerinin halen değişkenlik gösterdiği yı-
lın üçüncü çeyreğini hedeflerimiz doğrultu-
sunda geride bıraktık. Böylesine önemli bir 
dönemde ‘Basiretli ve Danışman Bankacı-
lık’ anlayışıyla, müşterilerimizin finansma-
na erişmelerine ve ekonomiye destek olma-
ya devam ederken, TL ticari krediler başta 
olmak üzere, nakdi ve gayri nakdi krediler-
le reel sektöre sağladığımız desteği artıra-
rak sürdürdük. Ayrıca, gerçekleştirdiğimiz 
dijital kanal ve teknoloji yatırımlarının da 
katkısıyla, bireysel bankacılıktaki büyüme 
stratejimize uygun şekilde ilerledik. TL ta-
sarruf mevduatı hacminde geçtiğimiz yılso-
nuna göre yüzde 22’lik bir büyüme yakala-
dık. Bugün yeni müşteri edinimlerimizin ya-
rıdan fazlası görüntülü görüşme yöntemiyle 
gerçekleşiyor. Bankamızın dijital dönüşüm 
yolculuğunda yatırımlarımızı ara vermek-
sizin sürdürerek müşterilerimiz için fark 
yaratmaya devam edeceğiz” dedi.

“KADINLARI DESTEKLEMEYE 
DEVAM EDIYORUZ”

Kaan Gür, sözlerine şöyle devam etti: “Yı-
lın üçüncü çeyreğinde, Alternatif Bank ola-
rak odaklandığımız bir diğer alan olan dış 
ticarette de başarılı performansımızı sür-
dürdük. İhracat odaklı büyüme stratejimiz 

kapsamında, yılın 9 aylık döneminde finan-
se ettiğimiz ihracat hacmi, geçen yılın aynı 
dönemine göre yüzde 27 artarak 1,2 milyar 
USD oldu. Aynı dönemde toplam dış ticaret 
işlem hacmimiz ise geçen yıla göre yüzde 
26’lık büyümeyle 2,7 milyar USD seviyesine 
geldi. Bu alanda yakaladığımız güçlü büyüme 
performansıyla yolumuza devam ediyoruz. 
İhracatçılarımıza sağladığımız finansal des-
teklerin yanında, Eylül ayında ‘İhracatçıya 
Güç Katan Paket’ adında, ihracat potansiye-
lini geliştirmek isteyen küçük ve orta ölçekli 

firmalara, hem bankacılık hem bankacılık 
dışı avantajlardan yararlanabilecekleri yeni 
bir ihracat paketi sunmaya başladık. Diğer 
taraftan girişimci ruhları ve yönetim yet-
kinlikleriyle ülke ekonomisinin kalkınma-
sında çok önemli bir yeri olduğuna inandı-
ğımız kadınları da sağladığımız kaynaklarla 
desteklemeye devam ediyoruz. Bu doğrul-
tuda hayata geçirdiğimiz ‘Yöneten Kadına 
Güç Katan Paket’ kapsamında yöneten ka-
dınlarımıza toplam 186 milyon TL tutarın-
da kaynak sağladık.”

ALTERNATİF BANK GENEL 
MÜDÜRÜ KAAN GÜR: “Yılın 

üçüncü çeyreğinde, Alternatif 
Bank olarak odaklandığımız 

bir diğer alan olan dış ticarette 
de başarılı performansımızı 

sürdürdük. İhracat odaklı 
büyüme stratejimiz kapsamında, 
yılın 9 aylık döneminde fi nanse 

ettiğimiz ihracat hacmi, geçen 
yılın aynı dönemine göre yüzde 

27 artarak 1,2 milyar USD oldu.”
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Bentaş Bentonit Şirketler Grubu Yönetim Kurulu Başkanı Turgay Ömür, “Bentaş Bentonit 
olarak işimizi sevmemiz, Ar-Ge’ye önem vermemiz ve müşteri memnuniyeti odaklı çalışmamız 

bize başarıyı getirdi. Ana odağımızı müşteri memnuniyeti oluşturuyor” dedi. 

B entaş Bentonit Şirketler Grubu 
Yönetim Kurulu Başkanı Turgay 
Ömür, sektöre 13 yıl önce girdik-
lerini belirterek, işlerini sevmek, 

Ar-Ge’ye önem vermek ve müşteri memnu-
niyeti odaklı çalışmanın neticesinde başarı-
ya ulaştıklarını ifade etti. Sektörde fuarları 
takip ederek yola koyulduklarının altını çi-
zen Turgay Ömür, “Ana odağımızı müşteri 
memnuniyeti oluşturuyor. Bu stratejiyle ba-
şarıya ulaştık. Vancat markamızı oluşturur-
ken, evde kedi besleyen birisinin tam ola-
rak ihtiyacını karşılayacak şekilde hareket 
ettik. Vancat markamızı 13 sene önce üret-
tik, ancak bu ürünü geliştirerek, koku kont-
rolünü de çok üst düzeye çıkartarak iki yıl-
da yaklaşık 10 tane marka ödülü aldık. Bu 
10 marka ödülünün 2 tanesi dünya marka-
sı ödülü. Bir İngiliz kuruluşunun 100 bin in-
ternet kullanıcısı arasından oylamayla seç-
tiği yarışmada Vancat olarak birinci olduk. 
Ödül töreni pandemi nedeniyle online ola-
rak yapıldı ve ödülümüzü internet ortamın-
da aldık” dedi. 

“70 ÜLKEYE IHRACAT YAPIYORUZ”
2019 yılında Türkiye İhracatçılar Mecli-

si’nin ‘Özgün Ürün Ödülü’ aldıklarına değinen 
Turgay Ömür, “Türkiye’nin en büyük marka-
larının ödül aldığı bir organizasyonda ödüle 
layık görüldük. 22 ödülün dağıtıldığı etkin-
likte ödülümüzü aldık. Bunlar da işimizi ne 
kadar sevdiğimizi ve müşteri memnuniye-
ti odaklı çalıştığımızı gösteriyor. Petzoo Ev-
cil Hayvan Ürünleri Fuarı’nda sekizde se-
kiz yaptığımız için bize katılım ödülü veril-
di. Türkiye’de bundan 10 yıl önce kedi kumu 
piyasasının yüzde 80’i ithal ürünlerden olu-
şurken bugün bizim ve bizim gibi üretici fir-
malar sayesinde artık yüzde 90’ı yerli mal-
lardan oluşuyor. Vancat markasıyla 70 ülke-
ye kedi kumu ihraç ediyoruz” diye konuştu.

Petzoo Evcil Hayvan Ürünleri Fuarı’na iki 
tane standla katıldıklarını vurgulayan Tur-
gay Ömür, “Bentaş olarak ve EFT Pazarlama 

Dağıtım olmak üzere iki standla fuara katıl-
dık. Esas olarak kedi kumu sektöründe ba-
şarıya ulaştık, 13 yıldır bütün dünyaya kedi 
kumu satıyoruz. White Sand diye katma de-
ğeri daha yüksek bir ürün yaptık. Son 3 ay-
dır Türkiye’de bunun lansmanına başladık. 
White Sand markasını İtalya’daki fuara ka-
tılarak, ürünün bütün dünyaya lansmanı-
nı yapacağız. Daha orta segment müşteri-
ye hitap etmek adına Roket markasıyla fa-
aliyetteyiz. Başka markalarımız da var. Yani 
bir taraftan üreticilik yapıyoruz, bir taraf-
tan da dağıtım firması kurarak petshopla-
ra ve veteriner kliniklerine kedi kumundan 
tutun aksesuarlar ve kedi köpek mamala-
rına kadar bütün ürünleri gönderiyoruz” 
şeklinde konuştu. 

“MÜŞTERİ MEMNUNİYETİNE 
ODAKLANDIK, BAŞARIYA ULAŞTIK”

HABER | BENTAŞ BENTONİT

BENTAŞ BENTONIT ŞIRKETLER GRUBU YÖNETIM KURULU BAŞKANI TURGAY ÖMÜR:

TURGAY ÖMÜR: “Vancat markamızı 13 sene önce ürettik, ancak bu ürünü geliştirerek, koku kontrolünü de çok üst düzeye 
çıkartarak iki yılda yaklaşık 10 tane marka ödülü aldık.”

Bentaş Bentonit Şirketler Grubu Yönetim Kurulu Başkanı 
Turgay Ömür, Petzoo Evcil Hayvan Ürünleri Fuarı’nda, 
Ekovitrin Dergisi Haber Merkezi’nden Ali Karabaş’a 
açıklamalarda bulundu. 

info@cukurovaisi.com  -  www.cukurovaisi.com
Gebze Plastikçiler Organize Sanayi Bölgesi Atatürk Bulvarı No:28 41400 Gebze/Kocaeli  -  Tel: (0262) 751 33 66

%108’e varan yüksek verim, yüksek tasarruf

Borulu Radyant Isıtıcılar

Cafe/Restaurant
Isıtma Sistemleri

Seramik Plakalı
Radyant IsıtıcılarElektrikli IsıtıcılarSıcak Hava Üreteçleri
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Dünyada yemek kartı sistemini bulan ve bu kavramı tüm dün-
yaya ihraç eden Edenred’in global bölge yapılanmasında üst düzey 
bir atama daha gerçekleşti. Edenred Kuzey Avrupa Bölgesi Altya-
pı ve Operasyonlarından Sorumlu Lider pozisyonu için Edenred 
Türkiye’den tercih edilen Göksel Marangoz, yeni görev yeri İngil-
tere’de bir terfi daha alarak EMEA Altyapı ve BT Operasyonları 
Direktörlüğü görevine getirildi. Bilişim sistemleri sektöründe 20 
yılı aşkın tecrübesi bulunan, 2019 yılından bu yana ise Edenred 
çatısı altında gerçekleştirdiği başarılı çalışmalarla adını duyu-
ran Göksel Marangoz, yeni göreviyle Avrupa, Orta Doğu ve Afri-
ka bölgelerinin de tüm teknoloji yönetiminden sorumlu olacak. 

İstanbul Üniversitesi Bilgisayar Mühendisliği bölümünde lisans, 
İstanbul Teknik Üniversitesi Yönetim Bilişim Sistemleri alanında 
ise yüksek lisans eğitimini tamamlayan Göksel Marangoz, pro-
fesyonel çalışma hayatına 1999 yılında HP’de Sistem Destek Mü-
hendisi olarak başladı. 

Çalışmalarıyla IDC Türkiye’den iki farklı ödülü Edenred Türki-
ye’ye kazandıran Göksel Marangoz, son olarak Edenred Kuzey 
Avrupa Bölgesi için İsveç, Finlandiya, Belçika, Almanya ve Avus-
turya ülkelerinin teknoloji yönetiminden sorumlu olarak başa-
rılı çalışmalarını sürdürüyordu.

Renault Grubu ve Plug Power ortak ya-
tırımı HYVIA, Renault Master Van H2-TE-
CH prototipini tanıttı.  HYVIA CEO’su David 
Holderbach, “İlk hidrojen prototiplerimizi ta-
nıtmaktan gurur duyuyorum. HYVIA olarak 
hidrojenli ulaşımının zorluklarını aşmak için 
müşterilerimize özel olarak hazırlanmış çö-
zümler sunuyoruz. HYVIA, karbonsuz bir ula-
şım için tüm ekosistemini bölgelere ve profes-
yonel filolara entegre edecek. Renault Grubu 
ve Plug Power gibi iki liderin güçlü yanları ve 
yetkinliklerini bir araya getiren HYVIA hız-
la gelişiyor” dedi. 

Master Van H2-TECH, sıfır CO2 emisyonu, 
artırılmış menzil ve hızlı yakıt dolum süresi 

sağlıyor. Özellikle hafif ticari araçlar için ol-
dukça önemli olan hidrojenli ulaşım, büyük 
yükler ve yoğun kullanım için uzun menzil 
sağlamada üstün bir çözüm sunuyor. Mas-
ter Van H2-TECH, 12 m3 kargo hacmi ve 500 
km’ye kadar menziliyle yükleri taşımaya yö-
nelik büyük bir minibüs olarak 2022’de piya-
saya çıkacak. Master Van H2-TECH, 30 kW’lık 
yakıt hücresi, 33 kWsa’lik bir batarya ve 6 kg 
hidrojen tankları (4 adet 1,5 kg’lık tank) ile do-
natıldı. Master Van, Fransa’da Batilly fabrika-
sında üretiliyor. Elektrik ve hidrojen enteg-
rasyonu, Gretz-Armainvilliers’deki Renault 
Grubu iştiraki olan PVI tarafından gerçekleş-
tiriliyor. Motor, Cleon fabrikasında üretiliyor. 

Yakıt hücresi, yılsonuna kadar Renault Flins 
fabrikasında monte edilecek. Hidrojen tankları 
ise Fransa’da Faurecia’dan tedarik edilecek.

HYVIA’nın Hidrojen Dolum İstasyonu, hız-
lı yakıt doldurma süresi sağlıyor. Araç kulla-
nılabilirliğini en üst düzeye çıkarmak ise iç-
ten yanmalı motor kadar basit hale geliyor 
ve yaklaşık 5 dakika yeterli oluyor. 350 veya 
700 bar olarak bulunuyor. İstasyonun çalış-
ma şekli de oldukça basit; Tedarik edilecek 
olan hidrojen ya yerinde su elektrolizi kulla-
nılarak üretilecek ya da gaz tüplü römork-
lar kullanılarak toplu olarak tedarik edilebi-
lecek. Sistem, gerektiğinde de dolum öncesi 
H2’yi depoya sıkıştırıyor.

GÖKSEL MARANGOZ’UN EDENRED’DEKİ 
SORUMLULUK ALANI GENİŞLEDİ

HYVIA İLK HİDROJEN 
PROTOTİPLERİNİ TANITTI 

VİTRİNDEKİLER

Edenred Kuzey 
Avrupa Bölgesi’nin 

ardından tüm 
Avrupa, Orta 

Doğu ve Afrika 
bölgelerinin 

teknoloji yönetimi 
de Göksel 

Marangoz’a emanet. 
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Çukurova Isı Yönetim Kurulu Başkanı Ömer Cihad Vardan, “Isıtma, soğutma ve iklimlendirme 
sektöründe eskiden ithal edilen ürünler artık Türkiye’de üretiliyor. Hakikaten yüksek katma 

değerli ürünler üretiliyor. Sayın Cumhurbaşkanımızın önderlik ettiği gibi sektörümüz yerli ve 
milli üretime ağırlık vermeye başladı” dedi.

Çukurova Isı Yönetim Kurulu Başkanı 
Ömer Cihad Vardan, Çukurova Isı’nın ola-
rak ısıtma, soğutma ve iklimlendirme sek-
törünün en büyük firmalarından birisi ol-
duğunu söyledi. ISK-SODEX Fuarı’nın ısıt-
ma, soğutma ve iklimlendirme sektörünü 
bir araya getirdiğini belirten Ömer Cihad 
Vardan, “Biz DOSİDER, İSKAV, İSKİT, TTMD 
ve İZODER gibi sektör dernekleriyle beraber 
yıllar önce ISK-SODEX Fuarı’nın oluşması-
na önayak olduk. Çünkü fuarlar çok dağı-
nık ve değişik alanlarda, değişik kişiler ta-
rafından yapılıyordu. Fuarı birleştirerek iki 
yılda bir yapılmasını sağladık ve büyüttük. 
Fuar bugün iklimlendirme alanında Alman-
ya ve İtalya’daki fuarların ardından bu böl-
genin en büyük fuarı oldu. Fuarı pandemi 
dolayısıyla uzun bir süre yapamadık. Pan-
demiden dolayı İtalya ve Almanya’daki fu-
arlar da aynı şekilde iptal oldu. Ama biz bu 
bölgede iki yılın ardından fuarı gerçekleş-
tirmiş olduk” dedi.

50 ÜLKEDEN 
300 YABANCI KATILIMCI

ISK-SODEX Fuarı’na iklimlendirme sana-
yici ve ihracatçılarının güzel bir çalışma ya-
parak, yurtdışından yaklaşık 50 ülkeden 300 
civarında yabancı katılımcı getirdiğini ha-
tırlatan Ömer Cihad Vardan, “Özellikle bu 
dönem için bu büyük bir başarı. Pandemi 
sektörün bir bölümünü olumsuz etkiledi. 
Çukurova Isı olarak kafe ve restoranlara 
hitap eden bölümümüz, onların kapatılma-
sıyla beraber geçtiğimiz dönemde maalesef 
ağır hasar aldı. Tabii insanlar can çekişir-
ken, bir şekilde kendi işlerini kurtarmaya 
çalışırken, dükkanları da kapalıyken, ısıtma 
yapmayı düşünemezlerdi. Ama onun hari-
cinde kalan özellikle insanların kırsala ve 

müstakil hayata dönüp başka alanlara git-
mesi, eski yerlerin tekrar yaşama kazandı-
rılması, yeni yerlerin yapılıp orada mekanik 
tesisat ihtiyacının doğması  gibi sebeplerle, 
aslında sektörün geneli hem havalandırma 

hem ısıtma hem de soğutma kısmında cid-
di anlamda ilerleme kaydetti” diye konuştu.

Sektörde milli ve yerli üretimin son dönem-
de ağırlık kazandığını vurgulayan Ömer Ci-
had Vardan, sözlerine şöyle devam etti: “Es-
kiden ithal edilen ürünler artık Türkiye’de 
üretiliyor. Hakikaten yüksek katma değerli 
ürünler üretiliyor. Sayın Cumhurbaşkanı-
mızın önderlik ettiği gibi sektörümüz yer-
li ve milli üretime ağırlık vermeye başladı. 
Uzun yıllardır ithalatını yaptığımız ve bera-
ber çalıştığımız Amerikan Roberts Gordon 
firmasıyla Avrupa üretim üssü olarak bir li-
sans anlaşması yaptık. Bu ürünleri artık it-
hal etmeyeceğiz. İthal etmemekle beraber 
bir de bunların ihracat hakkını elde ettik.” 

“SEKTÖRDE YERLİ VE 
MİLLİ ÜRETİM ARTTI”

HABER | ÇUKUROVA ISI

ÇUKUROVA ISI YÖNETIM KURULU BAŞKANI ÖMER CIHAD VARDAN:

Ömer Cihad Vardan, ISK-SODEX 
Fuarı’nın ısıtma, soğutma ve 
iklimlendirme sektörünü bir 
araya getirdiğini ifade etti.  

Ömer Cihad Vardan, Ali Karabaş’a açıklamalarda bulundu.
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Uzun yıllardır global teknoloji fi rması IAS’de çalışan ve Danışmanlık Yöneticisi olarak görev 
yapan Erdal Yaman ile Proje Koordinatörü olarak görev yapan Mustafa Akgün ve İlker 

Bayraktar, IAS’nin de desteğini alarak Ainos Bilgi Teknolojileri ve Danışmanlık’ı kurdu. IAS, 
yeni iş ortağı Ainos ile önemli projelere imza atacaklarını duyurdu. 

U luslararası teknoloji firması IAS, 
yeni iş ortağı Ainos Bilgi Tekno-
lojileri ve Danışmanlık A.Ş’yi du-
yurdu. Yaklaşık 10 yıldır IAS’de 

kıdemli danışmanlık yapan Erdal Yaman, 
Mustafa Akgün ve İlker Bayraktar tarafın-
dan kurulan Ainos, yurtiçinde ve yurtdışın-
da canias4.0 teknolojilerini firmaların hiz-
metine sunacak. Ainos yetkililerinin yeni gi-
rişimi IAS Yönetim Kurulu Başkanı Yaşar 
Hakan Karabiber’den de tam destek aldı. 
Karabiber, “Ainos, canias4.0 teknolojilerini 
çok iyi bilen, bu ekosisteme dahil olan kişi-
ler tarafından kuruldu. Hem IAS’nin des-
teği hem de kendi özverili çalışmaları ne-
ticesinde büyük projelere imza atacakları-
na inanıyorum” dedi.

“BÜYÜK PROJELERE IMZA 
ATACAKLARINA INANIYORUZ”

Uzun yıllardır IAS’de çalışan ve Danışman-
lık Yöneticisi olarak görev yapan Erdal Ya-
man ile Proje Koordinatörü olarak Görev 
yapan Mustafa Akgün ve İlker Bayraktar, 
edindikleri tecrübelerden yola çıkarak yeni 
bir girişime imza attı. IAS yönetiminden de 
tam destek alan Ainos yetkilileri, ilerleyen 
dönemlerde önemli projelerle adını duyu-
racak. Ainos’un kuruluşu konusunda tam 
destek veren Hakan Karabiber, “Uzun süre 
firmamızda çalıştıktan, büyük, başarılı pro-
jelere imza attıktan ve tecrübe kazandıktan 
sonra IAS’nin de desteği ile yeni bir girişime 
bulundular. Ainos, canias4.0 teknolojilerini 
çok iyi bilen, bu ekosisteme dahil olan kişi-
ler tarafından kuruldu. Hem IAS’nin des-
teği hem de kendi özverili çalışmaları ne-
ticesinde büyük projelere imza atacakları-
na inanıyorum” diye konuştu. 

“CANIAS4.0 EKOSISTEMININ 
BÜYÜMESINE KATKI 
SAĞLAYACAĞIZ”

Gerçekleştirdikleri yeni girişimden söz 
eden Ainos Kurucu Ortak ve Genel Müdü-
rü Erdal Yaman, süreci şu sözlerle anlattı: 

“IAS’ye iş ortağı olma düşüncesi yaklaşık üç 
yıl önce gündeme geldi ve konuyu IAS Yö-
netim Kurulu Başkanı Yaşar Hakan Karabi-
ber ile görüştük. Amacımız IAS’dan ayrı bir 
şirket kurup, güç ayırmak değil, içimizde-
ki girişimcilik ruhu ile harekete geçmek ve 
canias4.0 ekosisteminin büyümesine katkı 
sağlamaktı. Girişimcilik konusunda örnek 
aldığımız isim de Sayın Karabiber’di. Konu-
yu kendisine aktardığımızda son derece sı-
cak baktı ve yöneticilik kabiliyetlerimizi ge-
liştirmemiz, müşterilerimiz ile olan ilişkile-
rimizi pekiştirmemiz konusunda da bizlere 
destek verdi. Şartların olgunlaşmasının aka-
binde 2021 yılının nisan ayında kendisiyle 
konu ile ilgili yeniden görüştük ve iş ortak-
lığı süreci için çalışmalarımıza başladık.”

“IAS ILE BIRLIKTE BÜYÜYECEĞIZ”
Ainos Kurucu Ortak ve Proje Koordinatörü 

Mustafa Akgün de “Uluslararası standartla-
ra sahip bir yazılım olan canias4.0, tam en-
tegre, esnek, kolay geliştirilebilir ve kullanıcı 
dostu arayüzlere sahip bütünsel bir çözüm. 
Bu özelliklerinin yanında sunduğu fiyat/fay-
da avantajı nedeni ile hem yurtiçinde hem 
de yurtdışında firmalar tarafından oldukça 
rağbet görüyor. Yıllarca genel merkezde gö-
rev almış ve ürünü tüm detaylarıyla bilen bir 

ekip olarak, şirket dışında önemli işler ya-
pabileceğimize inandık. Haziran ayında ya-
pılan bir yönetim toplantısında, haberi IAS 
bünyesindeki yöneticilere bizzat Sayın Ka-
rabiber iletti. IAS büyüyecek, biz de onun-
la birlikte büyüyeceğiz. O nedenle IAS için 
çalışmaya devam edeceğiz. Ekim ayı sonu 
itibariyle kadromuz 16 kişi. 2022 yılı içinde 
en az 50 kişilik bir danışmanlık kadrosuna 
sahip olmayı planlıyoruz” şeklinde konuştu. 

“GLOBAL BIR FIRMA OLACAĞIZ”
Ainos Kurucu Ortak ve Proje Koordina-

törü İlker Bayraktar da yeni kurdukları fir-
ma ile ilgili hedeflerini şöyle sıraladı: “Kendi-
mizi ‘dijitalleşen dünyada firmaların başta 
ERP olmak üzere ihtiyaç duyduğu alanlar-
da çözümler üreten ya da bu çözümler için 
gerekli kaynaklara ulaşmalarında yol gös-
teren danışmanlık ve çözüm şirketi’ ola-
rak tanımlıyoruz. Türkiye merkezli global 
bir şirket olmayı hedefliyoruz. Çalışmala-
rımıza öncelikle Marmara Bölgesi’ni mer-
kez alarak başlayacağız ve ilerleyen dönem-
lerde Türkiye’nin hemen her bölgesinde fa-
aliyetlerimizi sürdüreceğiz. İlerleyen yıllar 
içinde de hedefimiz yurtdışı faaliyetlerimi-
zi başlatmak: İlk olarak Balkan bölgesinde 
bir ofis açmayı planlıyoruz.”

IAS’NİN KIDEMLİ DANIŞMANLARI 
FİRMANIN YENİ İŞ ORTAĞI OLDU

HABER | IAS

Yaklaşık 10 yıldır IAS’de kıdemli danışmanlık yapan Erdal Yaman, Mustafa Akgün ve İlker Bayraktar tarafından kurulan 
Ainos, yurtiçinde ve yurtdışında canias4.0 teknolojilerini fi rmaların hizmetine sunacak. Ainos yetkililerinin yeni girişimi, 
IAS Yönetim Kurulu Başkanı Yaşar Hakan Karabiber’den de tam destek aldı.

A101 
UCUZLUĞU VE 

KALİTESİYLE
KIŞA HAZIRLIK
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1K Kimya Kurucusu Sevginar Baştekin, “1K Kimya ve ürünümüz 
HighGenic’i 2010 yılında hizmete geçirdik. Geçen 11 yıllık süre zarfında 

ilklere imza atarak sektöre ivme kazandırdık” dedi.
HABER: ALİ KARABAŞ

“İLKLERE İMZA ATARAK 
SEKTÖRE İVME KAZANDIRDIK”

HABER | 1K KİMYA

1K KIMYA KURUCUSU SEVGINAR BAŞTEKIN:

SEVGİNAR BAŞTEKİN: “Türkiye’de birçok ulusal ve yerel marketlerde ürünlerimiz yer alıyor. Ürünlerimizi HighGenic 
markası ile başta Rusya, Almanya, Fransa ve Moldova olmak üzere Avrupa ve komşu ülkelere ihraç ediyoruz.”

(Soldan Sağa)1K Kimya İhracat Müdürü Gülin Baştekin, Genel Müdür 
Özcan Baştekin ve Yönetim Kurulu Başkanı Sevginar Baştekin

1K Kimya Kurucusu Sevginar Baş-
tekin, 2010 yılında faaliyetleri-
ne başlayan 1K’nın geçen 11 yıl-

lık süre zarfında ilklere imza atarak temiz-
lik sektörüne ivme kazandırdığını ifade etti. 
HighGenic ürünlerinin Türkiye’de 20 bin 
noktada tüketicilerle buluştuğunu söyleyen 
Sevginar Baştekin, “Türkiye’de A101 ve Öz-
dilek gibi ulusal marketlerde ürünlerimiz 
satışa sunuluyor. Pek çok yerel marketler-
de de ürünlerimiz yer alıyor. Bayilikler ara-
cılığıyla da satış yapıyoruz. Anadolu’da 20 
tane bayiliğimiz mevcut. Kozmetik dışında-
ki diğer ürünlerimizi HighGenic markası ile 
başta Rusya, Almanya, Fransa ve Moldova 
olmak üzere  Avrupa ve komşu ülkelere ih-
raç ediyoruz” dedi. 

“ÜÇ ÜRÜNÜMÜZLE SEKTÖRDE 
KATEGORI YARATTIK”

1K Kimya’yı eşi Özcan Baştekin ile beraber 
kurdukları bilgisini veren Sevginar Baştekin, 
“700 metrekarelik bir üretim alanında bir iki 
işçiyle faaliyetlerimize başladık ve aradan ge-
çen 11 yılda tamamen kendimiz geliştirdiğimiz 
Ar-Ge’mizle belli bir yere ulaştık. Kendi labora-
tuvarlarımızda geliştirdiğimiz ürünlerimizin üç 
tanesi Türkiye’de kategori haline geldi. Silikon-
lu temizleyici, sirkelim vegan temizleyici ve kö-
pük fırın mangal temizleyici gibi ürünlerimizle 
Türkiye’de sektöre ivme kazandırdık. 2017 yı-
lında Garanti BBVA ve KAGİDER’in düzenlediği 
yarışmada ‘Türkiye’nin Kadın Girişimcisi’ ödü-
lünü aldım. Bu hem firmamıza hem de marka-
mıza ekstra bir ivme kazandırdı” diye konuştu.  

Highgenic’in çok başarılı ve talep edilen bir 
marka olduğuna değinen Sevginar Baştekin, 
“Benim kimyager yanım hep başka şeyler yap-
mak istedi. HighGenic Beauty Lab diye bir mar-
kaya başladık. Bu markamız, kişisel bakım ve 
kozmetik alanında doğal şampuan, saç seru-
mu, saç kremi, body mist, body scrub’dan olu-
şuyor. Ayrıca Baby Lab diye bebekler için ayrı 
bir ürün grubu oluşturduk. Umuyorum aynı 

HighGenic temizlik ürünlerinde olduğu gibi tüke-
ticilerimiz bu ürünleri de sevecekler. İyi nokta-
lara gelebilmeyi hedefliyoruz” şeklinde konuştu.

“YENI ÜRÜNLERIMIZI SERGILEDIK”
Beauty İstanbul Fuarı’nı da değerlendi-

ren Sevginar Baştekin, “Fuar, uzun zaman-
dır pandemiden ötürü erteleniyordu. Dola-
yısıyla bizim için güzel ve heyecanlı bir fuar 
oldu. Pandemiden sonra distribütörlerimizle, 
müşterilerimizle bir araya gelmek bizi çok 
mutlu etti. Ayrıca ilk kez bu fuarda yeni ge-
liştirdiğimiz kozmetik ve kişisel bakım ürün-
lerini sergileme şansına sahip olduk” açık-
lamasını yaptı.  

(Soldan Sağa)1K Kimya İhracat Müdürü Gülin Baştekin, Genel Müdür 
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PASHA Bank Genel Müdürü ve Yönetim Kurulu Üyesi H. Cenk 
Eynehan, “Türkiye, Azerbaycan ve Gürcistan üçgeninde ‘bölgede 

akla gelen ilk banka’ olma misyonuyla hizmet ediyoruz. Yukarı 
Karabağ’ın yeniden yapılanma sürecinde öncü banka olma 

misyonumuzu devam ettirerek, Karabağ’ın yeniden inşa sürecinde 
gerek yatırım fi nansmanları gerek Türk fi rmalarına verdiğimiz 

danışmanlıklarla yatırımcıların yanında yer aldık” dedi. 
ÖZEL RÖPORTAJ: ALİ KARABAŞ

“BÖLGEDE AKLA GELEN 
İLK BANKA OLMAYI 

HEDEFLİYORUZ”

H. CENK EYNEHAN | SÖYLEŞİ

PASHA BANK GENEL MÜDÜRÜ VE 
YÖNETIM KURULU ÜYESI H. CENK EYNEHAN:

H. CENK EYNEHAN: “PASHA Bank olarak, Türkiye, 
Azerbaycan ve Gürcistan üçgeninde ticaret ve yatırım 
yapmak isteyen, mevcut iş hacmini artırmayı hedefl eyen 
fi rmalar için ‘fi nansal köprü’ olmanın yanı sıra bu 
fi rmalar için bölgede rehber ve stratejik çözüm ortağı 
olma misyonunu da üstleniyoruz.”

www.ekovitrin.com   •   Kasım 202132
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ticaretin gelişmesi için verdiğiniz hizmet-
lerden bahseder misiniz? Bölgede yatırım 
yapan kuruluşlara ne gibi avantajlar sağ-
lıyorsunuz?

Türkiye, Azerbaycan ve Gürcistan üçge-
ninde ‘Bölgede Akla Gelen İlk Banka’ olma 
misyonuyla hizmet ediyoruz. Yukarı Kara-
bağ’ın yeniden yapılanma sürecinde öncü 
banka olma misyonumuzu devam ettirerek,  
Karabağ’ın yeniden inşa sürecinde gerek 
yatırım finansmanları gerek Türk firmala-
rına verdiğimiz danışmanlıklarla yatırımcı-
ların yanında yer aldık. 

Türkiye’nin Azerbaycan’da 12 milyar dolar, 
Azerbaycan’ın Türkiye’de 19,5 milyar dolar 
yatırımı bulunuyor. 1 Mart 2021’de yürürlü-
ğe giren Tercihli Ticaret Anlaşması ile Tür-
kiye-Azerbaycan arasındaki ticaret hacmi-
nin ise 2025 yılına kadar 15 milyar dolara 
ulaşması hedefleniyor.  

Geçtiğimiz yıl Yukarı Karabağ’da yaşanan 
ve Azerbaycan’ın zaferi ile sonuçlanan zor-
lu süreçte Türkiye ve Azerbaycan birbirine 
daha da kenetlendi, ‘İki devlet tek millet’ ola-
rak acılarını da sevinçlerini de ortak yaşa-
dılar. Bundan sonra da iki ülke dayanışması 
artarak devam edecek. Karabağ’ın 30 yıllık 
Ermenistan işgalinden kurtuluşundan son-
ra bölgede inşaat, tarım, turizm, enerji gibi 
birçok alanda yeniden yapılanma başladı. 
2021 yılı için bu projelere ayrılan Azerbay-
can Devleti bütçesi 2,2 Milyar AZN. Bu mik-
tarın önümüzdeki yıllarda onlarca milyar 
dolara ulaşması bekleniyor.

Azerbaycan’ın bölgede inşaat konusunda-
ki tecrübeleri ile bilinen Türk müteahhitlerle 
çalışmak istediklerini biliyoruz. ‘Bölgede akla 
gelen ilk banka olma’ stratejimiz doğrultu-
sunda bizler de Azerbaycan’daki bankala-
rımızla birlikte bu projelerde gerek finans-
man gerek danışmanlık hizmetlerimizle yer 
almaya başladık ve bu işlemlerimizin arta-
rak devam edeceğini belirtmek istiyorum.

“PANDEMIDE REEL SEKTÖRÜ 
DESTEKLEMEYE ÇALIŞTIK”

Pandemi gerek bankacılık sektörünü ge-
rekse PASHA Bank’ı nasıl etkiledi? Pande-
mide ne gibi tedbirler aldınız?

Geçtiğimiz son iki yıl beklenenin aksine 
tüm dünya ekonomileri için hayal kırıklıkları 
ve kayıplarla dolu bir yıl olarak tarihe geç-
ti. Yakın zamanda benzeri görülmemiş bir 
salgının etkisinde kalan dünyada, alışkan-
lıklar ve çalışma sistemleri büyük bir hız-
la değişerek yeni normale adapte olurken, 
ülke ekonomileri teşvik paketleri ve faiz in-
dirimleriyle piyasalara destek oldular. Lu-
gatımızda olmayan pandemi kelimesi he-
pimizin iş yapış biçimini değiştirdi. Burada 

bankalara gerçekten çok büyük bir iş düş-
tü. Çünkü reel sektörün desteklenmesi her 
zaman bankalar için bir öncelik teşkil eder. 
Bunun için de var gücümüzle, bütün öz kay-
naklarımız ve yurt dışından getirdiğimiz kay-
naklarla reel sektörü desteklemeye çalış-
tık. Burada olabildiğince kredi kanallarını 
açarak vadeleri uzatmaya ve müşterileri-
mizi rahatlatmaya çalıştık. 

“6 YAŞINDA ÇOK GENÇ 
BIR BANKAYIZ”

PASHA Bank olarak kısa ve uzun vade-
deki hedeflerinizi öğrenebilir miyiz?

PASHA Bank, 6 yaşında çok genç bir ban-
ka. Bu altı yılda birçok alanda fazlasıyla yol 
kat ettik. Yatırım bankacılığı olan temel ro-
lümüzle finansal ürünlerin tamamıma ha-
kim olmaya çalışıyoruz. İhraçlarımız hem 
kendi bonolarımız hem de VDMK ihraçla-
rımızla beraber devam etmekte. Özellikle 
VDMK ihraçlarımızla reel sektöre destek 
olmaya devam ediyoruz. Leasing ve proje 
finansmanlarımız bizim yine güçlü nokta-
larımızdan. Biz bir finans köprüsü ve Azer-
baycan-Gürcistan ticaretinde akla gelen ve 
olmazsa olmaz banka olmayı hedefliyoruz.

Sürdürülebilir büyüme hedefimizle, kay-
nak ve fonlamalar açısından çeşitlilik sağla-
maya devam edeceğiz. Özellikle güneş ener-
jisi konusunda proje finansmanları bizim 
için önemli olacak. Sell and lease back de-
vam edecek. 2020 yılının tamamı ve 2021 
yılının üçüncü çeyreği dâhil deneyimlediği-
miz durumlarla, hem kurumumuzun için-
de, hem de kurumumuzun dışarıya verdiği 
hizmetlerle,  PASHA Bank’lı olmanın fark-
lılık ve farkındalığı ile gücümüze güç kata-
cağımıza inanıyorum.         

“TÜRK BANKALARI DIJITALLEŞMEDE 
DÜNYAYA ÖRNEK OLDU”

Bankacılık sektörüne baktığımızda kar-
şımıza nasıl bir tablo çıkıyor? Sektördeki 
belli başlı sorunlar nelerdir?

Türk bankacılık sektörü aktif kalitesi, güçlü 
sermaye yeterlilik rasyoları ve değişime karşı 

hızlı adapte olabilme özelliği ile dünyanın da ya-
kından izlediği dinamik bir yapıya sahip. Özel-
likle Türk bankaları dijitalleşme konusunda 
pandemi döneminde çok yol kat ettiler ve dün-
yaya örnek gösterildiler. Küresel piyasalarda-
ki belirsizliklerin ve risklerin yüksek olduğu 
bu dönemde bankaları ve banka müşterilerini 
desteklemek amacıyla regülatörler tarafından 
birçok düzenleme hayata geçirildi. BDDK tara-
fından alınan önlemlerle de sürecin sorunsuz 
bir şekilde atlatılması için çalışıldı. 2021 Hazi-
ran verilerine baktığımızda bankacılık sektö-
rü ilk altı aylık dönemde yılbaşına göre yüzde 
10.3 büyüyerek 6.7 trilyon TL aktif büyüklüğe 
ulaşırken nakit kredi büyüklüğü de yüzde 9,4 
büyüyerek 4.2 trilyon lira büyüklüğe ulaştı. Ban-
kacılık sektörü geçtiğimiz yılın aynı dönemine 
göre yüzde 10 oranında karlılığını artırdı. Sek-
törün sermaye yeterlilik oranı ise yüzde 17.80 
ile oldukça yüksek seviyelerde. Türk bankala-
rının güçlü sermaye yapısı, profesyonel insan 
kaynağı, gelişmiş teknolojik altyapısı göz önü-
ne alındığında 2021 yılını da güçlü bir şekilde 
kapatacaklarını düşünüyorum.

“YATIRIM BANKACILIĞINDA 
FAALIYETLERIMIZI ARTIRACAĞIZ”

Özellikle vurgulamak istediğiniz mesa-
jınız var mı?

Yukarıda da belirttiğim gibi geçmiş 6 yıl-
lık dönemde ilklere imza atmayı ve ‘Bölge-
de Akla Gelen İlk Banka’ olmayı ilke edin-
dik. İlk 3 yıllık strateji dönemimizde Azer-
baycan’da ilk Eurobond ihracımızı ve aynı 
zamanda ilk birleşme & satın alma işlemi-
mizi gerçekleştirdik. Yurtiçinde Türk Lira-
sı cinsinden PASHA Bank finansman bono-
larımızı nitelikli yatırımcılarla buluşturduk. 
İkinci 3 yıllık strateji dönemimize, sermaye-
mizi 500 milyon Türk Lirası’na çıkartarak 
başladık. İlk kira sertifikası ihracını, ilk var-
lığa dayalı menkul kıymet ihracına aracılık 
işlemlerini ve girişim sermayesi fonlarına 
katılımı gerçekleştirdik. İçinde bulunduğu-
muz strateji döneminde de yatırım banka-
cılığı alanındaki bu faaliyetlerimizi daha da 
büyütmeyi hedefliyoruz.

B u yıl Türk bankacılık sektöründe 6. 
yılını dolduran PASHA Bank, Türki-
ye, Azerbaycan ve Gürcistan ara-
sında ticaret ve yatırım yapmak is-

teyen firmalar için ‘finansal köprü’ ve ‘bölgede 
akla gelen ilk banka olmak misyonuyla hiz-
met vermeye devam ediyor. PASHA Bank Ge-
nel Müdürü ve Yönetim Kurulu Üyesi H. Cenk 
Eynehan, Türkiye, Azerbaycan ve Gürcistan 
üçgeninde verdikleri bankacılık hizmetlerini, 
üç ülke arasındaki ticaret hacmini ve PAS-
HA Bank olarak kısa ve uzun vadedeki he-
deflerini Ekovitrin’e anlattı. 

PASHA Bank’ın kuruluş öyküsünü ve gü-
nümüze kadar kaydettiği aşamaları ana 
hatlarıyla anlatır mısınız?

PASHA Yatırım Bankası, Türkiye’nin yabancı 
sermayeli ilk yatırım bankası olarak 25 Ara-
lık 1987 yılında kuruldu. 2015 yılına kadar da 
farklı sermaye gruplarının yönetiminde faa-
liyet gösterdi. 2015 yılında ise, Bakü merkezli 
finans kuruluşu ve Azerbaycan’ın en yüksek 
sermayeli özel bankası PASHA Bank OJSC’nin 
çoğunluk hisselerini satın almasının ardın-
dan Banka’nın yeni ünvanı, PASHA Yatırım 
Bankası AŞ olarak belirlendi. Bankanın hâ-
kim ortağı PASHA Holding LLC’nin 2018 yı-
lında yüzde 49 oranında pay sahibi olması-
nın ardından bankanın ödenmiş sermayesi 
500 milyon TL’ye yükseldi. Bu yıl Türk ban-
kacılık sektöründe PASHA Bank olarak 6. yı-
lımızı doldurmuş olduk.       

PASHA Bank, Türkiye-Azerbaycan-Gür-
cistan arasındaki ticaretin gelişimine katkı 
sağlamak, bölgede yatırım yapan işletmelere 
kaynak ve rehberlik hizmeti sunmak ve aynı 
zamanda da Türkiye’deki müşterilerimizin 
beklentileri doğrultusunda onların ihtiyaçla-
rını karşılayacak finansal enstrümanları doğ-
ru şekilde sunabilmek hedefleriyle kuruldu.  

“FIRMALAR IÇIN 
FINANSAL KÖPRÜ OLUYORUZ”

Kurumsal ve yatırım bankacılığı alanın-
da sunduğunuz çözümler nelerdir?

Temel olarak, nakdi ve gayri nakdi krediler, 
leasing, proje finansmanı, forfaiting, alacak 
finansmanı ve alacak garantisi ürünlerinin 
yanı sıra hazine ürünleri ve dış ticaret ürün-
leri ile de hizmet veriyoruz. Yatırım bankacı-
lığı tarafında ise müşterilerimize; sermaye 
piyasalarında borçlanma araçları ihraçla-
rına aracılık, yapılandırılmış finansal ürün-
ler ve kurumsal finansman hizmetleri su-
nuyoruz. Ayrıca PASHA Bank olarak hedef 
bölgemizde müşterilerimize yerel para bi-
rimi ile de işlem yapma olanağı sağlıyoruz. 

Özellikle, yatırım bankacılığı tarafında, reel 
sektörün kalkınması, istihdamın artması için 

önem teşkil eden Varlığa Dayalı Menkul Kıy-
met ihraçları alanında yatırım bankaları ara-
sında PASHA Bank olarak öncü konumda-
yız. 2020 yılından itibaren tarım ve otomotiv 
sektörlerine destekte bulunarak, bugüne ka-
dar 265 milyon TL’lik ihraç gerçekleştirerek 
reel sektörün sermaye piyasalarından kay-
nak sağlamasına aracılık ettik. Bu yılın sonu-
na kadar da yaklaşık 100 milyon TL tutarın-
da VDMK ihracı yapmayı planlıyoruz.

PASHA Bank olarak, Türkiye, Azerbaycan 
ve Gürcistan üçgeninde ticaret ve yatırım 
yapmak isteyen, mevcut iş hacmini artırma-
yı hedefleyen firmalar için ‘finansal köprü’ 
olmanın yanı sıra bu firmalar için bölgede 
rehber ve stratejik çözüm ortağı olma mis-
yonunu da üstleniyoruz.

“KARABAĞ ZAFERI TEMEL 
DÖNÜM NOKTASI OLDU”

Türkiye ile Azerbaycan ve Gürcistan ara-
sında ticaret hacminin ulaştığı büyüklük 
hakkında bilgi verir misiniz? Ticaret hac-
mi nasıl artırılabilir?

2021 yılının başından Eylül ayına kadar-
ki dönemde Türkiye-Azerbaycan-Gürcistan 
üçgeninde petrol dışı toplam ticaret hacmi 
5.41 milyar dolar seviyesinde. Azerbaycan 
özelinde değerlendirdiğimizde; 2,8 milyar do-
larlık bir petrol dışı hacim sözkonusu. Gür-
cistan ise bu toplam hacmin, 1,8 milyar do-
larını oluşturuyor. Biz PASHA Bank olarak 
Türkiye-Azerbaycan-Gürcistan üçgeninde 
ticaret yapmak isteyen veya danışmanlık 
hizmeti almak isteyen herkesin yanındayız. 
Bu PASHA Bank’ın esas odak noktası. Kara-
bağ Zaferi aslında ticaret açısından da te-
mel bir dönüm noktası oldu. Şu anda hâli-
hazırda görüşülüyor ve konuşulmakta olan 
15 milyar dolarlık toplam projelerin içinde 
Türkiye’ye belli bir pay ayrılacak ve biz de 
PASHA Bank olarak belli büyüklükteki pro-
jeleri finanse edeceğiz. 

“BÖLGEDE AKLA GELEN ILK 
BANKA OLMA MISYONUYLA 
HIZMET EDIYORUZ”

Türkiye, Azerbaycan ve Gürcistan arasındaki 

SÖYLEŞİ | H. CENK EYNEHAN

“Özellikle, yatırım 
bankacılığı tarafında, 

reel sektörün 
kalkınması, istihdamın 

artması için önem 
teşkil eden Varlığa 

Dayalı Menkul 
Kıymet ihraçları 
alanında yatırım 

bankaları arasında 
PASHA Bank olarak 
öncü konumdayız.”
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Rahmetli dünürüm İsmet 

Uçma ağabeyi geç tanı-

dım, çok erken kaybet-

tim. Uçma ve Koçak ai-

leleri olarak acımız çok 

taze ve çok derin… Allah 

rahmet eylesin. Mekanı 

cennet olsun. İnna lillahi 

ve inna ileyhi raciun. Al-

lah’a teslim olduk. “Doğ-

rusu biz Allah’a aitiz ve 

muhakkak O’na döneceğiz!”

İsmet ağabeyin iri mavi gözleri hep buğu-
lu ve duyguluydu. Bakışlarıyla kalbimizin de-
rinliklerine hitap ederdi, bu bakışların sevgi 
yüklü olduğunu hemen anlardınız. Bilge bir 
insan, çok şefkatli bir babaydı. Dördü kız, altı 
güzel evladı, üç erkek torunu vardı. Çok sık 
olmasa da bir araya gelmeye çalışırdık. Bu 
buluşmalar genelde bizim  Altunizade’deki 
evimizde olurdu. Misafirimiz olduğunda ken-
disine çömlekte acılı güveç ikram ederdik.  Et 
yemeklerini çok severdi. Bir de ev yapımı yo-
ğurdu… Vefatından  üç dört ay önce konuş-
tuk, sözleştik.  Bizim evde buluşalım, yine  gü-
veç yiyelim diye. Ama nasip olmadı. Onunla 
uzun uzun sohbet  edip, ilminden ve bilge ki-
şiliğinden daha çok istifade etmek isterdim. 

İsmet ağabeyin, yirmi dört saat açık olan cep 
telefonu sık sık çalar, gelen mesajlara cevap 
verir, neredeyse her saatini büyük bir aşk ve 
muhabbetle bağlı olduğu milletine ve devleti-
ne hizmet için ayırırdı. Gençlerin yetenekleri-
ne önem verir, onları bir baba şefkatiyle teşvik 
eder, sahip çıkardı. 1986 yılında kurduğu “İşa-
ret” ve ardından 2000 yılında kurduğu “Şehir 
Yayıncılık”  ile çok önemli eserlerin İslam dün-
yasına kazandırılmasına vesile oldu. Yüzler-
ce yayının basımını gerçekleştirdi. Bu yayınlar 
arasında Muhammed Esed’in “Kur’an Mesajı 
Meal-Tefsir”  adlı eserin çok özel bir yeri var.

 1994 yılında İstanbul İl Genel Meclisi Üye-
liği ile başlayan aktif siyasi hayatı, AK Parti 
Kurucu Üyeliği ve 2011 yılında AK Parti’den 
İstanbul Milletvekili seçilmesiyle devam etti.  
Sabırlı, ahlaklı ve ilkeli bir siyasi hayat sürdü. 
Bu onur da ona yeter. Bir seneyi aşkın bir sü-
redir kanser hastalığına yakalanmıştı ve has-
talığıyla mücadele ederken bile vazifesini hiç 
aksatmadı. Dört dönem görev yaptığı TBMM 
çatısı altında  hakkını sonuna kadar vererek 
onuruyla görevini yaptı. Meclisin en devamlı 
milletvekilleri arasında yer aldı. TBMM Türk 
Dili Konuşan Ülkeler Parlamenter Asamblesi 

(TÜRKPA) üyesi olduğu için, görevi gereği sık 
sık Türk Cumhuriyetlerine seyahat ederdi. 
İlerleyen hastalığına rağmen, görevine olan 
bağlılığı sebebiyle bu zor seyahatlere katıldı. 

11 Ekim 2021 Pazartesi öğleden sonra  em-
r-i Hak vaki oldu, İsmet ağabey, Dar-ı Beka’ya 
irtihal eyledi. İsmet ağabeyimizin cenaze na-
mazı bir gün sonra 12 Ekim Salı günü mezunu 
olduğu Marmara Üniversitesi İlahiyat Fakül-
tesi Camii’nde kılındı. Cenaze namazına katı-
lan Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdo-
ğan,  İsmet ağabeyin al bayrağa sarılı tabutu 
başında duygulu bir konuşma yaptı. Şunları 
söyledi: “İsmet Uçma ile 40 yıllık bir kardeş-
liğimiz vardı. Benim en yakın dava ve yol ar-
kadaşımdı. Hep el ele, omuz omuza, gönül gö-
nüle bu yolda yürüdük. Dava ve yol arkadaş-
lığımızda hiç sapma yapmadı.” 

İsmet ağabeyin namazını Diyanet İşleri 

Başkanı Ali Erbaş kıldırdı. Ali Erbaş, cenaze-
deki konuşmasında, Ordu’dan hemşerisi olan 
İsmet Uçma ile aynı fakültede okuduklarını 
anlattı. “İsmet ağabey benden iki dönem önce 
ilahiyat fakültesine girmiş. Beni onun yanına 
gönderdiler. Bana sahip çıktı,  hep destek oldu. 
Koltuğunun altından kitap eksik olmazdı” dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, dava ve yol ar-
kadaşı İsmet Uçma’nın tabutunu omuzun-
da taşıdı. İsmet ağabeyimizi Karaca Ahmet 
mezarlığında,  yalancı dünyadan, gerçek ale-
me geçişin kapısı olan ebedi istirahatgahı-
na tekbirler ve dualarla uğurlarken yağmur 
yağıyordu, rahmet vardı. Allah, bu güzel in-
sanı 66 yaşında yanına aldı. Hepimizin başı 
sağolsun. İsmet ağabeyimiz Cennette  Pey-
gamber Efendimize komşu olsun.

Varsa hakkım sana helal olsun. Sen de biz-
lere hakkını helal et İsmet ağabey!.. 

İSMET UÇMA AĞABEYİN ARDINDAN

AK Parti Kurucu Üyesi ve İstanbul Milletvekili Dr. İsmet Uçma, tedavi gördüğü hastanede hayatını 
kaybetti. Merhum İsmet Uçma için Marmara İlahiyat Camii’nde düzenlenen cenaze törenine 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan katıldı. Cumhurbaşkanı Erdoğan, cenaze töreninde 

yaptığı konuşmada, “İsmet Uçma kardeşim, en yakın dava ve yol arkadaşımdı” dedi.
AK Parti’nin Kurucu Üyesi ve 2011 yılından 

beri İstanbul milletvekilliği görevini sürdü-
ren Dr. İsmet Uçma, tedavi gördüğü İstanbul 
Maltepe Dragos’taki Bezmi Alem Üniversi-
tesi Hastanesi’nde 11 Ekim Pazartesi günü 
66 yaşında hayatını kaybetti. İsmet Uçma 
için Marmara İlahiyat Camii’nde düzenle-
nen cenaze törenine Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan başta olmak üzere, Cum-
hurbaşkanı Yardımcısı Fuat Oktay, TBMM 
Başkanı Mustafa Şentop, TBMM eski Başka-
nı İsmail Kahraman, Eski Cumhurbaşkanı 
Abdullah Gül, AK Parti Genel Başkanveki-
li Numan Kurtulmuş, Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanı Adil Karaismailoğlu, Enerji ve Tabii 
Kaynaklar Bakanı Fatih Dönmez, Milli Sa-
vunma Bakanı Hulusi Akar, AK Parti MKYK 
Üyesi Fatma Betül Sayan Kaya, milletvekil-
leri, siyasi parti temsilcileri, Merkez Banka-
sı Başkanı Şahap Kavcıoğlu, İstanbul Vali-
si Ali Yerlikaya, İstanbul İl Emniyet Müdü-
rü Zafer Aktaş, Üsküdar Kaymakamı Murat 
Sefa Demiryürek, Üsküdar Belediye Başka-
nı Hilmi Türkmen, Pendik Belediye Başkanı 
Ahmet Cin, Beyoğlu Belediye Başkanı Hay-
dar Ali Yıldız, Uçma ailesi, yakınları ve çok 
sayıda vatandaş katıldı. 

ERDOĞAN: “EN YAKIN DAVA 
VE YOL ARKADAŞIMDI”

Aile yakınlarının yanına giderek taziyele-
rini ileten Cumhurbaşkanı Erdoğan, cena-
ze namazının ardından Uçma’nın naaşı ba-
şında yaptığı konuşmada, “Şu anda musalla-
da bulanan ve Rabbimize uğurlayacağımız 

İsmet Uçma ile yaklaşık 40 yıllık bir kardeş-
liğimiz vardı. Dava ve yol arkadaşlığımızda 
hakikaten hiç sapma yapmadı. Hep el ele, 
omuz omuza, gönül gönüle bu yolda birlik-
te yürüdük” diye konuştu.

İsmet Uçma’nın kurduğu İşaret Yayın-
ları ile hak ve hakikati işaretleyen eserler 
manzumesini ortaya koyduğunu dile getiren 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerine şöyle 
devam etti: “Gerçek manada yol ve dava ar-
kadaşımız oldu ve bu yol, dava arkadaşlığı-
mızda Rabbim bizleri aynı şekilde inşallah 
sevgili Habibinin Liva-ül hamd ismiyle mü-
semma, sancağı altında da haşru cem eyle-
sin. Her nefis ölümü tadacak. Bu bakımdan 
İsmet kardeşimizi şu anda hak yolculuğu-
na uğurluyoruz. Tüm ailesine sabırlar dili-
yorum. Camiamıza sabırlar diliyorum. Rab-
bim yar, yardımcımız olsun. İnşallah bizler 
de birlikte haşru cem oluruz.”

KARACAAHMET MEZARLIĞI’NDA 
TOPRAĞA VERILDI

İsmet Uçma’nın Marmara Üniversitesi 
İlahiyat Fakültesi’nden arkadaşı da olan Di-
yanet İşleri Başkanı Ali Erbaş’ın kıldırdığı 
cenaze namazının ardından Uçma’nın ce-
nazesi Karacaahmet Mezarlığı’nda defne-
dildi. Cenaze namazına yetişemeyen İçişleri 
Bakanı Süleyman Soylu, mezarlığa gelerek 
merhumun yakınlarına taziyelerini iletti. İs-
met Uçma, TBMM Başkanı Mustafa Şentop 
ve AK Parti Başkan Vekili Numan Kurtul-
muş’un da katıldığı defin töreninde dualar-
la son yolculuğuna uğurlandı. 

İSMET UÇMA EBEDİ YOLCULUĞUNA UĞURLANDI

İSMET UÇMA 
KİMDİR?
1 Ocak 1955’te Ordu Fat-
sa’da doğdu. İlahiyatçı, İk-
tisatçı, Siyaset Bilimci ve 
Yayıncı olan İsmet Uçma, 
Marmara Üniversitesi İla-
hiyat Fakültesinden me-
zun oldu. Aynı fakültede 
Kelâm Felsefe Anabilim Dalında “Kuran ve Sünnet-
te Şefaat Kavramı” adlı çalışmasıyla yüksek lisan-
sını, İstanbul Üniversitesi İktisat Fakültesi Çalışma 
Ekonomisi ve Endüstri İlişkileri Anabilim Dalında 
“Bir Sosyal Siyaset Kurumu Olarak Ahilik” adlı ça-
lışmasıyla doktorasını tamamladı. Bir dönem özel 
bir okulda öğretmenlik yaptı. Yayıncılık hayatına 
1983 yılında Bir Yayıncılık’ta editör olarak başladı 
ve 1986 yılında İşaret Yayınları’nı, 2000 yılında da 
Şehir Yayınları’nı kurdu. 
1994-1997 yılları arasında İstanbul İl Genel Mec-
lisi Üyeliği’ne seçildi. AK Parti Kurucu Üyesi olan 
Uçma, 2011’de Ak Parti İstanbul Milletvekili seçildi. 
40 yıla yakın süredir Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan ile dava ve yol arkadaşlığı yapan Dr. İsmet 
Uçma, AK Parti’den 24, 25, 26 ve 27. dönem İstan-
bul milletvekili olarak mecliste görev aldı. İsmet 
Uçma, TBMM Türk Dili Konuşan Ülkeler Parlamen-
ter Asamblesi (TÜRKPA) üyesiydi. Birleşik Dağıtım, 
Basın Yayın Birliği, Türkiye Yazarlar Birliği, NEŞKO, 
İTO Basın Yayın Komisyonu, ÜSEV gibi kuruluşlarda 
farklı görevler üstlendi.
1991 yılında Türkiye Yazarlar Birliği’nin “Yılın Ya-
yıncısı” ödülüne layık görüldü. Arapça ve İngilizce 
bilen İsmet Uçma, 6 çocuk babasıydı.

Bilal Koçak
Ekovitrin Dergisi 
Genel Yayın Yönetmeni
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“Sectec Güvenlik Teknolojileri, Küçükbakırcı Şirketler Grubu içerisinde imalat yapan ikinci şirket 
olarak yerini aldı. Sectec olarak güvenlik teknolojileri sektöründe turnike imalatı yapıyoruz. Yaya 

geçiş kontrol sistemlerinde 100’den fazla ürün çeşidiyle hizmet veriyoruz” dedi.
ÖZEL RÖPORTAJ: ORHAN DÖRTER

K üçükbakırcı Şirketler Grubu tara-
fından 2020 yılında güvenlik tek-
nolojileri sektöründe üretime baş-
layan Sectec Güvenlik Teknolojile-

ri, yaya geçiş kontrol sistemlerinde 100’den 
fazla ürün çeşidiyle hizmet vermeye devam 
ediyor. Turnike üretimi gerçekleştiren Sec-
tec, uluslararası fuarlara katılarak ürünleri-
nin tanıtımını yapıyor. Sectec Güvenlik Tek-
nolojileri Genel Müdürü Fatih Küçükbakırcı, 
14-17 Ekim tarihlerinde İstanbul Fuar Merke-
zi’nde gerçekleştirilen ISAF Fuarı’nda Ekovit-
rin’in sorularını yanıtladı.

Küçükbakırcı Şirketler Grubu’nun kuruluş 
öyküsünü ve günümüze kadar kaydettiği aşa-
maları ana hatlarıyla anlatır mısınız? 

Küçükbakırcı Şirketler Grubu, 1982 yılında 
kuruldu. Konya Karatay Sanayi Sitesi’nde sac 
ve metal toptan ticaretiyle hizmetlerimize baş-
ladık. 1990 yılında 2. şubemizi açtık. Portföyü-
müzde rulo sac, dilimli sac, sac işleme, plazma ve 
lazer kesim yer alıyor. İskenderun ve Konya’da 
yerlerimiz mevcut. 1998 yılında konkasör ve taş 
kırma makinaları imalatı yapmak için Mert Ma-
kina Sanayi şirketimizi kurduk. 2016 Yılında in-
şaat demiri ile çelik hasır kangal ve filmaşin sa-
tışı üzerine faaliyet gösteren Yufa Metal faaliyete 
geçti. 2020 yılında ise geçiş ve güvenlik kontrol 
sistemleri sektörüne girerek Sectec Güvenlik 
Teknolojileri AŞ’yi faaliyete geçirdik. 

“GÜVENLIK TEKNOLOJILERI ÜZERINE 
ÜRETIM YAPIYORUZ”

Sectec Güvenlik Teknolojileri olarak sektörde 
ne gibi hizmetler ve çözümler sunuyorsunuz?

Sectec, şirketlerimiz arasında imalat alanında-
ki ikinci şirketimiz olarak yerini aldı. Sectec ola-
rak, yaya geçiş teknolojileri üzerine üretim yapı-
yoruz. Bizim bu sektöre yaptırım yapmamızdaki 
en önemli etken, katma değerli üretim yapabil-
mekti. Gelişen teknolojiden de yararlanarak gü-
venlik sistemlerine yatırım yaptık. Güvenlik sek-
töründeki ilk yatırımımız turnike imalatı oldu. 
Hem mevcut bilgi birikimimizi ve metal işleme 
kapasitemizi kullanarak hem de kart üretim sü-
recinde yazılımları da kendi bünyemizde çöze-
rek turnike imalatı gerçekleştiriyoruz. Yaya ge-
çiş kontrol sistemlerinde 100’den fazla ürün çe-
şidiyle hizmet veriyoruz. İlerleyen süreçte araç 
geçiş sistemleriyle alakalı da hamlelerimiz olacak. 

“KONYA VE ISKENDERUN’DA 
TESISLERIMIZ VAR”

Üretim gerçekleştirdiğiniz tesisler hakkın-
da bilgi verir misiniz? Ne kadarlık alanda üre-
tim yapıyorsunuz? 

Bizim fabrika genel merkezimiz Konya Orga-
nize Sanayi Bölgesi’nde yer alıyor. 21 bin metre-
karelik bir alanda üretimimiz devam ediyor. Bu-
nun yanında İskenderun’da 12 bin metrekare-
lik bir tesise daha sahibiz.  

“KALITE, BIZIM 
OLMAZSA OLMAZIMIZ”

Kalite belgelerinizden ve sektörde geldiğiniz 
konumdan kısaca bahseder misiniz?

İşimiz güvenlik sistemleri olduğu için ‘kalite’ 
olmazsa olmaz unsurlar arasında yer alıyor bi-
zim için. ISO 9001, ISO 45001, ISO 18001, CE ve 
sektördeki diğer belgelere sahibiz. Uluslarara-
sı standartlarda ve kalitede üretim gerçekleşti-
riyoruz. 1982 yılında başlayan ticaret serüveni-
miz, her geçen yıl daha fazla yatırım, daha fazla 

üretim ve daha fazla istihdam amacıyla büyü-
yerek devam ediyor. Geçen 39 yılın sonucunda, 
kalitesinden ve müşteri memnuniyetinden asla 
taviz vermeyen anlayışımızla şirketimiz her ge-
çen yıl istikrarlı büyümeye ve yatırımlarını sür-
dürmeye devam ediyor. Metal işleme ve elektro-
nik kart üretiminden kazandığımız tecrübe ile 
geçiş kontrol sistemleri üretiminde müşterile-
rimize en iyisini sunmak için çalışıyoruz.

“ULUSLARARASI 
FUARLARA KATILIYORUZ”

İSAF Fuarı’nda hangi ürünlerinizle yer alı-
yorsunuz? Diğer uluslararası fuarlara da ka-
tılıyor musunuz?

ISAF Fuarı’nda beş ana ürün grubuyla yer alı-
yoruz. Bunların tamamını fuara getirdik. Genel 
olarak da 100’ün üzerinde ürün çeşidine sahi-
biz. Aynı zamanda turnikeler dışında hijyen üni-
teleri ve yüz tanıma sistemlerini fuarda sergi-
ledik. Bunun dışında diğer şirketlerimiz olarak 
da uluslararası fuarlara tabii ki katılıyoruz. İSAF 
Fuarı’na kendimizi sektöre tanıtmak ve ‘artık biz 
de varız’ demek için katıldık. Bunun dışında İn-
giltere ve Dubai’de düzenlenecek fuarlarda da 
katılımcı olarak yer alacağız. 

Fuarda tanıttığımız bir ürünümüzden bah-
setmek istiyorum. Bu ürünümüzde yüz tanıma, 
ısı ölçer ve dezenfaktan ile uyarı ve bilgilendir-
me için video oynatabileceğimiz bir ekranımız 
mevcut. Sistemimiz, ilk olarak sizin yüz tanıma-
nızı yapıyor, vücut ısınızı ölçüyor ve ellerinizi de-
zenfekte ediyor. Eğer ki vücut ısınız uygunsa ve 

dezenfektanı kullandıysanız turnikeyi otomatik 
olarak açarak geçişinize izin veriyor. Vücut ısınız 
38 derecenin üzerindeyse size turnike açılmıyor. 

ISAF, Türkiye’nin her yerinden ve 60’tan faz-
la ülkeden gelen ziyaretçileri ile güvenlik sektö-
rün en önemli fuarı. ISAF’ın çok büyük ve ulus-
lararası bir fuar olduğunu düşünüyorum. 40. 
yılını kutlamaya hazırlanan Küçükbakırcı Şir-
ketler Grubu olarak, metal ve makine sektör-
lerinden sonra güvenlik teknolojileri sektörü-
ne adım attık ve Sectec ailesi olarak kendimizi 
tanıtmaya ilk olarak sektörün en büyük organi-
zasyonu olan ISAF Fuarı’ndan başlamak istedik.

“ÜRÜNLERIMIZIN HER ZAMAN 
ARKASINDAYIZ”

Türkiye’de havalimanları, rezidanslar, yeni 
yaşam alanları gibi büyük projelerin sayısı gi-
derek artıyor. Bu devasa mekanlarda güven-
lik konusu ön plana çıkıyor. Siz bu projelerde 
yer alacak mısınız? 

Sectec olarak bu sektöre atılmamızdaki en te-
mel etkenlerden birisi de bu projelerde yer ala-
bilmekti. Hem artık güvenlik daha çok ön plana 
çıkıyor hem de özellikle büyük fabrikalarda izle-
nebilirlik daha çok önem kazanmaya başladı. Biz 
izlenebilirlik ve güvenlik konusunda müşterile-
rimize kalite sunuyoruz. Ürünlerimizin devamlı 
olarak arkasında duran bir firmayız. Rezidans-
lar, havalimanları ve yaşam alanlarında güven-
liği ön plana çıkaran yepyeni sistemler hazırla-
yarak, müşterilerimize gerçekten standartların 
üzerinde ürünler sağlıyoruz. 

“GEÇİŞ KONTROL SİSTEMLERİNDE 100’DEN 
FAZLA ÜRÜNLE HİZMET VERİYORUZ”

SÖYLEŞİ | FATİH KÜÇÜKBAKIRCI

SECTEC GÜVENLIK OTOMASYON SISTEMLERI 
GENEL MÜDÜRÜ FATIH KÜÇÜKBAKIRCI:

SECTEC Güvenlik Otomasyon Sistemleri Genel 
Müdürü Fatih Küçükbakırcı, ISAF Fuarı’nda 

Orhan Dörter’in sorularını yanıtladı.

FATİH KÜÇÜKBAKIRCI: “Metal 
işleme ve elektronik kart 

üretiminden kazandığımız 
tecrübe ile geçiş güvenlik 

sistemleri üretiminde 
müşterilerimize en iyisini 
sunmak için çalışıyoruz.”
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DFDS Akdeniz İş Birimi, Mersin-Trieste hattındaki 3. gemisini hizmete sundu. DFDS Akdeniz İş 
Birimi Başkanı Lars Hoffmann, “DFDS olarak 3. gemi yatırımımız, bölge için oldukça faydalı 

olacak ve Türkiye ekonomisine katkıda bulunacak” dedi.  

DFDS Akdeniz İş Birimi Kurumsal İletişim ve Pazarlama Müdürü Özlem Dalga, ”Pandemi 
döneminde Türkiye’nin ihracat rüzgarını arkasına almasıyla beraber taşıma oranımızı 

artırdık. Gemi sayımızı da artırarak 18’e ulaştırdık” dedi. 

DFDS Akdeniz İş Birimi, 7 Ekim 2021 ta-
rihinden itibaren Mersin-Trieste hattında-
ki 3. gemisini müşterilerinin ve bölge ihra-
catçısının hizmetine sundu. DFDS Akdeniz 
İş Birimi, DFDS Akdeniz İş Birimi Başkanı 
Lars Hoffmann ve DFDS Akdeniz İş Birimi 
Başkan Yardımcısı Fuat Pamukçu’nun ev 
sahipliğinde, 15 Ekim 2021 tarihinde Mer-
sin Hilton’da iş dünyası temsilcileri ve iş or-
takları ile buluştu. DFDS Akdeniz İş Birimi 
etkinlikte, Akdeniz coğrafyasının ve Türki-
ye’nin en önemli limanlarından biri olan li-
man kenti Mersin’deki faaliyetlerini, Mer-
sin ve Trieste (İtalya) hatları arasında ger-
çekleştirilen seferler ile ilgili gelişmeleri ve 
hedeflerini paylaştı. 

DFDS 3. GEMI ILE BÖLGE 
IHRACATÇISININ HIZMETINDE 

DFDS Akdeniz İş Birimi, Mersin-Trieste 
hattında 2009 yılından bugüne 2 gemi ile 
hizmet veriyordu. Sağlanan frekans ve ka-
pasite ile ihracatçı ve ithalatçılar, artan gemi 
kontenjanının yanı sıra kısalan transit sü-
releri sayesinde artık çok daha fazla yük ta-
şıma potansiyeline sahipler. DFDS Akdeniz 
İş Birimi Başkanı Lars Hoffmann, etkinlikte 
yaptığı konuşmada, “DFDS olarak bölge için 
oldukça faydalı olacağını ve Türkiye ekono-
misine katkıda bulunacağını öngördüğümüz 
3. gemi yatırımımızı bütün paydaşlarımız ile 
bizzat Mersin’de bir etkinlikte buluşarak pay-
laşmak istedik. 7 Ekim 2021 tarihi itibarıyla 

3. gemi hizmetimizi Türkiye’nin ihracatında 
büyük payı olan bölge ihracatçısının hizme-
tine sunmaktan büyük mutluluk duyuyoruz. 
Bunun yanı sıra Mersin’deki operasyonla-
rın daha etkin olması için acente ofisimiz, 
roll trailer yatırımlarımızla bölgeye yönelik 
çalışmalarımızı daha üst seviyeye taşıma-
ya devam ediyoruz” dedi.

DFDS, Avrupa’da taşımacılık ve nakliye 

hizmetleri sunuyor. 10 binden fazla nakli-
yeci, DFDS’nin gemi ve liman terminali hiz-
metlerine ek olarak esnek taşımacılık ve 
lojistik çözümlerine güveniyor. DFDS’nin 10 
binden fazla çalışanı, 25’ten fazla ülkeden 
oluşan ağında yer alan gemilerde ve ofisler-
de görev alıyor. 1866 yılında kurulmuş olan 
ve merkezi Kopenhag’da bulunan DFDS, Nas-
daq Kopenhag’da işlem görüyor.

DFDS Akdeniz İş Birimi Kurumsal İletişim 
ve Pazarlama Müdürü Özlem Dalga, Türki-
ye pazarına giriş yaptıkları 2018 yılından bu 
yana DFDS Akdeniz İş Birimi olarak Türki-
ye’nin Avrupa kıtasına karayoluyla yaptığı 
ihracatın yaklaşık yüzde 50’sinin taşınma-
sına yardımcı olduklarını belirtti. Özlem Dal-
ga, pandemi döneminde Türkiye’nin ihra-
cat rüzgarını arkasına almasıyla beraber 
taşıma oranlarını artırdıklarını kaydede-
rek, gemi adetlerinin de artarak 18’e ulaş-
tığını ifade etti.  

12. Ulaştırma ve Haberleşme Şurası’nın çok 
başarılı geçtiğine değinen Özlem Dalga, “Şura 
7 yılda bir düzenleniyor, bence her yıl yapılma-
lı. Çünkü Şura’da dünyada lojistik sektöründe 
ve haberleşme alanında konuşulan konuları, 
trendleri dinleme ve tartışma fırsatı buluyo-
ruz. Bu da çok değerli imkan bizler için. Şu-
ra’da lojistik, mobilite ve inovasyon konuları 
tartışıldı. Pandemide lojistiğin artan önemini 
hep beraber gördük. Çünkü bir ürünü A nok-
tasından B noktasına ulaştırmak için ihracat-
çılarımızın lojistik problemini rekabetçi bir şe-
kilde çözmüş olması gerekiyor. Ama pandemi 
bu denklemi daha da zorlaştırdı. Gümrük ka-
pılarında kontrollerin artması, şoförlerin se-
yahat edememesi, navlun fiyatlarının artma-
sı, konteynerlerin bulunmaması gibi pek çok 
bilinmez eklendi denkleme” dedi.

DFDS Akdeniz İş Birimi olarak, Türkiye’de 
Mersin, Yalova ve Pendik limanlarından ağır-
lıklı olmak üzere İtalya Trieste Limanı’na Ro-
Ro taşımacılığı yaptıklarını ifade eden Özlem 
Dalga, “Bu noktadan yükleri trenlere bindi-
rip Avrupa’da ya da Kuzey Afrika’daki nok-
talara ulaşmasını sağlıyoruz. Bir de Fran-
sa’nın güneyinde Sete Limanı’nda da ope-
rasyonlarımız devam ediyor” diye konuştu.

“TÜRKIYE, DENIZCILIKTE 
AYRICALIKLI BIR ÜLKE”

Türkiye’nin denizcilik konusunda ayrıcalıklı 

bir ülke olduğuna dikkat çeken Özlem Dalga, 
“Türkiye’nin elinin kuvvetli olduğu deniz ta-
şımacılığı sektörünü kullanması gerekiyor. 
Pandemide multimodal taşımacılık ön plana 
çıktı” değerlendirmesini yaptı. Özlem Dalga, 
yeşil lojistik konusunda ise şu bilgileri verdi: 
“Tüm dünya yeşil lojistiği konuşur oldu. Özel-
likle Avrupa Birliği’nde, Avrupa mutabakatın-
da yeşil lojistiğe dair atılan adımlar Türk ihra-
catçısını da bu konuyu konuşur hale getirdi. 
AB Komisyonu, Avrupa’ya yapılan ihracat-
ta 2023’te karbon vergisi alınacağını açık-
ladı. O yüzden bu konuyu sektörde olanların 
düşünmesi ve kendileri için en etkin çözü-
mü bulmaları lazım. Biz bu yüklerin Avru-
pa’ya en düşük karbon ayak iziyle taşınma-
sına yardımcı oluyoruz. Çin’den Avrupa’ya 
ve Türkiye’den Avrypa’ya taşınan yüklerde, 

Türkiye’den giden ürünlerin karbon ayak izi 
daha düşük. O yüzden yeşil mutabakat dev-
reye girdiğinde Türk ihracatçısı rüzgârı ar-
kasına alacak diye düşünüyorum.” 

Pandemide ‘Kadın İçin Taşıyoruz’ projesi-
ni yürüttüklerini belirten Özlem Dalga, “KAGİ-
DER’le birlikte pandemide kadın girişimcile-
rin ve ihracatçıların yaşamakta olduğu zor-
lukları aşmalarına yardımcı olmak hedefiyle 
yola çıktık. 108 kadar kadın girişimci projemi-
ze başvurdu. 58 tanesini kabul ettik ve kadın 
girişimcilerimiz ve ihracatçılarımızın Avru-
pa’ya ve Kuzey Afrika’ya olan ürünlerini be-
delsiz taşıdık. 18 tane taşıma gerçekleştirdik 
bugüne kadar. Kadın girişimciler, başvurduk-
ları zaman da kendi ürünleri için Avrupa’ya 
ve Kuzey Afrika’ya taşıma desteği alabilirler” 
açıklamasını yaptı.

DFDS, MERSİN-TRIESTE HATTINDA 
3. GEMİSİNİ HİZMETE SUNDU

“PANDEMİDE TAŞIMACILIK ORANIMIZI 
VE GEMİ SAYIMIZI ARTIRDIK”

HABER | DFDS

LARS HOFFMANN: “DFDS 
olarak bölge için oldukça 
faydalı olacağını ve Türkiye 
ekonomisine katkıda 
bulunacağını öngördüğümüz 
3. gemi yatırımımızı bütün 
paydaşlarımız ile bizzat 
Mersin’de bir etkinlikte 
buluşarak paylaşmak 
istedik.”

DFDS AKDENIZ IŞ BIRIMI KURUMSAL ILETIŞIM VE 
PAZARLAMA MÜDÜRÜ ÖZLEM DALGA:

ÖZLEM DALGA: “KAGİDER’le 
birlikte pandemide 
kadın girişimcilerin ve 
ihracatçıların yaşamakta 
olduğu zorlukları 
aşmalarına yardımcı olmak 
hedefi yle yola çıktık. 
Kadın girişimcilerimiz ve 
ihracatçılarımızın Avrupa’ya 
ve Kuzey Afrika’ya olan 
ürünlerini bedelsiz taşıdık.”
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LOJISTIK SEKTÖRÜ DÖNÜŞÜYOR

LOJİSTİK | ANALİZ

Pandemiden en fazla etkilenen sektör-
lerin başında ulaştırma sektörü geliyor. 
Bu dönemde özellikle havayolu, karayolu 
ve denizyolunda operasyonel sıkıntılar 
yaşandı. Taşıma modlarına göre bakacak 
olursak havayolunda kargo uçaklarına 
olan talebin arttığını, denizyolunda kon-
teynerlerin belirli bölgelerde birikmesi 
ve diğer bölgelerdeki talepleri karşıla-
yamaması gibi sebeplerle navlunların 
arttığını, karayolunda yük sayısı ve iş 
hacimlerinde artışların olduğunu, de-
miryolunun ise pandeminin kurtarıcı 
taşıma modu olduğunu söyleyebiliriz. 

Taşımacılık sektörünün 2020 yılı için 
büyüklüğünü verebiliriz ancak bunun 
tahmini olduğunu belirtmemiz gereki-
yor.  2020 yılında Türkiye GSYH’si 5 tril-
yon 47 milyar 909 milyon TL olarak be-
lirtildi. Bunun yüzde 12’sinin lojistik faali-
yetlerden ileri geldiği kabul edilmektedir. 
GSYH’nin yüzde 12’si yaklaşık 605 milyar 
750 milyon TL’ye denk geliyor. Buna düz 
hesap 600 milyar TL diyebiliriz. Bunun 
da yarısı lojistik firmalarının, diğer ya-
rısı da dış ticaret firmalarının gerçek-
leştirdiği lojistik faaliyetlerden oluşuyor.  

IMF Türkiye’nin 2021 yılı GSYH’sinin 
yaklaşık 6 trilyon TL olarak gerçekleşe-
ceğini tahmin etmekte olup, bu durum-
da 2021 yılında lojistik sektörünün 720 
milyar TL büyüklüğe ulaşacağının tah-
min edildiğini öngörebiliriz.

Salgın küresel ticarette tedarik sıkıntı-
sını da beraberinde getirdi. Pandemi sü-
recinde, Çin’den yeterince hizmet ve te-
darik sağlayamayan küresel şirketler-
den bazıları satın alma operasyonlarını 
Türkiye’ye yönlendirdi. Küresel ticaret-
teki bu hedef değişimini pandemi şoku 
ile başvurulmuş geçici bir yöntem ola-
rak değerlendirmiyoruz. Muhtemelen 
Türkiye’ye yönelen satın alma eğilim-
leri 2021 sonrasında da artarak devam 
edecektir. 

Bu etkenler ve eğilimler de sektörü-
müzün hızlı büyümesini destekler nite-
liktedir. Pandemi döneminde çevik ve 
hızlı tepkiler veren, önlemler alan Türk 

lojistik sektörü ve meslektaşlarımız kü-
resel etkenler haricinde lojistik akışla-
rın aksamasına izin vermemiştir. Bu da 
sektörümüze yurt dışı yatırımcının ilgi-
sini artırmıştır. Son iki yılda lojistik sek-
törünün de sağlık sektörü kadar önemli 
bir sektör olduğu anlaşıldı ve ne mutlu 
ki Türk lojistik sektörü bu süreçten al-
nının akıyla çıkabildi. 

Taşımacılık ve lojistik sektörü en önem-
li döviz kazandırıcı hizmet ihracatı sek-
törlerinden birisi olmasına Turquality/
Marka desteği gibi programlara giren 
firmalara verilen desteklerin haricin-
de destek görmemektedir. Oysa en bü-
yük döviz kazandırıcı sektörlerden birisi 
olarak, diğer hizmet ihracatçısı sektör-
lere tanınan teşvik ve desteklerin ben-
zerlerinin taşımacılık sektörüne de yay-
gın olarak sağlanması gerekmektedir.

Ülkemiz, Lojistik Performans Endek-
si’nde gerileme gösteren bir profile sa-
hiptir. Lojistik Performans Endeksi’n-
de işaret edilen gelişime açık alanların 
kamu idaresi birimleri ve UTİKAD gibi 

sivil toplum kuruluşlarının işbirliği ve di-
yaloğu ile iyileştirilmesine yönelik çalış-
malar yapılmalı, üst sıralarda yer alan 
Almanya, İsveç ve Belçika gibi ülkele-
rin iyi uygulamaları örnek alınmalıdır.  

Boş gidiş-dönüşler ile yürütülmeye ça-
lışılan operasyonların sürdürebilir olma-
dığı çok açıktır ve bu durum için devlet 
tarafından acil bir destek paketine ihti-
yaç duyulmaktadır. Destekle birlikte sü-
reçlerin iyileşebilmesi için ticaretin çift 
yönlü olarak geliştirilmesi, yaygınlaştırıl-
ması, kolaylaştırılması gerekmektedir.  

COVID-19 salgınında sağlık sektörü 
kadar önemli bir sektör olan lojistik 
sektörünün faaliyetlerinin devamlılığı-
nın önemi vurgulanmış oldu. Gerek ulu-
sal ve gerekse uluslararası taşımaları 
kapsayacak şekilde lojistik sektörü için 
uygulamaya alınacak bir “yeşil hat” uy-
gulaması, etkilerini uzun süre tecrübe 
edeceğimiz COVID-19 salgını dahil olmak 
üzere ülkece veya tüm dünyanın dene-
yimleyeceği bir afet durumunda lojistik 
sektörünün faaliyetlerinin devamlılığını 
sağlayacak bir adım olacaktır.  

Yeni projeler her zaman gündemi-
mizde olmaya devam ediyor. Yaşanan 
salgın krizi; yeni iş yapma biçimlerinin 
geliştirilmesi, temassız ve dijital uygu-
lamaların yaygınlaştırılması gerektiği-
ni net bir şekilde ortaya koymuştur. Bu 
nedenle lojistik ve taşımacılık süreçle-
rinde daha gelişmiş dijitalleşme ve oto-
masyon uygulamaları geliştiren kurum-
lar birkaç adım öne çıkacaktır. UTİKAD 
olarak sıkça söz ettiğimiz e-ticaret, diji-
tal uygulamalar, evrakta otomasyon ko-
nuları gündemimizde tutmaya devam 
ediyoruz. İlgili paydaşların yer alacağı 
2020 yılında başlanan UTİKAD Ulusal Di-
jital Lojistik Platformu model çalışmaları 
tamamlanarak “Türkiye Dijital Lojistik 
Platformu Kavram Raporu” ilgili Bakan-
lıklara sunulmak üzere hazırlanmıştır. 
Türkiye’deki lojistik sektörünün dijital-
leşmesine yönelik yol haritasını ortaya 
koyan çalışma önümüzdeki yıllarda sek-
törün odak noktası olacaktır.

Yaşanan salgın krizi; yeni iş yapma biçimlerinin geliştirilmesi, temassız ve dijital 
uygulamaların yaygınlaştırılması gerektiğini net bir şekilde ortaya koydu. 
Bu nedenle lojistik ve taşımacılık süreçlerinde daha gelişmiş dijitalleşme ve 
otomasyon uygulamaları geliştiren kurumlar birkaç adım öne çıkacak. 

AYŞEM ULUSOY

UTİKAD Yönetim Kurulu 
Başkanı
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Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Adil Karaismailoğlu, UND’ye yaptığı ziyarette uluslararası 
karayolu taşımacılık sektörünün ihracattaki önemine vurgu yaparak, “Tüm dünya konteyner 

krizi yaşarken ülkemiz güçlü karayolu sektörü ile ihracatını artırmaya devam etti” dedi. UND 
Başkanı Çetin Nuhoğlu da, sektörün önündeki sorunlarının çözülmesi ile ihracata verecekleri 

katkının daha da artacağını dile getirdi. 

U laştırma ve Altyapı Bakanı Adil 
Karaismailoğlu ve beraberinde-
ki heyet, 13 Ekim’de Uluslararası 
Nakliyeciler Derneği (UND) Yöne-

tim Kurulu Başkanı Çetin Nuhoğlu başkan-
lığındaki yönetim kurulu üyeleriyle dernek 
merkezinde bir araya geldi. Toplantıya Ulaş-
tırma ve Altyapı Bakan Yardımcısı Selim Dur-
sun ile Ulaştırma Hizmetleri Düzenleme Ge-
nel Müdürü Murat Baştor da katıldı. 

UND, GEÇIŞ BELGESI
SAYILARINI BAKAN 
KARAISMAILOĞLU’NA SUNDU 

Toplantıda UND, sektörün öncelikli bek-
lentisi olan, 2021 yılının geri kalan dönemi 
için temin edilmesi gereken Avusturya, Slo-
venya, Macaristan, Romanya, İtalya, Yunanis-
tan, Kazakistan ve Rusya başta olmak üzere 
tüm belge ihtiyaçlarının yanı sıra 2022 yılın-
da da ihtiyaç duyulacak geçiş belgesi sayıla-
rını Bakan Karaismailoğlu’na sundu. Karais-
mailoğlu, geçiş belgeleri sorununun en hızlı 
şekilde çözümlenmesi için Bakan Yardımcı-
sı Dursun ve Ulaştırma Hizmetleri Düzenle-
me Genel Müdürü Baştor’a Ticaret Bakanlı-
ğı ile eşgüdümlü olarak çalışmalara en hızlı 
şekilde başlanması talimatını verdi.

UND, toplantıda; 12.Ulaştırma ve Haberleş-
me Şurası Karayolu Sektör Raporu’nda ka-
rayolu taşımacılık özelinde yer alan hedef-
ler ve aksiyonlara ilişkin değerlendirmele-
rini de aktardı.  Mevzuat, Yönetişim, Eğitim 
ve İnsan Kaynakları, Altyapıda Dönüşüm ve 
Entegrasyon, Lojistik, Güvenlik ve Denetim, 
Yatırım ve Destekler ile Avrupa Birliği konu 
başlıklarında UND’nin yaptığı çalışmalarının 
anlatıldığı toplantıda bölgesel bazlı ülke de-
ğerlendirmesi de yapıldı. Bu içeriklere bağlı 
olarak başta öncelikli ülkelerde olmak üzere 
Ulaştırma Müşavirliklerinin kurulması, hak-
sız rekabetin önlenmesi amacıyla yol kenarı 

denetimlerinin etkinleştirilmesi gibi sektö-
rün gündeminde olan konular Bakan Kara-
ismailoğlu ile paylaşıldı. 

Bakan Karaismailoğlu, karayolu taşımacılık 
sektöründe yaşanan artışla birlikte uluslara-
rası ilişkilerde de yoğun bir dönemin yaşan-
dığını belirterek, sorunları her düzeyde kar-
şı ülkelerdeki muhataplara ilettiklerini söy-
ledi.  Yapılan çalışmalardan örnekler veren 
Karaismailoğlu şu bilgileri verdi: “Macaris-
tan transit geçiş belgesi sayısı 36 binden 130 
bine yükseldi. Eylül ayında yapılan son Kara 
Ulaştırması Karma Komisyon (KUKK) Toplan-
tısı ile transitte sınırsız belge alınacağı proto-
kol ile güvence altına alındı. Azerbaycan tek-
tip geçiş belgesi sayısında yıllar sonra artış 
sağlanmış, kota 35 binden 46 bine yükseltil-
miştir. Azerbaycan geçiş maliyetleri konu-
su çok yakından takip ediliyor. İlgili kanunun 
Azerbaycan Meclisi’nden geçmesiyle birlikte 

ücretlerde kayda değer indirim sağlanacak.”
Karayolu taşımacılık sektörünün tüm ül-

kenin hayatına vurgu yaptığına dikkat çeken 
Karaismailoğlu, “Bugün artık dünya ticaret 
yolları üzerinde hâkimiyetimizi ilan ettik. Ka-
rayolu taşımacılığında yaşanan her bir so-
runun çözümü, ülkemiz ihracatına ve istih-
damına önemli katkılar sağlıyor. Kara yolla-
rında fiziki altyapımızı güçlendirdiğimiz gibi 
kara yolu taşımacılık sektörünü düzenleyecek 
yasal altyapı çalışmalarına da büyük önem 
verdik. 19 yılda ülkemizin ulaşım ve iletişim 
altyapısına 1 trilyon 119 milyar liranın üze-
rinde yatırım yaptık ve bunun 689,2 milyar 
lirasını, yani yüzde 62’sini kara yollarımızın 
gelişmesine harcadık. Yatırımlarımız saye-
sinde hem doğu-batı koridorlarında hem de 
kuzey-güney akslarında altyapı ve üstyapı 
problemlerini büyük ölçüde çözdük” ifade-
lerini kullandı. 

“TÜRKİYE’NİN İHRACATI KARAYOLU 
SAYESİNDE ARTMAYA DEVAM ETTİ”

LOJİSTİK | UND

ULAŞTIRMA VE ALTYAPI BAKANI ADIL KARAISMAILOĞLU: 

ADİL KARAİSMAİLOĞLU: “Bugün artık dünya ticaret yolları üzerinde hâkimiyetimizi ilan ettik. Karayolu taşımacılığında 
yaşanan her bir sorunun çözümü, ülkemiz ihracatına ve istihdamına önemli katkılar sağlıyor.”
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SGS TransitNet Genel Müdürü Mine Kaya, “Türkiye’nin tüm bağlantılarıyla birlikte bölgesel 
konumunu çok daha iyi kullanması lazım. Türkiye bir lojistik devi olabilir. Biz de bunun 

oluşumunda hizmet olarak elimizden ne geliyorsa yapmayı istiyoruz. Türkiye’nin önde olması 
için elimizden ne geliyorsa yapacağız” dedi.

Bu yılın ilk yarısını 30,7 milyon TL ciro 
ile kapatan SGS TransitNet, 2021 yılı 
için belirlediği yüzde 10 oranında bü-
yüme hedefine hızla ilerliyor. SGS 

TransitNet Genel Müdürü Mine Kaya, lojis-
tik sektöründe verdikleri hizmetleri, pande-
mi döneminde uyguladıkları stratejileri ve 
hedeflerini Ekovitrin’e anlattı.

Lojistik sektöründe 2021 yılında sergile-
diğiniz performansı ve yaptığınız yatırım-
ları anlatır mısınız? Yatırım, lojistik ağ ve 
pazar payı anlamında ulaştığınız büyüklük-
ten bahseder misiniz?

2021 yılının ilk yarısı 30,7 milyon TL ciro 
ile kapatıldı. Bir önceki yılın ilk yarısının ci-
rosu ise 21 milyon TL idi. Geçen yıl ilk yarı 
Covid-19 Pandemisi nedeniyle ciddi düşüş-
ler yaşanmıştı. Geçen yılın ikinci yarısında 
piyasa kendini toparladı ve 2021’de ise pan-
deminin etkisi iyice azaldı.

“LOJISTIK SEKTÖRÜ 
OLMAZSA OLMAZ”

2021 yılı hedeflerinize şu ana kadar ulaşa-
bildiniz mi? Kalan iki aydaki hedef ve beklen-
tileriniz hakkında neler söylemek istersiniz?

Taşımacılık ve lojistik sektörü olmazsa ol-
maz sektörlerin başında geliyor ve sürek-
li dinamik. Biz de onlara hizmet verdiğimiz 
için aynı dinamikliği yaşıyoruz tabii ki. Pan-
demi sürecinin ardından bu yılın sonunda 
geçen yıla göre yüzde 10’luk bir büyüme he-
defi koymuştuk. Hedefe doğru da olumlu bir 
şekilde ilerliyoruz.

“PROFESYONEL BIR EKIBIMIZ VAR”
Sektörde firmanızı diğer firmalardan 

farklı kılan özellikler nelerdir?
Gerek operasyonel ve pazarlama faaliyet-

leri gerekse oluşturulan beyanların takibi için 
ayrı ayrı hizmet veren profesyonel bir eki-
bimiz var. SGS TransitNet olarak, hem yurt 
içinde hem de yurt dışındaki ofislerde per-
sonellerimizle sürekliliği sağlama çabasın-
dayız. Belirli bir tecrübeye sahip ekip, hizmet 

kalitesini artıran en önemli etkenlerden biri. 
Bu sayede sistemimizi kullanan taşımacı fir-
malar bilgili ve tecrübeli bir ekibin desteğini 
daima yanlarında hissediyor ve bunun güve-
ni ile taşımalarını gerçekleştiriyorlar.

Hizmet kalitemizde dikkat etmiş olduğu-
muz unsurlardan bir diğeri ise, kolay ulaşı-
labilirlik. Daha hızlı veri girişi sağlayan yeni 
arayüz; mevcut veriyi excel’den sisteme yük-
leyebilme imkanı sağlıyor. Bu arayüz aynı za-
manda sisteme birden çok kullanıcı tanımla-
yabilme ve birden fazla gümrükte aynı anda 
beyan sunabilme imkanı da veriyor. 

Bunun yanı sıra sisteme kabul için taşı-
macıdan banka teminat mektubu, senet gibi 
maliyet oluşturacak belgelerin istenmeme-
siyle ve taşınan ürünün vergilerinin tama-
mıyla teminat altına alınması sayesinde güm-
rüğe ilave teminat verilmesi veya gümrük es-
kortu/kolcu gibi yan hizmetlerden kurtulma 
imkanları sağlaması ile sunmuş olduğumuz 
mali faydalarla da fark yaratıyoruz. Ayrıca 
taşımacı firmalara yurt dışında spedisyona 
ihtiyaç duymadan doğrudan kendi ofislerin-
den beyan sunma imkanı da sağlıyoruz. SGS 
TransitNet’in kurumsal kimliği için en uygun 
kavramlar ise hız, ulaşılabilirlik, izlenilebilir-
lik, tasarruf, kolaylık ve güven.

SEKTÖRDEKI SORUNLAR
Lojistik sektörünün genel değerlendir-

mesini yapacak olursak karşımıza nasıl bir 
tablo çıkıyor? Rekabete karşı uyguladığı-
nız stratejiler nelerdir? Devam eden pan-
demi, sektörü ve firmanızı nasıl etkiledi?

Biz uluslararası taşımacılık ve lojistik sek-
törüne hizmet verdiğimiz için onlardaki etki-
lenme otomatikman bize de yansıyor. Pande-
mi sürecinin ilk başladığı dönemde işlerimiz-
de ve sektörde çok fazla düşüş oldu, yüzde 
50 belki daha da fazla bir kayıptan bahsedi-
yorum. Diğer yandan, Gümrük ve Ticaret Ba-
kanlığı ile Ulaştırma Bakanlığı çok hızlı aksi-
yon aldılar, o anlamda gerçekten de kutlamak 
gerekiyor. Kapıkule’de oluşturulan tampon 
bölge, yurt dışından gelen sürücülerin içeriye 

girmeden aracı bırakıp geriye dönmesi, içer-
deki sürücünün aracı alıp gitmesi, limanlar-
da getirilen birtakım kolaylıklar, testlerin ve 
aşılamaların hızlıca yapılması derken sektör 
toparlanmaya başladı. Nitekim yavaş yavaş 
bir yıl önceki sayılara ulaşılmaya başlandı, şu 
an gayet iyi gidiyor. Tabii sektörün çok ciddi 
sıkıntıları var. İthalatta özellikle dönüş yükü 
sıkıntı, araçlar gidiyor ama dönmekte sıkın-
tı çekiyor. Bu sefer de ihracat talebiniz var 
ama araç bulamıyorsunuz. Konteyner krizi, 
navlun fiyatları hepsi var, döndüremiyorsu-
nuz. Giden taşımanın belli bir süre içerisinde 
geri dönmesi lazım ki o turu tamamlayabile-
siniz, sadece ihracatla olacak iş değil, sadece 
ithalatla da olacak iş değil. Üretimin artması 
lazım ki ithalat ve diğer faaliyetler başlasın. 

Sektör açısından en büyük sıkıntılardan 
biri de navlun ödeme vadelerinin uzamış ol-
ması. Bu sıkıntıyı fırsat bulduğum her plat-
formda söylüyorum. Navlunlarını almaların-
daki süreler benim duyduğum artık 90 ve 120 
günü bulmuş. Taşımacılık sektörünün yakıt 
ve diğer giderlerini ödeme anlamında o kadar 
uzun vadeleri yok. Dolayısıyla siz ödemenizi 
önce yapıp alacağınızı sonra yapmaya başla-
dığınızda onu çevirecek yeterince de arkada 
kaynağınız yoksa bu işin sonu kötüye gider.

“LOGITRANS FUARI BIZLER IÇIN 
ÇOK ÖNEMLI”

Logitrans Fuarı’nın lojistik sektörü açı-
sından önemine değinir misiniz? Fuara ka-
tılıyor musunuz? Fuara yönelik çalışmala-
rınızı anlatır mısınız?

Evet, bu yıl da fuara katılıyoruz ve büyük bir 
heyecanla bekliyoruz. Pandemi döneminde 
müşteri ziyaretlerimizi ister istemez azalt-
mak durumunda kaldık. Ancak pandemiden 
sonra hızlı bir planlamayla ziyaretlerimize 
devam etmekteyiz. Tabii biz müşteri ziyaret-
lerini her ne kadar sık tutsak da Logitrans 
Fuarı’nda yakalamış olduğumuz fırsat bizler 
için çok önemli. Tüm müşterilerimizle birebir 
iletişim kurma, onların taleplerini ve mem-
nuniyetlerini dinleme imkanlarımız oluyor. 

Hatta bu yılki fuarda bizleri ziyaret eden müş-
terilerimize düzenleyeceğimiz ufak bir mem-
nuniyet anketi de olacak. Potansiyel müşteri-
lerimizle tanışıp yeni müşteriler kazanmak 
da bizler için çok önemli.

Bu yıl da her zamanki gibi bizleri ziyaret 
edenler için güzel promosyonlarımız ve ik-
ramlarımız olacak. Ayrıca yılbaşında müş-
terimiz için de güzel promosyon çalışmala-
rı yapıyoruz.

“TÜRKIYE BIR 
LOJISTIK DEVI OLABILIR”

Lojistik sektöründe, kısa ve uzun vade-
deki hedeflerinizden bahseder misiniz?

2001 yılından bu yana sektördeyim. Daha 
önce Ulaştırma Bakanlığı’nda çalıştım, ardın-
dan 12 yıl Uluslararası Nakliyeciler Derne-
ği’ne hizmet verdim. Bunun 6, 5 yılı İcra Ku-
rulu Başkanlığı’yla geçti. Sonra deniz taşıma-
cılığı gibi hizmetlerin hepsiyle uğraştım, ben 
bu sektörü seviyorum. Sektöre girdiğim ilk 
yıllarda da hep söylediğim gibi, Türkiye lojis-
tik ve taşımacılık sektörleri açısından der-
ya deniz. Çok kuvvetli bir filosu var, kara za-
ten çok çok kuvvetli, deniz deseniz keza aynı 
şekilde, demiryollarının geliştirilmesi gereki-
yor ki bu anlamda son zamanlarda çok cid-
di çalışmalara başlandı, bunlar da sevindi-
rici. Türkiye’nin tüm bağlantılarıyla birlikte 
bölgesel konumunu çok daha iyi kullanma-
sı lazım. Türkiye bir lojistik devi olabilir. Be-
nim arzum ve gönlüm bundan yana. Biraz 
geriden gittik ama yine de bu açığı kapat-
mak mümkün diye düşünüyorum. Biz de bu-
nun oluşumunda hizmet olarak elimizden ne 
geliyorsa yapmayı istiyoruz. Bu gerek proje 
bazlı olur, gerekse dijitalleşme olur ki şirket 
olarak biz buna hazırız. Nitekim dijital uygu-
lamalar gibi şu an açıklamadığımız projeleri-
miz var. Türkiye’nin önde olması için elimiz-
den ne geliyorsa yapacağız.

Son olarak vurgulamak istediğiniz me-
sajınız var mı?

Uzun yıllardır önce partnerlerle, sonra 
kendimiz taşımacılık ve lojistik sektörüne 
hizmet veriyoruz. Ülkemizde bu hizmeti ilk 
başlatan kuruluş olmaktan da gurur duyu-
yoruz. Aynı gurur ve mutlulukla her gün sek-
töre daha nasıl faydalı olabiliriz diye düşünü-
yor, bu yönde çalışmalar gerçekleştiriyoruz. 

Hali hazırda tüm AB ülkelerinde vermekte 
olduğumuz hizmeti çeşitlendirerek ve ülke 
sayısını artırarak devam ettirme niyetinde-
yiz. Dilerim taşımacılık ve lojistik sektörümüz 
önündeki engelleri aşarak başarısına başa-
rı katar ve bizim de bunda bir nebze payımız 
olursa ne mutlu bize.

“TÜRKİYE BİR LOJİSTİK DEVİ OLABİLİR”

SÖYLEŞİ | MİNE KAYA

SGS TRANSITNET GENEL MÜDÜRÜ MINE KAYA:

MİNE KAYA: “Taşımacılık ve lojistik 
sektörü sürekli dinamik ve olmazsa 
olmaz sektörlerin başında geliyor. 
Biz de onlara hizmet verdiğimiz 
için aynı dinamikliği yaşıyoruz tabii 
ki. Pandemi sürecinin ardından 
bu yılın sonunda geçen yıla göre 
yüzde 10’luk bir büyüme hedefi 
koymuştuk. Hedefe doğru da olumlu 
bir şekilde ilerliyoruz.”
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Gen teknolojisi ve bilişim sektör-
lerinin yanında lojistik, son 50 yılın 
en hızlı gelişen üçüncü iş kolu olarak 
görülüyor. Bu gelişmenin temelinde, 
değişim gerekliliği ve değişimin uy-
gulanması zorunluğu, hatta değişime 
öncü olunması yatmaktadır. 

Lojistik 1.0, lojistik 2.0 ve lojistik 3.0 
dönemlerini geçtik. İçinde yaşadığımız 
21. yüzyılda endüstri 4.0 uygulamaları 
başladı ve yaygınlaşıyor. Endüstri 4.0 
kapsamında, lojistik 4.0 terminoloji-
sini kullanmaya başladık. Artık yakın 
gelecekte fabrika içinde malların ta-
şınması tamamen otomatik olarak, 
otonom forkliftler ile yapılabilmekte-
dir. Tüm paydaşların kullandığı, inter-
net platformundan alınan bilgiler ışı-
ğında; tahmini tedarik lojistiğine göre 
malzeme temini ve dağıtımlar, nakli-
yeleri için önceden programlanmış 
rotalar ile sağlanmaktadır. 

Lojistik 4.0’da tedarik zinciri büyük 
bir ağ olmaya başladı. Zincirdeki tüm 
ilgili paydaşlar bu ağa bir platform 
üzerinden erişmektedir. Müşteriler-
den gelen ve tedarikçilere giden tüm 
siparişler gerçek zamanlı olarak bu-
radan yönetilebilmektedir. 

Nihai ürünü tahmin edilen tam 
zamanında teslim etmek amacıyla; 
üretim için gerekli malzemelerin 
alınması için müşteri ve tedarikçi 
siparişleri aynı zamanda işlenece-
ğinden, depo masrafları minimum 
seviyeye düşmekte veya tamamen 
ortadan kalkmaktadır. 

Lojistik 4.0’da en önemli iki unsur; 
yük elleçleme işinde ve taşıma zama-
nında işgücü tasarrufudur. Siber-fi-
ziksel sistemler; parçaları tanımla-
mak, hissetmek, yerleştirmek ve ilgili 
bilgiyi bir bilgisayara bilgi göndermek 
amacıyla radyo frekansı ile tanımla-
ma (RFID) teknolojisini kullanılmak-
tadır. Otonom Lojistik (Autonomus/

Self-driving Vehicles) kendi kendine 
giden sürücüsüz araçlarla sağlan-
maktadır. Uzak mesafede gidecek 
TIR’lar gibi şehir içinde dağıtım ya-
pan küçük araçlar da kullanılmak-
tadır. Depolarda otomatik sürücüsüz 
forkliftler çalışmaktadır.

Yeni geliştirilen dronlarla “parcel-
copter”, yüklenen acil malzemeler bir 
adaya veya uzaktaki dağlık bir böl-
geye teslim edilmektedir. Ürünlerin 
otomatik lokasyonu ve depo stokları 
otonom ve bağımsız bir şekilde uçan 
dronlar yardımıyla yürütülmektedir. 
Bu dronlar, hareket sensörleri ve üç 
boyutlu kameralarla deponun içini, 
GPS ile de dış alanları analiz etmekte, 
barkodları optik okuyarak stok bil-
gisini gerçek-zamanlı iletmektedir. 

Lojistik 4.0 hareketi hızla yayılmak-
tadır. Birçok şirketimiz bu çerçevede 
yazılım ihtiyaçlarını tamamlamakta, 
dijital dönüşüm projeleri ile yeni bir 
döneme hazırlanmaktadır. 

Gelecek dönem lojistik 5.0 dönemi 
olacaktır. Bugünden çok farklı şekilde 
çalışacağımız bir döneme hazırlan-
mamız gerekmektedir. Tedarik zin-
ciri içinde hammaddeden tüketime 
hatta tüketim atıklarının geri dönü-
şüne kadar her şeyin otomasyona 
bağlandığı, ihtiyaçlarımızın biz talep 
etmeden karşılanacağı, satın alma-
dan, taşımadan, depolamadan, üre-
timden, mamul depolanmasından da-
ğıtıma kadar her şeyin kendi kendine 
yapıldığı bir dünyadan söz ediyoruz. 

Teknik olarak bunu yapmaya ye-
terliyiz. Tüketim maddelerimiz artık 
önceden planlanabilmekte ve ihtiyaç 
anında kapımıza getirilmektedir. Te-
min süreci yakın teslim ve mikro da-
ğıtım sistemleri ile dakikalara düş-
müştür. Sürücüsüz otonom çalışan 
ve tabanı kayar araçlarımızla depo-
larımıza gelen ürünlerin boşaltılması 
el değmeden yapılabilmektedir. Bo-
şaltılan paletler ve koliler el değme-
den raflara kaldırılmakta ve raflar-
dan indirilmektedir. Palet ayrıştıran 
veya paletleme yapan otomatik maki-
nalar yapılmıştır. Depolarda VAS (Va-
lue-added- service ) operasyonları da 
otomatik hale getirilmiştir. Paketleme, 
ütüleme, ambalajlama el değmeden 
yapılabilmektedir. Koliler paletlerden 
robotlarla alınmakta ve otomatik sor-
terlarda ayrıştırılarak el değmeden 
paketleme yapılabilmektedir.  Ürün-
lerin yine kayar tabanlı araçlara oto-
matik yüklenmesi ile otonom araçlar 
gidecekleri yere varmaktadır. Bütün 
bunlar tedarik zinciri içinde kullan-
dığımız her türlü yazılımın bir dijital 
dönüşüm çerçevesinde kullanılma-
sına bağlıdır. Dijital dönüşüm lojistik 
5.0’ın vazgeçilmezi olacaktır. Teda-
rikçiler, üreticiler, lojistikçiler, satıcı-
lar, dağıtıcılar hatta tüketiciler de bu 
dönüşümün içinde yer alacaklardır. 

LOJISTIK 4.0’I UYGULAYIP, 5.0 
YOLCULUĞUNA ÇIKIYORUZ 

Lojistik 4.0 hareketi hızla yayılıyor. Birçok şirketimiz bu çerçevede yazılım 
ihtiyaçlarını tamamlıyor, dijital dönüşüm projeleri ile yeni bir döneme 
hazırlanıyor. Gelecek dönem lojistik 5.0 dönemi olacak.

ATİLLA YILDIZTEKİN

Tedarik Zinciri ve
Lojistik Yönetim Danışmanı

hazırlanıyor. Gelecek dönem lojistik 5.0 dönemi olacak.

LOJİSTİK | ANALİZ

MRLLOG Lojistik AŞ Direktörü Özkan Meral, pandemi sürecinde MRLLOG 
olarak uyguladıkları doğru stratejiler sayesinde yakaladıkları büyüme 

trendine devam ettiklerini belirtti. Özkan Meral, “MRL’de tüm ekip çok ciddi 
emek veriyor, bunun da karşılığını alıyoruz” dedi. 

MRLLOG Lojistik AŞ Direktörü Özkan Me-
ral, 2021’in MRLLOG Lojistik açısından iyi bir 
yıl olduğunu ve yüzde 100 oranında büyüme 
sağladıklarını söyledi. 2021 yılında yatırımla-
rına devam ettiklerini belirten Özkan Meral, 
“İlk 3 çeyrekte 50 araç filoya katıldı. Sene so-
nunda da yatırım planımız devam ediyor. Önü-
müzdeki 5 yıl içerisinde kendi çalıştığımız ül-
kelerde, öncü ve tercih edilir bir lojistik firma-
sı olmayı hedefliyoruz” dedi.  

Türkiye ve yurtdışı yatırımlarını önemse-
diklerini ifade eden Özkan Meral, “Bulgaris-
tan’da kurduğumuz MRLLOG firmamız, cid-
di bir gelişim içerisinde, depo ile başlayan ya-
tırımımız BG Plakalı özmal araçlarla devam 
etti. Bu araçlar Türkiye’ye çalışmıyorlar, ayrı 
bir ağ oluşturduk, Avrupa içerisindeki pazar 
içerisinden de pay almak istiyoruz. Önümüz-
deki yıl Bulgaristan’daki araç yatırımımız de-
vam edecek. Sorunun özüne gelecek olursam, 
zor bir yıl ama hedeflerin yakalandığı bir yıl 
oldu diyebilirim” diye konuştu. 

MRLLOG Lojistik’in sektörde 30 yılı aşkın lo-
jistik tecrübesi olan kurucu kadrosu ve genç 
dinamik ekibi ile hızlı büyüme sağladığına dik-
kat çeken Özkan Meral, “Grup firmamız olan 
ARCLOG ile beraber çok ciddi bir araç sayı-
sı içerisindeyiz. Şu anda iki firmanın toplam 
araç sayısı 300 araç bandında. Tamamı ka-
rayolu olarak çalıştığı için transit süreleri-
miz öne çıkıyor diyebilirim” şeklinde konuştu. 

Özkan Meral, sözlerini şöyle sürdürdü: “Fuar 
lojistiği ile ilgili bazı deneyimlerimiz oldu, ge-
liştirmek konusunda da projelerimiz var ama 
tabi pandeminin seyri burada önemli etkin, bil-
diğimiz üzere, 2 yıla yakın süredir, fuar ve bazı 
diğer etkinliklerden uzak kaldık. Önümüzdeki 
sene, pandeminin seyrine göre gündeme ge-
tireceğiz. Grup içerisinde araç çeşidimiz çok 
fazla. Tenteli mega, askılı, frigo ısı kontrollü, 
havuzlu rulo taşıyıcı ve genişleyebilen araç-
larımız mevcut.” 

Pandemi sürecinde MRLLOG olarak uygula-
dıkları doğru stratejiler sayesinde yakaladıkları 
büyüme trendine devam ettiklerini vurgulayan 

Özkan Meral, “Rekabete karşı uyguladığımız 
stratejimiz her zaman müşterilerimizin çö-
züm ortağı olarak yanlarında bulunmak, bir 
de ek olarak çok çalıştığımızı söyleyebilirim. 

Türk milleti olarak bizim en önemli özelliği-
miz çalışmayı sevmemiz. MRL’de tüm ekip çok 
ciddi emek veriyor, bunun da karşılığını alı-
yoruz” dedi. 

“LOGITRANS ÖNEMLI BIR FUAR”
Logitrans Fuarı’nın lojistik sektörü açısın-

dan önemine de değinen Özkan Meral, “Fua-
ra bu yıl katılmadık ama ülkemiz için önem-
li ve kıymetli bir fuar, misafir olarak katılım 
sağlayacağız bu yıl. Ama önümüzdeki sene ve 
senelerde gerek Logitrans Fuarı’na gerekse 
Münih Fuarı’na katılım sağlamayı planlıyoruz” 
açıklamasını yaptı. 

Özkan Meral, MRLLOG Lojistik’in hedefle-
riyle ilgili olarak da şunları söyledi: “2022 yı-
lında müşterilerimizden gelen talepler doğ-
rultusunda müşterilerimizin tüm lojistik ih-
tiyaçlarına karşılayabilmek için denizyolu 
ve havayolu yatırımlarımız olacak. Araç filo-
muzu genişletmeye devam edeceğiz. Alman-
ya depo projemizin de çalışmalarına başla-
mış olup 2022 yılında tamamlanmış olacak.”

“PANDEMİDE BÜYÜME 
TRENDİMİZİ SÜRDÜRDÜK”

MRLLOG LOJİSTİK AŞ | ADVERTORIAL
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Galata Taşımacılık CEO ve Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Vittorio Zagaia, 
“Türkiye’de yeni ofis açma ve birkaç yıl önce Tunus’ta yaptığımız ilk yatırımla 

Afrika açılımımızı devam ettirme niyetindeyiz” dedi.

G alata Taşımacılık CEO ve Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Vitto-
rio Zagaia, sundukları hizmet çe-
şitliliğinin zorlu 2021 yılını hedef-

leri doğrultusunda tamamlamalarında etkili 
olduğunu söyledi. Galata Taşımacılık olarak 
2020 yılında bir dizi yatırımla pandemiye ya-
kalandıklarını belirten Vittorio Zagaia, “Bur-
sa’da açtığımız yeni lojistik depomuz, Anka-
ra ve Mersin temsilciliklerimiz, yeni 40’HC 
PW Intermodal konteynerlerimiz ve yurtiçi 
lojistik için filomuza kattığımız yeni araçlar 
vardı. 2020 ve 2021 yılında tüm bu yatırım-
ların sürdürülebilir bir şekilde operasyon-
larımıza dahil olması sürecini yönettik. Bu 
sene ilk 9 ayı gözlemledikten sonra tüm bu 
yatırımların sağlıklı bir şekilde işlemesinin 
yanı sıra, Türkiye’de yeni ofis açma ve bir-
kaç yıl önce Tunus’ta yaptığımız ilk yatırım-
la Afrika açılımımızı devam ettirme niyetin-
deyiz. Bu sene içerisinde hali hazırda haya-
ta geçirdiğimiz Antalya temsilciğimiz ve ek 
siparişini verdiğimiz 45HC PW intermodal 
konteynerler var” dedi.  

Kuruldukları ilk günden bu yana gerçek 
anlamıyla ‘Freight Forwarder’ kimliğinden dı-
şarıya asla çıkmadıklarını ifade eden Vittorio 
Zagaia, “Bu kapsamda hizmetlerimizi ürete-
rek müşterilerimize sunmaya gayret ettik ve 
ediyoruz. Parsiyel taşımacılık şirketimizin en 
etkin ve bilinir gerçeği. Karayolu, havayolu ve 
denizyolunda kapsama alanı çok geniş olan 
bir ağımız sözkonusu. Bunun yanı sıra inter-
modal taşımacılık ve ulusal lojistikte de son 
yıllarda önemli atılımlar gerçekleştirdik. İçe 

dönük projelerimizden bir tanesi olan eğitim 
ve bu amaçla kurduğumuz Galata Akademi’de 
de bu noktada çok titiz çalışmalar yapmaya 
devam ediyoruz ve sektörümüz için kalifiye 
çalışan kazandırmak adına ciddi yatırımlar 
yapıyoruz” şeklinde konuştu. 

Vittorio Zagaia, sözlerine şöyle devam etti: 

“Pandemi sürecinde dahi yeni destinasyonla-
rı ve hizmet seçeneklerini sürdürülebilir bir 
şekilde operasyonlarımıza dahil etmeyi sür-
dürdük. Nitekim Antalya’yı bu dönem içeri-
sinde yeni temsilciliğimiz olarak hizmet ağı-
mıza dahil ettik. Bunun yanı sıra, Çekya’yı 17. 
destinasyon olarak karayolu hizmetlerimi-
ze ekledik ve kısa bir zaman önce de inter-
modal ekipman parkurumuza yeni sipariş-
ler eklemiş bulunuyoruz.”

“BU YIL FUARA KATILIM 
YOĞUN OLACAK”

Her yıl olduğu gibi bu sene de Logitrans’a 
katılım sağladıklarına dikkat çeken Vittorio 
Zagaia, “Katılımcıları 9. Hall 208 numara-
lı stantta ağırlayacağız. En son 2019 yılında 
düzenlenen fuara katılım oldukça iyiydi. Biz 
de müşterilerimizi ve iş ortaklarımızı stan-
dımızda ağırladık ve açıkçası standımız da 
oldukça ilgi gördü. Bu yıl da pandemi şartla-
rına rağmen fuara katılımın yoğun olacağını 
öngörüyoruz. Bizim için fuarlar hem mevcut 
müşteri ile görüşebilme ve yeni iş ortakları 
edinebilme, hem de sektörün nabzını tutma 
fırsatını yakaladığımız alanlar. Bu nedenle sık-
lıkla fuarlara katılım göstererek ilişkilerimi-
zi sıcak tutmaya çalışıyoruz” dedi.

Vittorio Zagaia, sözlerine şöyle devam etti: 
“Şu anda üzerinde durduğumuz diğer önem-
li iki girişimimiz, intermodal ekipman parku-
rumuzu artırarak bu taşıma modunda da 
söz sahibi firmalardan biri olarak anılmak 
ve yurtiçi lojistik hizmetlerimizi güçlendire-
rek servis ağımızı büyütmek.”

GALATA TAŞIMACILIK, AFRİKA 
AÇILIMINI SÜRDÜRMEYİ HEDEFLİYOR

LOJİSTİK | GALATA TAŞIMACILIK

VITTORIO ZAGAIA: “Şu anda üzerinde durduğumuz 
önemli iki girişimimiz, intermodal ekipman parkurumuzu 
artırarak bu taşıma modunda da söz sahibi firmalardan 
biri olarak anılmak ve yurtiçi lojistik hizmetlerimizi 
güçlendirerek servis ağımızı büyütmek.”

C

M

Y

CM

MY

CY

CMY

K

Galpi emanet ilan 21,5x27,5.pdf   1   25.10.2021   19:33:15



www.ekovitrin.com   •   Kasım 202154 Kasım 2021   •   www.ekovitrin.com 55

TÜRKIYE LOJISTIK SEKTÖRÜNÜN 2022’DE 
YÜZDE 7 BÜYÜMESI ÖNGÖRÜLÜYOR

LOJİSTİK | ANALİZ

L ojistik, taşımacılığın yanı 
sıra depolama, gümrük-
leme, sigortalama, katma 
değerli hizmetler, talep ve 

stok yönetimi ve terminal hizmetle-
ri faaliyetlerinin eşgüdümlü yapıl-
masını gerektiren entegre faaliyet-
ler kümesidir. Türkiye İstatistik Ku-
rumunca baz alınan NACE Rev.2’ye 
göre lojistik sektörü, H grubu altında 
“Ulaştırma ve Depolama” olarak ta-
nımlanmaktadır. “H” Grubu; 49 (ka-
rayolu taşımacılığı, demiryolu taşı-
macılığı, boru hattı taşımacılığı), 50 
(suyolu taşımacılığı), 51 (havayolu ta-
şımacılığı), 52 (taşımacılık için depo-
lama ve destekleyici faaliyetler) ve 
53 (posta ve kurye faaliyetleri) alt 
gruplarını kapsamaktadır. Yolcu ve 
boru taşımacılığı faaliyetleri de bu 
alt gruplar altında yer almaktadır. 

Türkiye; 83,6 milyon nüfusu, 783 
bin 542 kilometre kare yüzölçümü, 
üç kıtanın kavşak konumunda olma-
sı ve üç tarafının denizlerle kaplı ol-
ması özellikleri ile bölgesinin lojistik 
üssü olmaya aday bir ülkedir. 2020 
yılı itibarıyla Türkiye’nin GSYH’sı 5 
trilyon 047 milyar TL’dir. Aynı yıl ulaş-
tırma ve depolama sektörünün GSY-
H’sı ise 370 milyar TL’dir. Bu değerin 
içinde yolcu ve boru hattı taşımacı-
lığı payı da bulunmaktadır. Diğer ta-
raftan diğer sektörlerin kendi tesis 
ve araçları ile gerçekleştirdiği lojis-
tik faaliyetler ulaştırma ve depola-
ma sektörü içinde yer almamaktadır. 
Ulaştırma ve depolama sektörü gayri 
safi yurtiçi hasılasının-GSYH (GDP) 
toplam GSYH‘ye oranı 2020 yılı itiba-
rıyla yüzde 7,34’dür (Tablo 1). 2019 yılı 
itibarıyla bu değer yüzde 8,58 idi. Bu 

görülmektedir. Bu düşüşte pande-
minin de etkileri bulunmaktadır. De-
miryolu yük taşımacılığında taşınan 
yük miktarında da son yıllarda artış 
olduğu görülmektedir. Pandeminin 
en çok etkilediği taşıma modu bili-
nen nedenler nedeniyle havayolu 
yük (kargo+posta+bagaj) taşımacı-
lığı olmuştur. Limanlarda elleçlenen 
yük (ithalat-ihracat+kobotaj+tran-
sit) miktarında da düşüşler meyda-
na gelmiştir. Bu düşüşlere karşılık 
e-ticaret lojistiğinde büyük oranlı 
artışlar olmuştur.

Türkiye Lojistik Master Planı (TLMP) 
ülkemiz lojistik sektörü için bir vizyon 
ve plan ortaya koymaktadır. Ulusla-
rarası Ana Ulaştırma Koridorlarını 
ülkemiz üzerinden birbirine bağla-
yan doğu-batı ve kuzey-güney akslı 
ulusal ana ulaştırma koridorları ge-
reksinimini ortaya koymakta, lojistik 
merkezler için bilimsel bazlı kriter-
ler ve lokasyonlar tanımlamaktadır. 
Bu durum sektörün önünü görme-
sini sağlayacak ve yatırımlarını bu 
yönde yapmasını sağlayacaktır. Böy-
lece etkinlik ve verimlilik artırılmış 
olacaktır.

2022 yılının bir toparlanma yılı ol-
ması, aşılama faaliyetlerinin ve alı-
nan önlemlerin başarısına bağlıdır. 
Bu çerçevede 2021 yılına göre yüzde 
7’lik bir büyüme öngörülebilir. An-
cak diğer taraftan en çok ticareti-
mizin olduğu Avrupa Birliği’nin yeni 
yayımladığı Yeşil Mutabakatının (Gre-
en Deal) dikkatle değerlendirilmesi 
ve sektöre etkilerinin belirlenmesi 
gerekmektedir. Bu çerçevece şirket/
ürün bazında yeşil performans in-
dekslerinin oluşturulmasına, yeşil 
lojistik park ve koridorların planlan-
masına gereksinim olacaktır. 
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düşüşün nedeni yük taşımacılığın-
dan ziyade pandemi kaynaklı yolcu 
hareketlerindeki düşüştür. Dünya-
da stratejik bir sektör olarak görü-
len lojistik sektörü, gelişmiş ülkeler-
de gayri safi yurtiçi hasılanın yüzde 
10-12’sini oluşturmaktadır (Yurda-
kul, 2020; s.183). Bu çerçevede Türk 
lojistik sektör büyüklüğünün, yakla-
şık 605 milyar TL (GSYH’nın yakla-
şık yüzde 12’si) olduğu öngörülmek-
tedir. Dolar bazında bu değer 65 mil-
yar (605 milyar TL/9,2) dolardır. Bu 
miktarın yarısının lojistik sektörü, 

diğer yarısının diğer sektörlerdeki 
üretim/ticaret şirketleri tarafından 
kendi olanaklarıyla gerçekleştirildiği 
varsayılmaktadır. GSYH’da TL bazın-
da büyümeye karşılık dolar bazın-
da küçülme sözkonusudur. Ulaştır-
ma ve depolama sektörünün GSYH 
içindeki payının gelişimi Tablo 1’de 
görülmektedir.

Ulaştırma ve depolama sektörü 
büyüme hızı toplam GSYH büyüme 
hızı ile paralellik göstermektedir. Do-
ğal olarak ticari faaliyetler arttıkça 
lojistik faaliyetler de artmaktadır.

Ülkemizde yurtiçi günlük taşınan 
yük miktarı 2.000.000 ton olup bu-
nun yüzde 89’u karayolu, yüzde 5’i 
demiryolu,  yüzde 6’sı denizyolu ve 
çok küçük bir kısmı (yüzde 1’in altın-
da) havayoluyla taşınmaktadır. Tür-
kiye’de ağırlık olarak en çok taşınan 
ürün türleri yüzde 24 ile maden ve 
mineraller, yüzde 20 ile gıda ve yüz-
de 12 ile tarım, ormancılık ve balıkçı-
lık ürünleridir. Ağır yük taşıtlarının 
yüzde 39’u şahsa/şoföre, yüzde 34’ü 
taşımacılık/lojistik firmasına, yüzde 
26’sı yükü gönderen ve yüzde 1‘i yükü 
alan alıcıya aittir. Ağır yük taşıtları-
nın yüzde 57’si TIR ve kamyon-rö-
mork, yüzde 18’i üç dingil 10 teker 
kamyon, yüzde 17’si dört dingil 12 
teker kamyon, yüzde 4’ü iki dingil 6 
teker kamyon ve yüzde 2’si üç din-
gil 8 teker kamyondur. 

Tablo 2’de taşıma modlarına göre 
olan gelişme görülmektedir (UAB Ula-
şan ve Erişen Türkiye 2003-2020). 
Tablodan görüldüğü üzere son yıl-
larda karayolu yük taşımacılığında 
taşınan yük miktarı artsa da artış 
oranında önemli oranlarda düşüş 

Ulaştırma ve depolama sektörünün 2020 yılında GSYH’sı 370 
milyar TL. 2022 yılının bir toparlanma yılı olması, aşılama 
faaliyetlerinin ve alınan önlemlerin başarısına bağlı. Bu 
çerçevede 2021 yılına göre yüzde 7’lik bir büyüme öngörülebilir.

PROF. DR. MEHMET TANYAŞ

Maltepe Üniversitesi
Uluslararası Ticaret ve Lojistik 

Bölüm Başkanı
Lojistik Derneği (LODER) Başkanı

Yıllar

Türkiye 
GSYH (gelir 
yöntemiyle) 
(milyar TL)

Türkiye 
GSYH gelir 

yöntemiyle)  
(milyar Ş)

H - 
Ulaştırma 

ve 
Depolama 
(milyar TL)

Ulaştırma ve 
Depolamanın 
GSYH İçindeki 

Payı (%)

2010 1.168 777,0 95,2 8,15
2011 1.405 838,8 108,0 7,69
2012 1.581 880,6 133,6 8,45
2013 1.823 957,8 149,9 8,22
2014 2.055 939,0 169,4 8,25
2015 2.351 864,3 191,7 8,15
2016 2.627 869,7 207,6 7,90
2017 3.134 859,0 253,7 8,10
2018 3.759 778,4 317,1 8,44
2019 4.318 761,4 370,5 8,58
2020 5.047 720,1 370,5 7,34

TABLO 1. TÜRKIYE GSYH VE ULAŞTIRMA VE DEPOLAMA SEKTÖRÜ (TÜIK)

TABLO 2’DE TÜRKIYE’DE TAŞIMA MODLARINA GÖRE OLAN GELIŞME 
(KAYNAK: UAB ULAŞAN VE ERIŞEN TÜRKIYE, ISTATISTIKLERI-2003/2020)

Yıllar

Karaayolu 
Taşımaları 

Ton*km 
(milyar)

Karaayolu 
Taşımaları 
Artış Oranı 

(%))

Demiryolu 
Taşımaları 

Ton*km 
(milyar)

Demiryolu 
Taşımaları 
Artış Oranı 

(%))

Havayolu 
(Dış ve İç) 
Taşımaları 

Ton (milyar)

Havayolu 
(Dış ve İç) 
Taşımaları 
Artış Oranı 

(%))

Limanlarda 
Elleçlenen 

Toplam Yük 
Miktarı 

(milyon ton)

Limanlarda 
Elleçlenen 

Toplam Yük 
Miktarı 
Artışı 

(milyon ton)

2010 190,4 11.462 2,02 348,63
2011 203,1 6,67 11.677 1,88 2,25 11,39 363,34 4,22
2012 216,1 6,40 11.670 -0,06 2,25 0,00 387,42 6,63
2013 224,0 3,66 11.177 -4,22 2,59 15,11 384,94 -0,64
2014 234,5 4,69 11.992 7,29 2,89 11,58 383,12 -0,47
2015 244,3 4,18 10.474 -12,66 3,07 6,23 416,03 8,59
2016 253,1 3,60 11.661 11,33 3,06 -0,33 430,19 3,40
2017 262,7 3,79 12.369 6,07 3,48 13,73 471,15 9,52
2018 266,5 1,45 14.478 17,05 3,86 10,92 460,16 -2,33
2019 267,6 0,41 14.707 1,58 4,09 5,96 484,16 5,22
2020 272,9 1,98 15.428 4,90 2,49 -39,12 496,72 2,59



www.ekovitrin.com   •   Kasım 202156

LOJISTIK FUARLARI

Fuar organizasyonları, lojistik sektöründen hizmet 
talep eden kuruluşlar için en büyük fırsat. Genelde 
yılbaşlarında yenilenen lojistik sözleşmeleri için 
Logitrans gibi Kasım ayında düzenlenen fuarlar, yeni 
fi rmaları tanımak, yeni teknolojileri görmek ve işlerinin 
alternatif tedarikçilerini tanımak için bir fırsat oluyor.

GÜLŞEN YEŞİLDAĞ

Lojistik Danışmanı

LOJİSTİK | ANALİZ

Lojistik sektörünün bir araya gel-
diği geleneksel aktivitelerden biri 
daha gerçekleşecek. 10-12 Kasım 
2021 tarihlerinde, Yeşilköy İstan-
bul Fuar Merkezi’nde Logitrans 14. 
Uluslararası Logitrans Transport Lo-
jistik Fuarı yapılacak. Eko Fuarcılık 
ve Messe Munchen International ta-
rafından ortaklaşa düzenlenen bu 
fuarda, pandemi nedeniyle son iki 
yıldır yapılamayan sektörün en bü-
yük buluşması gerçekleşecek. Sek-
törümüzdeki hizmet verenleri stant-
larında göreceğiz. Ziyarete gelmele-
rini beklediğimiz hizmet alanlarında 
görme fırsatı bulacağız. Fuar stant 
alanlarının bu yıl çok erken bir ta-
rihte dolmuş olması gurur verici bir 
olay. Yurtdışından birçok katılımcı 
bizlerle tanışmak için buraya geli-
yor. Türk şirketleri ile tanışacaklar. 
Yerli şirketlerimiz de yurtiçi ve yurt-
dışı müşterilerini görecekler, iç ve 
dış ticari bağlantılarını bu fuar sü-
resince kurabilecekler.

Fuarlar lojistik sektöründe yete-
ri kadar yapılamayan bir aktivitedir. 
Otomotiv, elektronik, konfeksiyon, he-
diyelik eşya fuarları kendi sektörleri 
için önemli aktivitelerdir. Aynı sek-
törde rakip olarak çalışan kuruluş-
lar, tarafsız bir ortamda, rakipleri ile 
bir portatif duvar mesafesinde ya-
kınlaşabiliyorlar. Lojistik sektörü ise 
fuarları büyüklüklerini ortaya ko-
yacak bir gösteri alanı olarak kul-
lanmak istemektedir. Çok para har-
canmış, gürültülü, geniş stant alan-
ları ile karşılaşmaktayız. En büyük 
standı kuran şirketin en iyi hizmeti 
verdiği söylenemez. Fuarları sektör 
firmaları arasında bir yarış haline 
getirmemek gerekir. Fuarlar aynı 

sektörde rekabette yaratılan küs-
künlüklerin ve kırgınlıkların ortak 
alanda 3 gün birlikte olmanın ge-
tirdiği yakınlıkla unutulmasına da 
yardım etme fırsatı yaratmalıdır. İş-
birlikleri kurulabilmeli, sektör için 
tansiyon düşürücü bir aktivite ola-
rak görülmelidir.   

Lojistik sektöründen hizmet ta-
lep eden kuruluşlar için de en bü-
yük fırsat, fuar organizasyonlarıdır. 
Genelde yılbaşlarında yenilenen lo-
jistik sözleşmeleri için Logitrans gibi 
Kasım ayında düzenlenen fuarlar, 
yeni firmaları tanımak, yeni tekno-
lojileri görmek ve işlerinin alternatif 
tedarikçilerini tanımak için bir fır-
sat olmaktadır. Firmaların hepsi bir 

arada olunca onları karşılaştırmak 
da kolaylaşmaktadır. Fuarlar taraf-
sız alanlardır. Bir satıcı-alıcı ikileme-
sinin yaşanmadığı alanlardır. Bu ne-
denle müşteri ve lojistikçi ilişkilerinin 
başlatılmasında en sağlıklı fırsattır. 

Fuarların zor olan tarafı hizmet 
verenlerin fuara katılması değil, hiz-
met alan firmaların fuara ziyaretçi 
olarak gelmelerinin sağlanmasıdır. 
Her katılımcı firma yeni müşteri bul-
mak amacını gütmektedir. Bu konu-
da sektör basınının daha aktif çalış-
ması gerekmektedir. Fuar duyurusu 
sadece bir- iki sektör dergisi firma-
sının sayfalarında fuar haberi koy-
malarıyla değil diğer sektörlerdeki 
dergilerin de ilgili firmalara duyu-
ru yapmaları ile sağlanmalıdır. Fu-
arlara hizmet alacak firmaları çek-
mek için fuar alanında seminerler, 
kongreler, zirveler gibi aktivitelerin 
de verilmesi düşünülmelidir. 

Yabancı yatırımcılar Türkiye’de lo-
jistik şirketlere ortak olmak hatta ta-
mamını satın almak konusunda pro-
jeler yapmaktadır. Bu kuruluşların 
da fuar süresince üst yönetimlerle 
tanışması, firmaları tanımaları da 
mümkündür. Fuar alanında bu fir-
malarla özel görüşme yapabilecek-
leri görüşme odaları yaratılması da 
gerekecektir. 

Her şeyin ötesinde Logitrans ka-
dar büyük olmasa bile Kocaeli, An-
kara, Mersin, İzmir, Samsun gibi il-
lerimizde de lojistik ile ilgili küçük 
ölçekli fuarların yapılmasında ya-
rar vardır. Lojistik sadece İstanbul 
bölgesinin iş kolu olmayıp artık Ana-
dolu’ya yayılmaktadır. Bölgesel fu-
arlar bu yayılmanın kilit anahtarı 
olmalıdır. 
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EKO MMI Fuarcılık İdari Direktörü İlker Altun, “logitrans, dünya taşımacılık 
ve lojistik endüstrisinin yakından tanıdığı, doğrudan ya da temsilcileri 

aracılığıyla katılım gösterdiği, sektörün kendi coğrafyasındaki en önemli ve 
etkili buluşma yeri durumuna geldi” diye konuştu.

G eçen yıl pandemi nedeniyle yapılama-
yan logitrans Fuarı, bu yıl 10-12 Kasım 
tarihleri arasında 14. kez düzenlene-
cek. EKO MMI Fuarcılık Ltd. Şti. tara-

fından organize edilen logitrans Fuarı’nı bu yıl 
10 bin dolayında kişinin ziyaret etmesi bekleni-
yor. EKO MMI Fuarcılık İdari Direktörü İlker Al-
tun, logitrans Fuarı ile ilgili Ekovitrin’in sorula-
rını cevaplandırdı.

Uluslararası logitrans Transport Lojistik Fu-
arı, ne zamandan bu yana düzenleniyor? Dü-
zenlendiği ilk yıldan bugüne kaydedilen aşa-
maları ana hatlarıyla anlatır mısınız?

Lojistik alanında birkaç fuar girişimi olmuş, 
bazı küçük adımlar atılmıştı. Fakat gerçekleşen 
etkinlikler, sektörün gelişimini yansıtmıyordu. 
Sektörün önde gelen şirketleri ve sivil toplum 
örgütlerinin de talepleri doğrultusunda kuru-
lan Eko Fuarcılık Ltd. Şti. olarak taşımacılık ve 
lojistik sektörünün vizyonunu geliştirecek, sek-
töre odaklı bir girişim için yola çıktık. 2004 yılın-
da gerçekleştirdiğimiz ilk fuarımızın ardından 
ziyaretçi, katılımcı ve içerik açısından gelişe-
rek sektörün sahiplendiği bir fuar haline gelen 
Uluslararası logitrans Transport Lojistik Fuarı, 
artık Eko Fuarcılık olarak dünya fuarcılık devi 
Messe München International ortaklığında ku-
rulan EKO MMI Fuarcılık Ltd. Şti. tarafından or-
ganize ediliyor. Bugün logitrans, dünya taşıma-
cılık ve lojistik endüstrisinin yakından tanıdığı, 
doğrudan ya da temsilcileri aracılığıyla katılım 
gösterdiği, sektörün kendi coğrafyasındaki en 
önemli ve etkili buluşma yeri durumuna geldi. 

“FUAR BU YIL 14. KEZ 
DÜZENLENIYOR”

Lojistik sektörü açısından logitrans ne an-
lam ifade ediyor? 

logitrans, bu yıl 14. kez gerçekleştirilecek. Her 
yıl düzenlediğimiz fuarımıza salgın nedeniyle ma-
alesef bir yıl ara verildi. Sektörde bunun yarat-
tığı bir birikim ve beklenti oluştu. logitrans Av-
rasya ve Ortadoğu bölgesinde katılım ve temsile 

yönelik tüm beklentileri karşılıyor elbette. An-
cak dünya ölçeğinde de taşımacılık ve lojistik 
endüstrisinin bir fuardan beklediği ne varsa 
tümünü karşılayan bir etkinlik ağına dahil. Bu 
ağ, 3 kıtada 5 ülkede 10 farklı etkinlikten oluşan 
bir ağ. Sektörün dinamizmi fuarlara olan tale-
bi artırıyor. Daha uzak pazarlara daha katma 
değerli malların ihracatının sağlanması, geliş-
kin lojistik çözümlerle mümkün. Bunlara erişi-
min en kestirme yolu da logitrans’tan geçiyor. 

“LOGITRANS FUARI’NA 10 BIN 
DOLAYINDA ZIYARETÇI GELECEK”

logitrans Fuarı bu yıl 10-12 Kasım tarihle-
rinde düzenleniyor. Fuara ne kadar ziyaret-
çi ve katılımcı bekleniyor? Fuarla ilgili hedef-
leriniz nelerdir? 

Son fuarımızı 2019 yılında gerçekleştirdik. Fu-
arımız, gerek ziyaretçi gerekse katılımcı sayısı 
ve çeşitliliği açısından oldukça başarılı geçmişti. 
20 ülkeden katılımcı, 50’den fazla ülkeden ziya-
retçisi olan bir fuar, buluşmasını sağladığı sek-
töre olduğu kadar, ülke ekonomisine de katkı 
sağlıyor. Bu yıl halen devam eden kısıtlamala-
rın gerek katılımcı gerekse ziyaretçi sayılarına 

etkileri olacak. Fakat şu ana kadar gördüğümüz 
talep ve kayıtlar, bu etkinin korkutucu olmadığı-
nı, aksine bu koşullar altında çok daha verim-
li sonuçlar alınmasını sağlayacak bir düzeyde 
kalacağını gösteriyor. Kaynak ülke sayısı düş-
se de ziyaretçi sayımızın 10 bin dolayında ola-
cağını bekliyoruz. 

Ülkemizin en büyük ve en önemli lojistik or-
ganizasyonu için ne gibi önlemler alınacak? 
Ziyaretçi veya katılımcılarla ile ilgili herhangi 
bir kısıtlama ya da tedbirler olacak mı?

Fuarların salgın tedbirleri kapsamında nasıl 
organize edileceğine ilişkin kurallar TOBB ta-
rafından tüm şirketlere duyuruldu. Giriş çıkış 
kuralları, metrekareye düşen insan sayısı, ha-
valandırma ve diğer hijyen koşulları, stand ku-
rulum ve fiziki mesafe kısıtlamaları hatta ikram-
lara kadar ne gibi tedbirler alınması gerektiği 
tüm fuar düzenleyicileri ve sergileyici şirketler 
tarafından biliniyor. Çünkü tüm tedbirler katı-
lımcı/sergileyici şirketlere de bildirildi. Bu nok-
tada bir şeyi belirtmek isterim; salgın ile mü-
cadele hep birlikte sürdürülmesi gereken bir 
mücadele. Bunda fuarlara da bir pay düşmesi 
ve bunun karşılanması normal. Ancak sosyal 
ve ticari alanların belki de en güvenli, kontrol-
lü, hijyenik ve kitlesi bilinçli olanı fuar etkinlik-
leri. Fuarlar düğünlere, bayramlara, cenazele-
re benzemez. Özellikle de B2B ticaret fuarları-
nın katılımcıları da ziyaretçileri de bir anlamda 
seçilmiş insanlar. Hayatlarına, yaşam şekilleri-
ne, hijyenlerine, sağlıklarına dikkat etme konu-
sunda tüm toplum kesimlerinin en üst dilimin-
de yer alırlar. Kaldı ki fuar alanları doğası gereği 
çok ciddi şekilde korunaklı ve temiz yerler. Ki-
min girip çıktığı kayıtlı olup, köy panayırı, ‘fuar’ 
adı altında yapılan belediye, dernek vb etkinlik-
leri, kontrolsüz giriş çıkışların yaşandığı yerel 
festival türü etkinliklerin fuarlarla karıştırılma-
ması gerekir. Fuar alanları tavan yükseklikle-
rinden havalandırma kapasitelerine, kapısın-
dan bacasına çok büyük ölçeklerin sözkonu-
su olduğu alanlar. Ancak yine de tedbiri elden 
bırakmamak gerekiyor. 

“LOGITRANS, LOJİSTİK SEKTÖRÜNÜN 
EN ÖNEMLİ VE ETKİLİ BULUŞMA YERİ”

SÖYLEŞİ | İLKER ALTUN

İLKER ALTUN: “Türkiye artık lojistik olanaklarıyla 
odak ülke durumunda. Kuşak Yol Projesi’nde orta 
kuşakta yer alan Türkiye’de lojistik yatırımlar yapmak, 
işbirlikleri aramak, burada üslenmek isteyen pek çok 
tüccar projesini ve vizyonunu logitrans ortamında 
şekillendiriyor.”

EKO MMI FUARCILIK IDARI DIREKTÖRÜ ILKER ALTUN:

Antrepomuzda Hızlı ve Kusursuz 
Operasyon Süreci Yaşatıyoruz

Muratbey Gümrük Müdürlüğüne bağlı 
5.000 m2 Gümrüklü Antrepo, 
Yanıcı Antrepo, 
Serbest Antrepomuzla 
sizlere en iyi hizmeti sunmaktayız.

7/24 Tesis Güvenliği
Yangın Söndürme Sistemleri
Topraklama Sistemleri
Kapsamlı Sigorta
Yüksek Tahliye Kapasitesi
Hidrolik Rampa Sistemleri
Uzman Personel

Tesis Bilgileri

+90 212 771 61 45
www.lotuslojistik.com.tr
info@lotuslojistik.com.tr
Yeşilbayır Mh. Yapı Cd. No:21/A
Hadımköy / İstanbul
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TÜRKIYE’DE HAVA 
LOJISTIĞININ GELECEĞI

DR. ÖĞR. ÜYESİ 
GÜLAÇTI ŞEN

İESU Ulaştırma Hizmetleri 
Bölüm Başkanı 

LOJİSTİK | ANALİZ

Hava lojistiği faaliyetleri hava ta-
şımacılığından farklı olarak kapıdan 
kapıya taşımacılığı da kapsayacak 
şekilde gerçekleştirilmektedir. Yükle-
rin başlangıç noktasından alınması, 
araca yüklenmesi, taşınması, varsa 
ihracat, ithalat ve gümrük prosedür-
lerinin yapılması, depolanması, elleç-
lenmesi ve hava taşımacılığı siste-
mi ile malzemenin varış meydanına 
ulaştırılması ve malzemenin nihai 
varış noktasına akışı ile ilgili bilgi-
nin de servis zinciri boyunca payla-
şılması süreçlerini kapsamaktadır. 
Buna ilaveten müşterinin maliyet-
lerini azaltmak için malların taşın-
masının yanında tedarik, tasarım, 
depolama, ihracat, ithalat ve dağı-
tım gibi ekstra hizmetleri hava kar-
go operasyonlarından farklı olarak 
entegre bir şekilde sağlamaktadır. 
Modern lojistiğin bileşenlerinden biri 
olan hava lojistiği, küçük ve katma 
değerli malzemenin uzun mesafeli, 
güvenli, hızlı ve verimli bir şekilde 
taşınmasına sunduğu hizmetlerden 
dolayı uluslararası ticarette önemli 
rol oynamaktadır. 

Türkiye’nin jeopolitik yeri, Asya ve 
Avrupa arasındaki ulaştırma kori-
dorlarının üzerinde yer alması, dün-
ya ticaretinde ülkemizi önemli bir 
lojistik aktör olarak öne çıkarmak-
tadır. 2023’te 20 lojistik merkezin top-
lam 34,2 milyon ton yük kapasitesiy-
le tüm sektörlere hizmet vereceği 
planlanmaktadır. Ancak ülkemizde 

hava lojistiği faaliyetlerinin sınırlı dü-
zeyde yapılabildiği, müşterilerin acil 
kargo olmadıkça diğer ulaşım mod-
larına yöneldikleri bilinmektedir. Bu-
nun başlıca sebepleri, hava lojistiği 
altyapısı ile ilgili unsurların eksikliği 
ve havayolu taşımacılığındaki nav-
lun fiyatlarının yüksek olması, dev-
letin bu konu hakkında gerekli orga-
nizasyonu sağlayamaması ve mev-
zuatlarda yaşanan sıkıntılar olarak 
ifade edilebilir. Ulaştırma Bakanlı-
ğı olmak üzere Sivil Havacılık Genel 

Müdürlüğü, Devlet Hava Meydanları 
İşletmesi gibi ulaştırma ve havacı-
lık otoritelerinin yasal mevzuatlar 
çerçevesinde hava lojistik kullanıcı-
larına çeşitli teşviklerde bulunması 
ve bu taşımacılığın cazip hale geti-
rilmesi gerekmektedir. 

Türkiye’deki lojistik merkezleri-
nin havayolu ulaştırması açısından 
yetersiz olduğu görülmektedir. Ülke-
de hava lojistiği sektörünün gelişimi 
için mevcut havaalanları üzerinde 
yeni altyapı çalışmaları yapılması, 
yeni kurulacak havaalanlarında ve 
lojistik merkezlerde de buna uygun 
bir altyapı planı ve yönetim anlayışı 
oluşması gerekmektedir. Ülkedeki 
havacılık otoritelerinin hava lojis-
tiğinin gelişimi için; uygun fiyat se-
çenekleri, gümrükleme kolaylıkları-
nın, etkin ve verimli operasyonların 
sağlanması, yeterli depo/ofis alanları 
sunulması ve firmaların birbirileriy-
le rekabetini kontrol altında tutabi-
lecek önlemler alınması vb. çalışma-
ları gerçekleştirmesi gerekmekte-
dir. Türkiye hava lojistiği açısından 
orta ve uzun vadede atılacak adım-
larla önemli başarıya ulaşacak coğ-
rafi özelliklere, havacılık altyapısı-
na ve ekonomik güce sahiptir. Ül-
kede lojistik faaliyetlerin havacılık 
sektöründe sürdürülmesi ve hava 
lojistiğinin gelişimi için elindeki kay-
nakları iyi değerlendirilmesi, hava 
odaklı lojistik merkezler kurulma-
sı, Türkiye’de hava lojistiğinin geli-
şimi açısından gerekli ve önemlidir.

Türkiye’deki lojistik merkezlerinin havayolu ulaştırması açısından 
yetersiz olduğu görülüyor. Ülkede hava lojistiği sektörünün gelişimi için 
mevcut havaalanları üzerinde yeni altyapı çalışmaları yapılması, yeni 
kurulacak havaalanlarında ve lojistik merkezlerde de buna uygun bir 
altyapı planı ve yönetim anlayışı oluşması gerekiyor.
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‘PAYLAŞIM’, LOJISTIK SEKTÖRÜ 
IÇIN ÇOK ÖNEMLI

LOJİSTİK | ANALİZ

Gerek bireysel gerekse kurumsal 
düzeyde müşteri istek, ihtiyaç, alış-
kanlık ve beklentilerinin çok daha 
hızlı bir biçimde değiştiği bir dönem-
den geçiyoruz. Hepimiz, satın aldığı-
mız ürünlerin doğru biçimde, doğ-
ru miktarda, doğru taşıma koşul-
ları ile doğru yerde, mümkün olan 
en düşük maliyetle teslim edilme-
sini, sözkonusu sürecin son dere-
ce hızlı ve esnek -hatta zaman za-
man e-ticaret alışverişleri ve yemek 
siparişlerinde olduğu gibi ücretsiz- 
biçimde gerçekleştirilmesini bekli-
yoruz. Gün geçtikçe özelleştirilmiş 
hale gelen üretim süreçleri, bizleri 
memnun etse de aslında, -koronavi-
rüs jastalığı (COVID-19) kaynaklı pan-
demi süreci, şoför bulamama, güm-
rük kapılarında yığılma, yakıt fiyat-
larındaki artış gibi pek çok aleyhte 
gelişmeye karşın- lojistik sektörünü 
daha iyi hizmet kalitesini daha ucuz 
bir fiyata sunmak adına sürekli bir 
baskı altına soktuğumuz da yadsına-
maz bir gerçek. Lojistik sektörünün 
küresel görünümüne baktığımızda, 
benzer problemlerin birçok ülkede 
yaşandığı da açık. O halde, önümüz-
deki dönemde, lojistik sektörünü kü-
resel anlamda neler bekliyor soru-
su sorulabilir.

Dünyada yapılmış pek çok araş-
tırma, kısa vadede sektöre yön ve-
recek ana paradigmaların e-ticaret 
hacimlerinin, gıda taleplerinin, müş-
teri güven endekslerinin, şehirleşme 
düzeylerinin, yeşil tedarik zincirle-
rinin yükselişi olduğunu ileri sür-
se de lojistik sektörünün adı geçen 
sorunlarla baş edebilmek için veri 
analitiğinden otomasyona, blok zin-
cire, hatta ‘fiziksel internete’ uzanan 

teknolojilerin akıllı ve mümkün olan 
en üst düzeyde kullanımına odak-
lanması gerektiğini belirtiyor. Söz-
konusu odaklanma, maliyetleri aşa-
ğıya çekebilme, mevcut verimlilik dü-
zeyini artırabilme, hatta sektörün 
çalışma biçimine yenilikler getire-
bilme potansiyeline sahip. Öte yan-
dan lojistik sektörü, ‘dijital uygun-
luk’ açısından çoğu müşterisinden 
de ileride. Bu anlamda, lojistik sek-
törü açısından doğru stratejileri ge-
liştirmek, doğru becerileri sektöre 
kazandırmaktan daha önemli. Çün-
kü rekabetçiliğin arttığı, sektör müş-
terilerinin kendi lojistik operasyon-
larını başlatma kararı aldığı, dijital 

teknolojiler ile ‘paylaşım’ düşünce-
sine dayalı iş modellerinden yarar-
lanarak ‘varlık’ ağırlıklı bilançolara 
ya da hantal yapılara sahip olmak-
sızın değer zincirinin kazançlı alan-
larına yatırım yapan pek çok yeni 
girişimin ortaya çıktığı bir ortama 
doğru ilerliyoruz. 

‘Paylaşım’, lojistik sektörü için belki 
de hiç olmadığı kadar önemli ve gele-
ceğin en büyük hikayelerinden birini 
yazmaya aday. Her ne kadar sevki-
yat boyutları, iş süreçlerinin uyum-
suzluğu ya da bilgi teknolojilerindeki 
tutarsızlıklar gibi mevcut durumda 
entegrasyonun önünde çeşitli engel-
ler olsa da Uber ve Getir gibi yakla-
şımlardan son kilometre teslimat-
larına, ortak girişimlere, hatta ku-
rumsal düzeyde ortaklıklara kadar 
hemen hemen her iş birliği şekli, lo-
jistik sektörünün tanımını değiştire-
cek gibi duruyor. ‘Fiziksel internet’ 
düşüncesinin gelişmesi, lojistik ope-
rasyonlar düzeyinde artacak stan-
dardizasyon ile lojistik sektöründe 
pek çok yeniliğin ortaya çıkmasına 
yol açabilir. Dolayısıyla, önümüzdeki 
dönemde, mevcut oyuncuların, pa-
zardaki pozisyonlarını koruyabilmek 
adına, iş birliklerine açık olmaları, fi-
ziksel internetin işlerini nasıl etkile-
yebileceğine odaklanmaları, özellikle 
büyük ölçekli kurumsal perakende 
müşteri ve tedarikçilerinin lojistik 
sektörüne girişi ile değişecek para-
digmaları incelemeleri, küçük ölçekli 
yeni girişimleri satın alarak/onlarla 
birleşerek hızlı biçimde ölçek eko-
nomisine ve yeniliklere erişebilecek 
rekabetçiliği artıracak rakiplerine 
dikkat etmeleri doğru stratejileri ge-
liştirmek adına yarar sağlayabilir.

‘Paylaşım’, lojistik sektörü için belki de hiç olmadığı kadar önemli ve 
geleceğin en büyük hikayelerinden birini yazmaya aday. Uber ve Getir 
gibi yaklaşımlardan son kilometre teslimatlarına, ortak girişimlere, hatta 
kurumsal düzeyde ortaklıklara kadar hemen hemen her işbirliği şekli, 
lojistik sektörünün tanımını değiştirecek gibi duruyor.

DR. GÜLTEKİN ALTUNTAŞ

İstanbul Üniversitesi, Ulaştırma 
ve Lojistik Fakültesi, Lojistik 
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LOJISTIKTE TEKNOLOJI KULLANIMI

LOJİSTİK | ANALİZ

Teknolojik faaliyetlerde yaşanan 
gelişme ve yenileşme ile birlikte bir-
çok sektörde köklü değişiklikler ya-
şanmıştır. Bu değişimlerden yoğun 
olarak etkilenen sektörlerden biri-
de lojistik sektörüdür. Özellikle kü-
reselleşme süreci ve e-ticaret tek-
nolojilerinde yaşanan gelişmeler lo-
jistik işlemlerinin yürütülmesinde 
bilişim teknolojilerinin önemini ar-
tırmış ve bazı alanlarda kullanımını 
zorunlu hale getirmiştir. Tedarik ve 
dağıtım yönetimi, envanter yönetimi, 
depolama, taşıma gibi lojistik faali-
yetlerinin etkin bir şekilde yürütül-
mesini sağlayan bilişim sistemleri 
aynı zamanda işletmelerde ekono-
mik değerlerin etkin bir şekilde yö-
netilmesinde de destek olmaktadır. 
Buna ilaveten lojistik süreçlerde hem 
hizmet düzeyini iyileştirme hem de 
maliyeti düşürme etkisine sahiptir. 
Eskiye oranla büyüyen iş hacmi ve 
buna bağlı olarak karmaşıklaşan lo-
jistik operasyonlar, teknolojik geliş-
melerin ışığında katma değer yara-
tan bir fonksiyon haline gelmiştir.

Lojistik faaliyetlerinde araç ve do-
nanımlar ya da yazılım alanlarında 
birçok farklı teknolojiler kullanılmak-
tadır. Bu teknolojiler lojistik bilişim 
sistemlerinde mantıksal ve fiziksel 
yapılar kümesi olarak ele alınmak-
tadır. Örneğin algoritmalar, kural-
lar, yöntemler, teknolojiler, prensip-
ler, ilkeler gibi mantıksal yapılar ola-
bildiği gibi bilgisayarlar, yazılım ve 
denetim sağlayan araçlar, iletişim 
araçları gibi fiziksel yapılar şeklin-
de de olabilmektedir. Lojistik yöne-
tim performansı için kritik öneme 
sahip olan enformasyon ve bilgi, lo-
jistik operasyonlarının planlanması, 

tedarik süreçlerinin düzenlenme-
si, iletişimin sağlanması ve fiziksel 
akışın gerçekleştirilmesinde kritik 
öneme sahiptir. Bu kritik değerler 
lojistik bilgi sistem ve teknolojilerinin 
temel seviyelerini oluşturmaktadır. 

Lojistik faaliyetlerinin sürdürülme-
sinde bilgi sistemleri ve teknolojileri 
açısından ele aldığımızda karşımı-
za dört temel seviye çıkmaktadır. Bu 
seviyelerden ilki, lojistik fonksiyonel 
alandaki bilgi sistemleri ve teknoloji-
leridir. İşlem tabanlı destek sistemleri 
olarak da adlandırılan bu sistemler, 
depo yönetimi, nakliye yönetimi ve 
satış yönetimi gibi alanlarda kulla-
nılan barkod teknolojileridir. İkinci 

seviye ise bütünleşik lojistik operas-
yonlarında kullanılan bilgi sistem-
leri ve teknolojileridir. Lojistik ope-
rasyonlarında maliyetlerin en aza 
indirilmesi, verimliliğini yükseltilme-
si gibi amaçlar çerçevesinde lojistik 
süreçlerin bütünsel bakış açısıyla 
yönetilmesini sağlayan bütünleşik 
lojistik sistemlere kurumsal kaynak 
planlama sistemleri ve dağıtım kay-
nakları planlama sistemleri örnek 
verilebilir. Üçüncü seviye ise bilgi de-
ğişim ve paylaşımında kullanılan bilgi 
sistemleri ve teknolojileridir. Extra-
net sistemleri olarak adlandırılan bu 
sistemler, tedarik zinciri partnerleri 
arasında bilgi paylaşımı için kullanı-
lan sistemlerdir. Elektronik portal-
lar, elektronik bankacılık gibi uygu-
lamalar ise dördüncü seviyede yer 
almaktadır. Buna ilaveten dört farklı 
seviyede karşımıza çıkan bilgi sis-
tem ve teknolojilerini izleyen alt bö-
lümlerde bulunmaktadır. Bu alt bö-
lümler ise, işlem tabanlı destek BTS, 
bütünleşik organizasyonel BTS, bil-
gi paylaşımı ve değişimi BTS, ve in-
ternet tabanlı tedarik zinciri yöne-
timi sistemleridir.

Küreselleşme süreci ve gelişen 
teknoloji ile birlikte lojistik sektö-
ründe de büyük değişimler ortaya 
çıkmıştır. Buna bağlı olarak lojistik 
sektöründe karşılaşılan rekabet dü-
zeyi ise bilişim sistemlerinin önemini 
artırmıştır. Lojistik faaliyetler yürü-
ten işletmelerde, taşıma, depolama, 
envanter yönetimi, dağıtım yönetimi 
gibi faaliyetlerin kontrolü, takibi ve 
ekonomik değerlerin etkin bir şekil-
de yönetilmesinde bilişim sistemleri, 
işletmelere çözüm odaklı bakış açı-
ları sunmaktadır.

Lojistik faaliyetlerinde araç ve donanımlar ya da yazılım alanlarında 
birçok farklı teknolojiler kullanılıyor. Bu teknolojiler lojistik bilişim 
sistemlerinde mantıksal ve fi ziksel yapılar kümesi olarak ele alınıyor.

BELKIS ÖNEL

İstanbul Esenyurt Üniversitesi 
Dış Ticaret Programı Öğretim 

Görevlisi
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temiz havanın korunmasını sağladık.
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Yusen İnci Lojistik Genel Müdürü Hakan Meriç, “Gelişen teknolojiye ve dönüşüme ayak 
uydurarak, 2021 yılı itibari ile yenilikçi bir yaklaşım ile proje departmanı ekibimizi güçlendirip 
bir çok ülkeye başarılı yüklemeler yaptık, müşterilerimizi memnun etmeye ve farklı alternatif 

çözümler üretmeye devam ediyoruz” dedi.

B u yıl içerisinde 15 bin metrekare 
ilave depo yatırımları yapan Yusen 
İnci Lojistik, 3P, 4PL, +PL işlerin-
de denizyolu ve havayolu özelinde 

yaptığı yatırımlarla hem teknolojik anlamda 
hem de istihdama yönelik artışlar kaydetti.  
Multimodal yüklemelerine bu yıl tren yolu 
ile Uzakdoğu ve Avrupa konteynır taşıma 
modunu da ekleyecek olan Yusen İnci Lo-
jistik, müşteri memnuniyetini esas alarak, 
özel ekipmanlarla tonlarca ağırlık taşımaya 

devam ediyor. Yusen İnci Lojistik Genel Mü-
dürü Hakan Meriç, lojistik sektöründe ver-
dikleri hizmetleri Ekovitrin’e anlattı.

Yusen İnci Lojistik’in sektörde yatırım, 
filo, lojistik ağ ve pazar payı anlamında 
ulaştığı büyüklükten bahseder misiniz?

2021 yılını yüzde 50’nin üzerinde bir bü-
yüme ile tamamlayacağımızı öngörüyoruz. 
Pandemi etkisinin ülkemizde ve dünyada 
azalan eğri ile yavaşlaması ile taşıma işleri 

de hızlandı ancak dünya genelinde hem em-
tealarda olağandışı artışlar hem de ulusla-
rarası taşımada, hatta özellikle denizyolu 
navlunlarında yaşanan artışlardan dolayı 
ithalat ve ihracat yapan şirketleri zorluyor. 
Aslında dünyada pandemi ile ticaret ve tü-
ketim şekillerinde değişiklikler yaşanıyor, 
bizler de İnci Holding ve grup şirketleri ola-
rak bu hız çağına teknolojik yenilikler geti-
rerek uyum sağlıyoruz.

Bu yıl içerisinde 15 bin metrekare ilave 

depo yatırımları yaptık ve 3P, 4PL, +PL işle-
rimizde denizyolu ve havayolu özelinde yap-
tığımız yatırımlar sayesinde hem teknolojik 
anlamda hem de istihdama yönelik artışla-
rımız oldu. Multimodal yüklemelerimize bu 
yıl tren yolu ile Uzakdoğu ve Avrupa kontey-
nır taşıma modunu da ekliyor olacağız. Ha-
vayolu taşımacılığında ise kapasite henüz 
geri gelmedi ama talep hızlı bir şekilde art-
maya devam ediyor diyebiliriz. 

“MÜŞTERILERIMIZI MEMNUN 
ETMEYE DEVAM EDIYORUZ”      

Proje taşımacılığında sizi diğer firma-
lardan ayıran özellikler nelerdir?

Gelişen teknolojiye ve dönüşüme ayak uy-
durarak, 2021 yılı itibari ile yenilikçi bir yak-
laşım ile proje departmanı ekibimizi güç-
lendirip bir çok ülkeye başarılı yüklemeler 
yaptık, müşterilerimizi memnun etmeye ve 
farklı alternatif çözümler üretmeye devam 
ediyoruz.

Proje kargo standart ölçülerin dışındaki 
yükleri, gerekli optimizasyonlar ve çalışma-
larla yine standartların dışında ekipmanlar 
kullanılarak taşınması olarak tanımlayabi-
liriz. Amaç yükün en hızlı şekilde en iyi yön-
temlerle talep edilen yere teslim edilmesi. 
Müşterilerimizin ihtiyaçları doğrultusunda 
zaman ve maliyet konuları göz önünde tutu-
larak sevkiyatın hangi yol ile taşınacağının 
da belirlenmesi önemli bir husus.

Proje kargo kapsamında enerji projeleri, 
gaz petrol, petrokimya kompleksleri, maden 
ağır sanayi, askeri ve savunma ekipmanla-
rı, trafo, mobil inşaat ekipmanları, alt ve üst 
yapı projeleri ve yat gibi gabari dışı ekip-
manları taşıyoruz. Özellikle Amerika, Uzak-
doğu ve Afrika kıtalarında yoğun çalışma-
lar yapıp bu bölgelere düzenli olarak ser-
vis vererek her geçen gün hizmet ağımızı 
artırıyoruz. Bütün bunlar taşınırken üze-
rinde titizlik ile çalışıp, herhangi bir aksak-
lığı öngörerek planlama yapıyoruz. Proje-
nin zamanında ve istenilen şekilde teslim 
edilememesi büyük kayıplar anlamına ge-
leceğinden tecrübemizle ve yurtdışı acen-
ta ağımız ile emek, sabır ve özveri göstere-
rek çalışıyoruz. Bu yüzden bu özelliğimiz ile 
fark yaratmaya devam ediyoruz.

“LOJISTIK SEKTÖRÜ TEKNOLOJIK 
ANLAMDA DÖNÜŞÜYOR”

Lojistik sektörünün genel değerlendir-
mesini yapacak olursak karşımıza nasıl bir 
tablo çıkıyor? Rekabete karşı uyguladığı-
nız stratejiler nelerdir? Devam eden pan-
demi, sektörü ve firmanızı nasıl etkiledi?

Lojistik sektörü yaklaşık iki senedir de-
ğişiyor ve teknolojik anlamda dönüşüyor 

diyebiliriz. Altyapısı buna hazır olamayan-
lar bu yarıştan mecburen kopacaklar. Artık 
yüklenen bir konteynır hem adımında izle-
nebilir hale geldi diyebiliriz ama yetmiyor, 
müşterimize farklı performans göstergele-
ri de hazırlıyoruz ve sürekli maliyet azaltıcı 
çözümleri düşünmek zorundayız.

Üretim Türkiye’ye kaymaya başladı, coğ-
rafi konumundan dolayı Avrupa’dan Rus-
ya’ya, Afrika’dan Ortadoğu’ya kolayca lojis-
tik anlamda ulaşım sağlatabilir durumdayız. 
Pandemi de Uzakdoğu’dan özellikle Çin’de 
üretilen yüklerin gecikmesi ve taşımalar-
da yaşanan zorluklar ülkemizi öne çıkarttı 
ve bu potansiyelin artacağını düşünüyoruz.

Rekabeti yoğun bir sektördeyiz ve sürek-
li bu konuda hem iç hem de dış eğitimleri-
miz oluyor. Buradaki tek amacımız büyüme 
stratejilerimize uyacak şekilde yapılanmak 
ve yatırımlarımızı da bir iş planı dahilinde 
yönetmek olacak. ‘Geleceğin iş alanlarında, 
uluslararası yatırımlarla, şirket değerini kat-
layarak yeni nesillere aktarıyoruz.’ İnci Hol-
ding vizyonuyla bu amaç yolunda ilerliyoruz.

“YILDA YÜZDE 25-30 CIVARINDA 
BÜYÜME HEDEFIMIZ VAR”

Lojistik sektöründe kısa ve uzun vade-
deki hedeflerinizi anlatır mısınız?

Türkiye pazarındaki varlığımızı güçlendir-
meyi ve global ölçekte yüksek kaliteli ulusla-
rarası lojistik hizmetleri geliştirmeyi amaç-
lıyoruz. Ülke koşulları ve pazar dinamiğine 
bağlı olmakla birlikte yılda yaklaşık yüzde 25-
30 civarında büyüme hedefimiz bulunuyor. 
Buradaki amacımız en çok tercih edilen lo-
jistik firması olabilmek, bunun için uğraşıyo-
ruz. İşletmemizde verimlilik artışı ile bera-
ber kaliteli hizmet ve müşteri odaklılık daima 

gündemimizin başlıca konuları arasında yer 
alıyor. Global olarak da belirlenen ‘Dünyanın 
tercih edilen lojistik firması olma’ vizyonu-
muz doğrultusunda sürdürülebilir büyüme-
mizi desteklemek için yeni fikirler uygulamayı 
ve hizmet kalitesini her geçen gün artırmayı 
her zaman ajandamızın üst satırlarında tutu-
yoruz. Teknoloji ve insan kaynağına yatırım 
yapıp, elde edeceğimiz ortak fayda ile birlik-
te önümüzdeki yıllarda da özellikle iş hacmi-
nin artışına ve müşteri ihtiyaçlarına paralel 
olarak yatırımlarımızı İnsan Kaynağımıza, lo-
jistik Bilişim sistemleri ve altyapı sistemle-
rine ve kontrat lojistiğine yönlendireceğiz.

2021 yılında da pandeminin olası etkileri-
ni en aza indirmek ve bu süreçten daha da 
güçlenerek çıkmak için, şirketimizin dijital 
altyapısını güçlendirmek, uzaktan çalışma 
modelleri üzerinde gelişme sağlamak, sa-
tış faaliyetlerimizi günün koşullarına uydu-
rup daha fazla müşteriye ulaşmak öncelik-
li hedeflerimiz olacak. Bu hedeflere paralel 
olarak Türkiye’de yatırım yapmaya ve bü-
yümeye devam edeceğiz.

Son olarak özellikle vurgulamak istedi-
ğiniz mesajınız var mı?

Bizim ülke olarak lojistik altyapımızın güç-
lendirilmesi ve bu alana yatırım yapılması 
gerekiyor. Eğer depolama bölgelerini stan-
dart hale getirip ilan edersek, liman saha-
larımızı genişletirsek, demiryoluna yatırım 
yaparsak ve sektörde çalışan firmalarıda 
sektör belgeleri denetler hale getirebilir-
sek bütün dünya ile lojistik anlamda reka-
bet edebilir hale geliriz. Üretimi sırtlayabil-
meniz için hareket edebilmeniz gerekir, lo-
jistik maliyetlerinin de düşmesini istiyorsak 
bu yatırımların yapılması hepimizin arzusu. 

‘’ÖZEL EKİPMANLARLA TONLARCA AĞIRLIK 
TAŞIYOR, DÜNYAYI DOLAŞIYORUZ’’

ADVERTORIAL | YUSEN İNCİ LOJİSTİK

YUSEN INCI LOJISTIK GENEL MÜDÜRÜ HAKAN MERIÇ:
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YEŞIL LOJISTIK

LOJİSTİK | ANALİZ

1980’li yılların sonuna doğru duy-
maya başladığımız bir kavram “yeşil 
lojistik”. Yani “sürdürülebilir kalkın-
ma”nın ilk defa küresel bir tanımının 
yapıldığı yıllarda tartışılmaya başla-
yan bir konu. Lojistik süreçleri yapı-
sı itibariyle sürdürülebilirlikle doğ-
rudan ilişkilendirilebiliyor. Zira, her 
bir aşamasında sürdürülebilir hale 
getirilebilecek çok sayıda uygulama, 
süreç, eylem ve kaynak mevcut. Ta-
nımı yapılırken çoğunlukla çevresel 
etkileri en aza indirmesi vurgulan-
sa da yeşil lojistik yaklaşımının sos-
yal ve ekonomik anlamda da birçok 
olumlu çıktısı olduğunu görüyoruz. 
Şimdi, geleneksel lojistik kavramını 
yavaş yavaş rafa kaldıran ve daha 
yeni, yenilikçi, modern ve sürdürü-
lebilir bir yöntem olan yeşil lojistik 
konseptini biraz daha yakından ta-
nıyalım.

Lojistik temel olarak tedarik, am-
balajlama, depolama, ulaşım ve dağı-
tım gibi süreçlerden oluşur. Bu aşa-
maların her birinde sürdürülebilir-
liği merkeze alan planlamalar ve 
uygulamalar yapıldığı takdirde or-
taya yeşil lojistik dediğimiz kavram 
çıkıyor. Fakat bu noktada lojistiğin 
temel hedeflerinden ödün verme-
mek esas. Yani doğru ürünler, doğ-
ru yere, doğru miktarda, doğru bir 
zamanlama ile hasarsız ve en uy-
gun maliyetlerle iletilmeli. Hedefle-
nen çıktıların “yeşil” olması için te-
melde şunlar yapılabilir:

Her şeyden önce ürün gamı re-
vize edilmeli. Etik üretim ilkeleriyle 
üretilmeyen, çevreci olmayan; yaşam 
döngüsü boyunca karbon emisyonu 
ve su ayak izi yüksek ve geri dönü-
şüme kazandırılamayan ürünlerden 

vazgeçilmeli. Bunun yerine, hem ge-
zegenimiz hem de insanlar için daha 
temiz, sağlıklı, güvenli ve kaliteli ürün-
lere geçiş yapılmalı. 

Bu ürünler, sürdürülebilir mal-
zemelerden imal edilen ambalaj-
lar kullanılarak paketlenmeli. Am-
balaj malzemeleri olabildiğinde bi-
yobozunur maddelerden seçilmeli, 
ki biyolojik olarak parçalanabilsin ve 
çevre üzerinde olumsuz etkiler oluş-
turmasın. Bu ambalajların hazırlan-
ması, ürün paketlemede kullanılması, 

etiketlenmesi, kargolanması vb gibi 
süreçlerde dayanıklı olmasına ve ürün 
maliyetlerini çok fazla yükseltme-
mesine dikkat edilmeli.

Depolama, lojistiğin en kritik ve 
dikkat edilmediği takdirde en fazla 
çevresel etki oluşturan süreçlerin-
den biri. Yeşil bir lojistikten bahse-
diyorsak bu süreçte de yeşil metot-
lar öncelenmeli. Bu bağlamda, ürün 
depolarının inşası, ihtiyaca göre ısı-
tılıp soğutulması, havalandırılması, 
aydınlatılması vb konularda enerji 
verimliliği yüksek ürün ve uygula-
malar tercih edilmeli. Örneğin, depo-
nun bulunduğu konuma göre ener-
ji ihtiyacı rüzgar, güneş, jeotermal 
vb gibi yenilenebilir kaynaklardan 
sağlanmalı. Doğal havalandırma ve 
aydınlatma yöntemleri kullanılmalı. 
Sosyal sürdürülebilirlik bağlamında 
da depolama tesislerinin bulunduğu 
bölgedeki yerel halkların çıkarları 
gözetilmeli, taleplerine karşılık ve-
rilmeli, hakları korunmalı.

Lojistik süreçlerinde ulaşım ve da-
ğıtım, özellikle karbon emisyonlarının 
en yüksek olduğu adımlardan biri. 
Bu noktada, sadece elektrikli araçlar 
kullanılması, süreci yeşil hale getir-
mez. Yeşil bir lojistik ağında, rotalar 
ve taşınan yükler optimize edilme-
li, tedarik zincirleri olabildiğince kı-
saltılmalı ve sadece ürünleri değil, 
tüm süreç boyunca ortaya çıkacak 
atıkları yönetmek için de bir plan-
lama yapılmalı. Üretim tesislerinin 
ve hammadde kaynaklarının depo-
lama/dağıtım noktalarına yakınlığı 
en kritik faktörlerden biri. Bu yak-
laşımla, taleplere hızlı yanıt verile-
bilirken, atıklar ve diğer dışsal ma-
liyetler en aza indirilebilir.

Yeşil bir lojistik ağında, rotalar ve taşınan yükler optimize 
edilmeli, tedarik zincirleri olabildiğince kısaltılmalı ve 
sadece ürünleri değil, tüm süreç boyunca ortaya çıkacak 
atıkları yönetmek için de bir planlama yapılmalı.

DİLEK AŞAN

Taksim Danışmanlık Hizmetleri 
Genel Müdürü
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Horoz Lojistik Yönetim Kurulu Başkanı Taner Horoz, “Pandemi bize verimlilik ve hızın önemini 
bir kez daha gösterdi. Akıllı teknolojik çözümleri tüm iş birimlerimizde kullanmaya başladık. 
İhtiyaç oluşmadan çok önce kaynaklarımızı hazır hale getirmek için alternatifli senaryolar 

çalışıyoruz. 2022’de teknoloji yatırımlarımızı hız kesmeden sürdüreceğiz” dedi.
Horoz Lojistik Yönetim Kurulu Başkanı Ta-

ner Horoz, yurtiçinde 34 ilde yer alan lojistik 
merkezleri ve Bollore’nin 5 kıta, 109 ülke ve 
600 noktadaki networküyle Türkiye’nin her 
ilçesini dünyanın her ilçesine bağlayan bir 
hizmet ağına sahip olduklarını söyledi. Horoz 
Lojistik olarak son iki yıl içinde, doğrudan 
sağladıkları istihdamı 950 kişiden bin 750 
kişiye çıkararak neredeyse ikiye katladık-
larını belirten Taner Horoz, “Bunun dışında 
özellikle e-ihracat ve büyük ürün grupların-
da Türkiye’nin her yerindeki üretici ve es-
nafa verdiğimiz e-lojistik hizmetlerimiz sa-
yesinde pazarlarının büyümesine yardım-
cı olarak istihdama dolaylı katkı sağlıyoruz. 
E-ihracat, e-ticaret depolama, montajlı tes-
limat, bayi ortak depolaması gibi niş alanla-
rı hızlı tespit edip hayata geçirebilen Ar-Ge 
yapımız da önemli özelliklerimiz arasında 
yer alıyor. Bu yıl sonunda önceki yıla oranla 
yüzde 60 büyüme hedefliyoruz” dedi.

“PANDEMI BIZE VERIMLILIK VE 
HIZIN ÖNEMINI BIR KEZ DAHA 
GÖSTERDI”

Pandemiyle birlikte tedarik zincirlerindeki 
önemli bilinmezlik ve aksamaların iş dünya-
sının başa çıkması gereken en büyük sorun 
haline geldiğine değinen Taner Horoz, “Artık 
ele geçirilebilen kıt hammadde ve yarı ma-
mulü taşıtabilmek çok kritik hale geldi. Bu-
nun için networku kuvvetli, alternatif taşıma 
çözümlerini hızla devreye alabilen lojistik iş 
ortaklarıyla çalışmak her zamankinden daha 
değerli. Biz yatırımlarımıza iş ortaklarımızın 
ihtiyaçları doğrultusunda yön veriyoruz. Pan-
demi bize verimlilik ve hızın önemini bir kez 
daha gösterdi. Akıllı teknolojik çözümleri tüm 

iş birimlerimizde kullanmaya başladık. İhti-
yaç oluşmadan çok önce kaynaklarımızı ha-
zır hale getirmek için alternatifli senaryolar 
çalışıyoruz” şeklinde konuştu.

Artan e-ticaret sevkiyatlarındaki yükseliş-
leri karşılayacak, neredeyse tam otomasyon-
la yönetilen depo yönetim yazılımı ile entegre 
çalışan ‘Scada’ destekli yeni nesil bir depoyu 
Nisan 2021 itibariyle devreye aldıklarını kay-
deden Taner Horoz, sözlerine şöyle devam etti: 
“E-ihracat lojistiğine gelince orada da 2021 
yılı içerisinde özellikle Avrupa’da çok yaygın 
kapı teslimatı ağı olan büyük bir firma ile iş-
birliği yaptık. Şu anda tüm Avrupa ve İngilte-
re’de kapı teslimatlarımıza başladık. Mardin’i 

Manchester’a bağlamak gibi bir hedefimiz var-
dı. Şu anda bunu hem Express Minivan hiz-
metimizle hızlı hem de ETGB ile kolay şekilde 
gerçekleştirebiliyoruz. Amacımız 2022’de bu 
hizmeti dünyanın birçok noktasına taşımak.”

Taner Horoz, hedefleriyle ilgili olarak da 
şu bilgileri verdi: “Pandemi ile inanılmaz bir 
yükseliş trendine giren e-ticaret sektörün-
de faaliyet gösteren firma sayılarının artışı 
devam ediyor. Bu alandaki firmalara lojisti-
ğin ötesine geçip özellikle e-ticaret alanında 
teknoloji yoğun platform hizmetleri sağlaya-
cağız. Aynı zamanda 2021 yılında sunduğu-
muz e-ihracat ürünümüze olan yatırımları-
mızı da geliştireceğiz.”

“2022’DE ANA VİZÖRLERİMİZDEN 
OLAN ‘TEKNOLOJİ’ YATIRIMLARINA 
HIZ KESMEDEN DEVAM EDECEĞİZ”

HOROZ LOJİSTİK | ADVERTORIAL

TANER HOROZ: 
“Pandemi ile inanılmaz 
bir yükseliş trendine 
giren e-ticaret 
sektöründe faaliyet 
gösteren firma 
sayılarının artışı devam 
ediyor. Bu alandaki 
firmalara lojistiğin 
ötesine geçip özellikle 
e-ticaret alanında 
teknoloji yoğun 
platform hizmetleri 
sağlayacağız.”

HOROZ LOJISTIK YÖNETIM KURULU BAŞKANI TANER HOROZ:

Horoz Bollore Logistics Genel Müdürü Hakan Yaman, “2021 yılının ilk üç çeyreğinde 
önceki yıla oranla yüzde 25 oranında büyüme gerçekleştirdik. Bu yıl da çevreye 
duyarlı hizmet anlayışımızı sürdürmek adına hibrit araçlara yönelik yatırımlarımızı 

yeşil lojistik çözümlerimizin merkezine aldık” dedi. 

H oroz Bollore Logistics Genel Mü-
dürü Hakan Yaman, 109 ülkede 
600’ün üzerinde ofisle tüm liman-
lar ve havalimanlarında hizmet 

veren köklü bir şirket olduklarını söyleye-
rek, “Yerel rakiplerimizle karşılaştırıldığında 
önemli bir network gücüne sahibiz. Ayrıca 
belli sektörlere yönelik dikey çözümlerimiz 
bizi diğer şirketlerden farklı kılıyor” dedi. 

2021 yılının ilk üç çeyreğinde önceki yıla 
oranla yüzde 25 oranında büyüme gerçekleş-
tirdiklerini belirten Hakan Yaman, “Bu yıl da 
çevreye duyarlı hizmet anlayışımızı sürdür-
mek adına hibrit araçlara yönelik yatırımla-
rımızı yeşil lojistik çözümlerimizin merkezi-
ne aldık. Global rakiplerimizle karşılaştırıldı-
ğında Afrika kıtasındaki yapılanmamız öne 
çıkıyor. Afrika’nın tamamında kendi ofisle-
rimiz, kendi araçlarımız, ekipmanlarımız ve 
depolarımızla hizmet veriyoruz. Afrika kı-
tası gibi zor coğrafyalarda en büyük lojistik 
güçlük, limanı olmayan ülkelere yapılan ta-
şımalarda ortaya çıkıyor. Bollore Logistics’in 
oluşturduğu koridorlar sayesinde tüm Afri-
ka limanlarından kendi araçlarımızla kara-
yolundan veya işlettiğimiz demiryolları ve 
suyolları üzerinden üzerinden iç noktala-
ra teslimat imkânı yaratan ‘Inland Africa’ 
çözümümüz ve Batı Afrika ülkelerine yöne-
lik ‘Wara’ adlı karayolu + hava kargo mul-
timodal ürünümüz bu kıtaya yönelik fark-
lı çözümlerimizden bazıları” diye konuştu.  

“SEKTÖR ZOR 
GÜNLER GEÇIRIYOR”

Ülkemizin her geçen yıl artan tedarik zin-
ciri ihtiyaçları ile hızla yükselen uluslarara-
sı taşımacılık gereksinimlerini karşılamak 
üzere sürekli yeniden yapılanan lojistik sek-
törünün salgın ve sonrasındaki konteyner 
kriziyle zor günler geçirdiğine değinen Ha-
kan Yaman, “Bunlarla beraber iyice bozu-
lan ithalat ihracat dengesinin uluslararası 

karayolu taşımacılığına getirdiği yük ve pan-
demi ile birlikte azalan uçuşlar nedeniyle 
hava kargo taşımacılığında baş gösteren 
problemler sektörü zorluyor. Demiryolu 
ülkemiz için bir çözüm olmaktan hâlâ çok 
uzak. Kısa vadede bazı fırsatlar doğuruyor 
gibi görünse de orta ve uzun vadede sektö-
rün zorluklarla baş etmek zorunda kalaca-
ğı açık. Ayrıca beklenmedik şekilde bir ivme 
kazanan dijitalleşme, sektörü bekleyen zor-
lu görevlerden biri olacak. Özellikle navlun-
lardaki artışla birlikte forwarding sektörü-
nü yeniden dizayn etmeye çalışan küresel 
güçlerin sektör üzerindeki etkilerini de göz 
ardı etmemek gerekiyor” şeklinde konuştu.

Yeni yılda müşterilerinin karşısına yine on-
ların ihtiyaçlarına yönelik olarak dizayn et-
tikleri yeni çözümlerle çıkmaya hazırlandık-
larına işaret eden Hakan Yaman, bunlardan 

ilkinin Avrupa üzerinden başlatacakları Af-
rika limanlarına yönelik karayolu + LCL mul-
timodal çözümünün olacağını ifade etti. 

Hakan Yaman, sözlerine şöyle devam etti: 
“Sektörle ilgili asla karamsar değilim. Sek-
tör içi dinamikler geçmişte olduğu gibi için-
de bulunduğumuz yeni durumun da üste-
sinden gelecek güce sahip. 2022 yılının yine 
zor ama sektörün geneli açısından beklen-
tilerin üzerinde bir yıl olacağını düşünüyo-
rum. İnsan kaynağına yatırım yapanların 
yine daha çok kazanacağı bir yıl bekliyorum.” 

“2021’DE YÜZDE 25 
ORANINDA BÜYÜDÜK”

LOJİSTİK | HOROZ BOLLORE LOGISTICS

HOROZ BOLLORE LOGISTICS GENEL MÜDÜRÜ HAKAN YAMAN:

HAKAN YAMAN: “Yeni yılda müşterilerimizin karşısına yine onların ihtiyaçlarına yönelik olarak 
dizayn ettiğimiz yeni çözümlerle çıkmaya hazırlanıyoruz. Bunlardan ilki Avrupa üzerinden başlatacağımız 
Afrika limanlarına yönelik karayolu + LCL multimodal çözümü olacak.” 
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Move Intermodal Lojistik AŞ Yönetim Kurulu Üyesi Kemal Kıran, “Filomuzu 
güçlendirmeye yönelik yatırımlara devam ettiğimiz bir yılı geride bırakıyoruz. 

Move Intermodal olarak intermodal pazarından bir önceki yıla oranla çok daha 
fazla pay alarak yola devam ediyoruz” dedi. 

M ove Intermodal Lojistik AŞ Yö-
netim Kurulu Üyesi Kemal Kı-
ran, 2021 yılının ilk üç çeyreği-
nin Move Intermodal açısından 

verimli geçen bir dönem olduğunu söyledi. 
Kontrollü bir büyüme gerçekleştirdiklerini 
belirten Kemal Kıran, “Filomuzu güçlendir-
meye yönelik yatırımlara devam ettiğimiz bir 
yılı geride bırakıyoruz. Move Intermodal ola-
rak intermodal pazarından bir önceki yıla 
oranla çok daha fazla pay alarak yola de-
vam ediyoruz” dedi. 

Move Intermodal olarak kurumsal bir yapı 
içerisinde butik hizmet anlayışını yaşatabi-
len nadir firmalardan bir tanesi olduklarını 
kaydeden Kemal Kıran, “Müşterilerimizin ih-
tiyaç duydukları her anda en hızlı ve çözüm 
odaklı aksiyonları alabiliyoruz. Bu da bizi di-
ğer kurumsal rakip firmalardan ayıran en 
önemli özelliğimiz” diye konuştu.

“GELECEK YILLARDA 
LOJISTIK SEKTÖRÜ ALTIN 
ÇAĞLARINI YAŞAYACAK”

Lojistik sektörünün değerlendirmesini de 
yapan Kemal Kıran, “Geçtiğimiz son birkaç 
yıl içerisinde hiç alışılmadık sıkıntılarla kar-
şı karşıya kaldık. Sektörel problemlerimiz de 
çok sayıda var, fakat ben bütün bu olumsuz-
luklara rağmen sektörümüz adına çok olum-
lu gelişmeler olacağını düşünüyorum. Gele-
cek yıllarda lojistik sektörü altın çağlarını ya-
şayacak” şeklinde konuştu. 

“LOGITRANS, SEKTÖREL 
NETWORK AÇISINDAN 
VERIMLI BIR PLATFORM”

Logitrans Fuarı’nın lojistik sektörü açısın-
dan önemine değinen Kemal Kıran, şunları 
söyledi: “Pandemi sebebi ile bu yıl katılım sağ-
lamıyoruz fakat bu tür organizasyonların çok 
faydalı olduğunu düşünüyorum. Müşterileri-
miz ve tedarikçilerimiz ile bu tür platformlarda 

bir araya gelmenin önemli olduğunu söyle-
yebilirim. Ayrıca sektörel network açısından 
da gayet verimli bir platform.”

“ÇOK SIKI BIR 
EKIP ÇALIŞMASI YAPIYORUZ” 

2021 yılında ana faaliyet alanlarının dışın-
da farklı taşıma modellerine de yöneldikle-
rinin altını çizen Kemal Kıran, “Denizyolu ve 
karayolu taşımacılığında keyifli bir noktaya 
ulaştık. Bu yelpazemizi genişleterek devam 
ettirmek istiyoruz. Müşterilerimizin özgün 
ihtiyaçlarını tek elden karşılayıp yönetebile-
cekleri bir yapı haline ulaşmayı hedefliyoruz. 
Gayet olumlu sonuçlar gözlemliyoruz, yılba-
şında belirlediğimiz hedeflerin üzerinde so-
nuçlarla karşılaştık. Bizi bu noktaya ulaştı-
ran birçok olumlu etken var. En başta çok 
sıkı bir ekip çalışması, bütün ekibimiz özve-
ri ile sıkı bir çalışma yürütüyor. Önümüzdeki 

iki ayın da aynı doğrultuda seyretmesini ön-
görüyoruz” dedi.

Kemal Kıran, sözlerine şöyle devam etti: 
“Günümüz iş dünyası rekabetin çok sıkı ya-
şandığı bir arenaya dönüşmüş durumda. Ba-
şarıya ulaşmak için kullanılan stratejilerin 
rekabet kurallarıyla bağdaşması konusun-
da bütün tarafların hassasiyet göstermesi-
ni umuyorum.”

“FİLOMUZU GÜÇLENDİRMEYE YÖNELİK 
YATIRIMLARA DEVAM EDİYORUZ”

MOVE INTERMODAL LOJISTIK AŞ YÖNETIM KURULU ÜYESI KEMAL KIRAN:

LOJİSTİK | MOVE INTERMODAL LOJİSTİK

BİZDEN BİR PARÇ A
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Alışan Lojistik Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Damla Alışan, “Pandemi 
ile birlikte, teknoloji ve lojistik 4.0 çalışmalarına ağırlık verdik. Ayrıca, 
yılın son çeyreğinde çekici filomuzu yeniliyor olacağız” diye konuştu.

A lışan Lojistik Yönetim Kurulu Baş-
kan Yardımcısı Damla Alışan, sahip 
oldukları 500 adet özmal araç fi-
losu ve Türkiye genelinde 32 fark-

lı lokasyonda çalışan bin 500 çalışanla ulus-
lararası karayolu taşımacılığı hizmeti sun-
duklarını söyledi. 1985 yılından bu yana, başta 
uluslararası nakliye olmak üzere, depo ve 
antrepo hizmetleri, likit enerji taşımacılığı, 
entegre lojistik servis sağlayıcılığı gibi pek 
çok operasyonu yürüttüklerini belirten Dam-
la Alışan, “Sektörde ‘kontrat lojistiği’ diye de 
ifade edilen entegre lojistik hizmetlerimizle, 
müşterilerimizin taleplerini A’dan Z’ye kur-
guluyor, ihtiyaca özel lojistik çözümler geliş-
tiriyor ve ağırlıklı olarak proje bazlı çalışıyo-
ruz. Ancak bizi farklı kılan, tehlikeli madde lo-
jistiği denilince ilk akla gelen firma olmamız. 
Bu çerçevede şirketimiz, kimyasal maddele-
rin elleçlenmesinden, taşınmasına ve depo-
lanmasına kadar olan süreçlerin tamamın-
da sunduğu hizmet konusunda çok ciddi bir 
uzmanlığa ve altyapıya sahip olup, yatırımla-
rını bu alanda gerçekleştirmeye devam edi-
yor” dedi.   2020 yılını, hedefledikleri rakam-
lara ulaşarak, 780 milyon TL mertebesinde 
kapattıklarını, 2021 yılı için de, pandemi ve 
diğer bütün olumsuzluklara rağmen, yakla-
şık yüzde 15 seviyelerinde bir büyüme hedefi 
öngördüklerini kaydeden Damla Alışan, pan-
demi ile birlikte, teknoloji ve lojistik 4.0 çalış-
malarına yoğunluk verdiklerini ve yılın son 
çeyreğinde çekici filolarını yenileyecekleri-
ni ifade etti. Pandemi ile birlikte özellikle e-ti-
carette mecburi değişikliklerin görüldüğüne 
dikkat çeken Damla Alışan, “Bu sebeple daha 
yaygın depoculuk ve mikro dağıtım faaliyet-
leri gündemimize geldi, gelmeye de devam 
edecek. Zira stok politikaları değişti, değişi-
yor. ‘Tam zamanında’ ürün politikası, karan-
tina dönemi sonrasında yeniden tasarlana-
cak bir üretim politikası haline geldi. Artık ku-
rumlar, belirsizliklere karşı envanterlerini 
yeniden ayarlayacak ve daha fazla stok tut-
ma eğiliminde olacaklar. Biz de Alışan Lojistik 
olarak bu çerçevede yatırımlarımıza devam 

edeceğiz. Öte yandan pandemi ile birlikte, kü-
resel ısınma ve buna bağlı olarak sayısı gi-
derek artan doğal afetler sürdürülebilirliği 
hiç olmadığı kadar önemli bir noktaya taşı-
dı. İklim krizi ve Yeşil Mutabakat, tüm dün-
yada önemli bir gündem maddesi haline gel-
di. Bu noktada lojistikçilere de büyük görev-
ler düşüyor” diye konuştu. 

“TERZI DIKIMI HIZMETLERE 
DEVAM EDECEĞIZ”

Damla Alışan, Alışan Lojistik’in hedefleriyle 
ilgili de şu bilgileri verdi: “Bu yıl da müşterile-
rimize terzi dikimi hizmetler sunmaya; inter-
modal taşımaya ve operasyonlarımızda katma 
değerli hizmetlere odaklanmaya devam ede-
ceğiz. Ayrıca, teknoloji ve dijitalizasyon anla-
mında çağın gereklerine uygun yeni çalışma 
ve iş yapış modülleri tasarlamak, müşterileri-
mizin iş takip sistemleriyle konuşan, entegras-
yon kabiliyeti yüksek yazılım tekniklerini haya-
ta geçirmek de yürüyen projelerimiz arasın-
da. Örneğin, son dönemdeki dijital dönüşüm 

yolculuğumuzda, veritabanı ve uygulama ser-
visleri geçişi, sunucu projesi, doküman yöne-
timi ve SharePoint güvenlik seviyesinin artı-
rılmasından oluşan beş farklı geçiş rotasında 
Microsoft Azure ile çalışarak bulutun getirdi-
ği maliyet, güvenlik ve inovasyon avantajların-
dan da yararlanmaya başladık. Süreci 2022 
yılında tamamlamayı öngörüyoruz. Uzun va-
deli hedefimize gelince ise; biliyorsunuz şir-
ketimiz Fortune listesinde Türkiye‘nin en bü-
yük 500 şirketi arasında yer alıyor. Önümüz-
deki 10 yılda en büyük hedefimiz hem cirosal, 
hem coğrafi, hem de kurumsal değer olarak 
şirketimizi büyütmek ve daha üst sıralara çı-
karmaktır. Babamız Ertuğrul Alışan’ın kurdu-
ğu ve vizyonuyla büyüttüğü şirketi bizler de 
ikinci kuşak olarak daha kurumsal, daha güç-
lü, daha dijital, global ölçekte iş yapıp tanınan, 
dolayısıyla farklı coğrafyalara know-how’ını 
taşıyan bir Lojistik servis sağlayıcı haline ge-
tirmeyi hedefliyoruz. Bunu yaparken ülkemi-
ze istihdam ve vergi geliri yaratmak da bizim 
için çok önemli bir motivasyon.” 

“PANDEMİ DÖNEMİNDE TEKNOLOJİ VE 
LOJİSTİK 4.0 ÇALIŞMALARINA AĞIRLIK VERDİK”

LOJİSTİK | ALIŞAN LOJİSTİK

ALIŞAN LOJISTIK YÖNETIM KURULU BAŞKAN YARDIMCISI DAMLA ALIŞAN:

DAMLA ALIŞAN: “Bu yıl da müşterilerimize 
terzi dikimi hizmetler sunmaya, intermodal 
taşımaya ve operasyonlarımızda katma değerli 
hizmetlere odaklanmaya devam edeceğiz.”

İleri teknolojik altyapıya sahip depo ve antrepolarımız, 

güçlü araç filolarımız ve ekipman donanımlarımız, yurt içi ve yurt dışına yayılmış hizmet ağımız, 

inovatif lojistik anlayışımız ile küresel ölçekte çözümler üretiyoruz.

BiZE YÜK OLMAZ

LOJiSTiK iHTiYAÇLARINIZA 
ENTEGRE ÇÖZÜM ÜRETMEK

GÜVEN

KALiTE

MÜŞTERi 
MEMNUNiYETi
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Mersin Uluslararası Limanı (MIP) Genel Müdürü Johan Van Daele, 
“Operasyonları geliştirmek için yatırım yaparken inovasyon ve dijitalleşmeye 

devam ediyoruz. Uzun vadeli stratejilerimizle sadece çevresel değil, sosyal etki 
artırıcı çözümlere de odaklanarak sürdürülebilir kalkınmayı hedefliyoruz” dedi. 

M ersin Uluslararası Limanı (MIP) 
Genel Müdürü Johan Van Da-
ele, MIP olarak operasyonla-
rı geliştirmek için yatırım ya-

parken inovasyon ve dijitalleşmeye devam 
ettiklerini söyledi. Uzun vadeli stratejileri-
mizle sadece çevresel değil, sosyal etki ar-
tırıcı çözümlere de odaklanarak sürdürü-
lebilir kalkınmayı hedeflediklerini belirten 
Johan Van Daele, “Bu anlayışla verimlilik se-
viyesini korumak ve müşterilerimize üst dü-
zey hizmetler sunmak için bir ‘Kalite Yöne-
tim Sistemi’ kurduk. Sürdürülebilirlik ve sü-
rekli iyileştirmeyi amaçlayan ‘Kalite Yönetim 
Sistemi’nin tüm gerekliliklerine ve liman-
cılık faaliyetlerini kapsayan yasa ve yönet-
meliklere uygun hareket ediyoruz. Müşte-
ri memnuniyetini sürekli iyileştirme yakla-
şımı doğrultusunda tüm süreçlerde hizmet 
kalitemizi uluslararası rekabet edebilecek 
en üst düzeye çıkarmayı hedefliyoruz” dedi. 

“DOĞU AKDENIZ 
PASTASINDAKI PAYIMIZI 
ARTIRMAYI HEDEFLIYORUZ”

MIP’in 2020 yılı itibariyle, yıllık 2,6 milyon 
TEU konteyner ve 10 milyon ton konvansiyo-
nel yük elleçleme kapasitesine sahip olduğunu 

belirten Johan Van Daele, “MIP, jeopolitik avan-
tajını kullanıp EMH2 yatırımı ile de konteyner 
elleçleme kapasitesini 1 milyon TEU artırıp, 
3,6 milyon TEU kapasiteye ulaşarak, Doğu 
Akdeniz pastasından aldığı payı büyütmeyi 
hedefliyor. Böylelikle Doğu Akdeniz çanağın-
da öncü aktarma liman misyonunu daha da 

sağlamlaştıracak. 2021 yılının ilk üç çeyre-
ği MIP için oldukça pozitif yönlü gelişti. Yılın 
ilk 9 aylık döneminde 2020 yılının aynı döne-
mine kıyasla konteyner iş hacmi açısından 
yüzde 9’luk bir büyüme kaydedildi. Dünya ti-
caretinin her geçen gün hızla arttığı günü-
müzde, bu büyüme şunu göstermektedir ki, 
hinterlandın artan talebi karşılayabilmek için 
MIP yeni yatırımlara zemin hazırlamalı. Bu 
büyüme yalnızca limanın değil, Mersin’in de 
büyüdüğünün bir göstergesi” diye konuştu. 

Johan Van Daele, sözlerine şöyle devam 
etti: “Hinterlandın ihtiyaçlarına paralel ola-
rak yatırımlarına hız kesmeden devam eden 
MIP, 375 milyon dolar bütçeli 1 milyon TEU 
ek kapasite sağlayacak olan EMH2 projesi 
tamamlandığında toplam kapasitesini 3,6 
milyon TEU’ya ulaştıracak. 2022 yılı sonun-
da faaliyete geçmesi planlanan EMH2 Ter-
minali’ne 4 rıhtım vinci ve 24 saha vincini 
içeren ilave ekipman yatırımı da yaparak 
operasyona kazandıracak. EMH Terminali-
nin uzatılmasıyla iki mega gemiye aynı anda 
hizmet verilebilecek olan MIP, EMH2 proje-
siyle gemi bekleme sürelerinin de optimi-
ze edilebilmesine olanak sağlayacak. Böyle-
ce direkt servis sayısı artacak ve daha kısa 
transit süreleriyle rekabetçi navlunlar söz 
konusu olacak. Proje tamamlandığında, Mer-
sin Limanı’nın Doğu Akdeniz’e açılan strate-
jik konumu güçlenecek, bölgenin ekonomik 
gelişimine katma değer sağlayacak. Sonuç 
olarak Akdeniz havzasında yer alan diğer 
ülke terminalleriyle aktarma konteyner tica-
retinde rekabet edebilir pozisyona gelecek.”

Johan Van Daele, Logitrans Fuarı’yla il-
gili şunları söyledi: “Sektörümüzü buluştu-
ran ve sürekliliği olan yegâne fuar organi-
zasyonu olması bakımından önemli bulu-
yoruz. Her yıl fuar kapsamında düzenlenen 
Atlas Lojistik Ödülleri’nde liman işletmecile-
ri kategorisinde birincilik ödülüne değer gö-
rülüyoruz ve ödülümüzü gururla alıyoruz.”

“YATIRIMLARIMIZDA İNOVASYON VE 
DİJİTALLEŞMEYE ÖNEM VERİYORUZ”

LOJİSTİK | MIP

MERSIN ULUSLARARASI LIMANI (MIP) GENEL MÜDÜRÜ JOHAN VAN DAELE:

JOHAN VAN DAELE: “2021 yılının ilk üç çeyreği MIP için 
oldukça pozitif yönlü gelişti. Yılın ilk 9 aylık döneminde 
2020 yılının aynı dönemine kıyasla konteyner iş hacmi 
açısından yüzde 9’luk bir büyüme kaydedildi.”
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Hopaport Genel Müdürü Meriç Burçin Özer, “Avrupa’dan ve Karadeniz’e kıyısı 
olan ülkelerden bölgeye yapılan tüm ticarete yön verme özelliğine sahip olan 

Hopaport olarak yatırımlarımıza ara vermeden devam ediyoruz” dedi.

S tratejik açıdan Türkiye’nin doğu-
sunda yer alan ve Kafkasya bölge-
sine açılan güvenli bir liman konu-
munda olan Hopaport, Avrupa’dan 

ve Karadeniz’e kıyısı olan ülkelerden bölge-
ye yapılan tüm ticarete yön verme özelliğine 
sahip. Türkiye’nin önemli limanları arasın-
da yer alan Hopaport, yatırımlarına ara ver-
meden devam ediyor. Hopaport Genel Müdü-
rü Meriç Burçin Özer, Hopaport’un hedefle-
ri ve limancılık sektörüyle ilgili Ekovitrin’in 
sorularını cevaplandırdı.

Hopaport’un kuruluş öyküsünü ve gü-
nümüze gelene kadar kaydettiği aşama-
ları ana hatlarıyla anlatır mısınız?

Hopa Limanı, 1973 yılında Türkiye Deniz-
cilik İşletmeleri tarafından hizmete açıldı. 
1980’li yıllarda İran’a yapılan transit taşı-
malarda Hopa Limanı çok yoğun bir şekil-
de kullanıldı. 1988 yılında Sarp Sınır Kapı-
sı açıldıktan sonra BDT ülkeleri, Orta Asya 
ve Türk Cumhuriyetleri’ne yapılan ticaret-
lerde Hopa Limanı, aktif bir şekilde kulla-
nıldı. Hopa Limanı, Sarp Sınır Kapısı’na 18 
km uzaklığında.

Hopa Limanı, devlet tarafından yapılan 
özelleştirme ile 1997 yılında Türkiye Denizci-
lik İşletmeleri’nden Park Denizcilik ve Hopa 
Liman İşletmeleri AŞ’ye 30 yıl süre ile işlet-
me hakkı devri yöntemi ile devredildi. Hopa 
Limanı Türkiye’nin özelleştirilen ilk liman-
larından biri olma özelliğini taşıyor. 

Park Denizcilik ve Hopa Liman İşletmele-
ri AŞ, Hopa Limanı’nın işletme hakkını dev-
raldıktan sonra 2 bin metrekare olan kapalı 
depolama sahasını 18 bin 120 metrekareye, 
54 bin metrekare olan açık depolama saha-
sını 72 bin 622 metrekareye çıkardı. Fork-
lift, stacker, yüksek kapasiteli vinç, kantar, 
terminal araçları ve ekipman yatırımları ya-
parak Hopa Limanı’nı çağdaş donanımı ve 
deneyimli kadrosu ile bölgenin önemli bir 
liman kompleksi haline getirdi.  

Hopaport’un stratejik önemi hakkında 
neler söylemek istersiniz?

Hopaport, stratejik açıdan Türkiye’nin do-
ğusunda yer alan ve Kafkasya bölgesine açı-
lan güvenli bir liman konumunda. Hopaport, 
Avrupa’dan ve Karadeniz’e kıyısı olan ülke-
lerden bu bölgelere yapılan tüm ticarete yön 
verme özelliğine sahip.

Transit ticaretin yoğun bir şekilde yapıl-
dığı İran ve Nahçivan bölgelerine karayolu 
ulaşımının da yakın Liman olması nedeni 

ile çok ciddi bir avantaj sağlıyor. Bölgesel 
anlamda Kafkasya, İran, Nahçivan, Doğu 
Karadeniz ve Doğu Anadolu bölgelerine 
açılan kapı olması nedeni ile özellikle bu 
bölgelerde yapılan her türlü ticarette ak-
tif rol oynuyor. Hopaport, Türkiye’de hem 
kara sınır kapısı, hem hava ve hem de de-
niz sınır kapısı olan ülkemizin tek limanı 
özelliği taşıyor. 

“KORUNAKLI LIMAN OLMA 
ÖZELLIĞINE SAHIBIZ”

Hopaport’un kapasitesi hakkında bilgi 
verir misiniz? Ağırlayabildiğiniz en büyük 
gemi tonajı ne kadar?

Hopaport, 2 bin 150 metre uzunluğunda 
ana mendirek ve 470 metre uzunluğunda-
ki tali mendirek sayesinde korunaklı liman 
olma özelliğine sahip. Karadeniz’in zaman 
zaman çılgın dalgaları olsa da 2 bin 150 met-
re uzunluğundaki mendirek, Hopaport’u gü-
venli bir liman haline getirdi ve liman bün-
yesinde bulunan bütün rıhtımlarda bir yılın 
12 ayında 7/24 elleçleme yapılan ender bir 
liman olma özelliği kazandırdı. Uzun men-
direk sayesinde gerekli güvenlik önlemle-
ri alınarak her türlü limbo operasyonu Ho-
paport’ta rahatlıkla yapabiliyor.

“2022’DE LPG TERMINALIMIZI
FAALIYETE BAŞLATMAYI 
HEDEFLIYORUZ”

Yatırım hedefleriniz hakkında bilgi ala-
bilir miyiz?

Hopaport olarak bizde proje bitmez. 8 bin 
300 ton kapasiteli çimento terminalimizi ta-
mamladık ve ülkemizin önde gelen çimento 
firmalarından biri olan Aşkale Çimento iş-
letiliyor ve bölge iş dünyasına hizmet ver-
meye devam ediyor. Buna paralel yapımı ta-
mamlanan LPG terminalimizde gerekli tüm 
izinler alındı ve Hopaport İhtisaslı Gümrük-
ler listesine alındı. 2022 yılında hedefimiz 
LPG terminalimizi faaliyete başlatmak. Ho-
paport, ülkemizin iki güçlü holdingi olan Ci-
ner ve İmiks gruplarının ortaklığı ile oluştu-
rulan Park Denizcilik ve Hopa Liman İşlet-
meleri AŞ tarafından işletiliyor. Şu an farklı 
bir ortaklık düşüncesi gündemimizde yok. 

“KARADENIZ’DE YEŞIL LIMAN 
BELGESINI ALAN ILK LIMANIZ”

Limancılık sektörüne baktığımızda kar-
şımıza nasıl bir tablo çıkıyor?

Hopa Limanı daha önceki çalışmalar so-
nucunda ISO 9001 Kalite Yönetimi, ISO 14001 
Çevre Yönetim sistemleri ve OHSAS 18001 
İş Sağlığı ve Güvenliği konusunda belgelen-
dirildi. Hopa Limanı’nın gerçekleştirdiği di-
ğer bir hedefi green port (yeşil liman) olarak 
bilinen gemi ve liman operasyonlarından 
kaynaklanan çevresel etkilerin azaltılması 
yönünde idari ve teknik tedbirler alınarak 
idare tarafından belirlenen kriterlerin uy-
gulanmasını sağladı ve Hopaport, Karade-
niz Bölgesi’nde Yeşil Liman belgesini alan 
ilk liman oldu.

Hopaport olarak 2022 yılı çalışma proje-
lerimizin başında Samsun-Sarp Demiryolu 

projesinin stratejik açıdan önemli bir par-
çası olan Hopa-Batum Demiryolu projesin-
de adım atabilmek. Bu konuda Hopa TSO ile 
birlikte çalışmalarımıza devam ediyoruz. Bi-
zim açımızdan önemli gördüğümüz bir di-
ğer proje de kruvaziyer gemilerinin Hopa-
port’a gelmelerini sağlamak. Artvin Valiliği, 
Artvin Turizm İl Müdürlüğü ve İlçe Kayma-
kam ve Belediye Başkanlarının da içinde ol-
duğu bir çalışma grubu oluşturmak önce-
liklerimiz arasında. Bu konuda danışman 
bir firma kanalı ile çalışmalarımızı yürüt-
tük ve ortaya bir rapor çıkardık. 2022 yılın-
da Hopa TSO ile birlikte bu konuda çalışma-
larımıza yeniden başlayacağız. 

“HOPAPORT OLARAK 
ÖNCELIĞIMIZ 
ÇALIŞANLARIMIZIN SAĞLIĞI”

2021 yılının ilk 9 dokuz ayı itibariyle Ho-
paport’ta yaşanan hareketlilik hakkında 
bilgi verir misiniz?

Ülkemiz son iki yıldır ağır bir pandemi sü-
reci yaşadı ve bunun etkisi hala devam ediyor. 
Hopaport olarak önceliğimiz çalışanlarımızın 

sağlığı ve bu konuda pandemi sürecinin baş-
laması ile birlikte gerekli tedbirleri aldık. Per-
sonelimize gerekli bilgilendirici eğitimleri 
verdik, vermeye de devam ediyoruz. Tüm 
olumsuzluklara rağmen 2020 ve 2021 yıl-
larında hiçbir aksamaya yer vermeden ça-
lışanlarımıza devam ettik.

2021 yılı hedeflerimize pandemi koşulla-
rının tüm sektörleri etkilediği gibi denizci-
lik sektörün de etkilemesi sonucu hedefle-
rimizden biraz uzaklaştık.

Hopaport olarak 2021 yılının ilk 9 ayın-
da 107 gemiye ev sahipliği yaptık ve 484 bin 
77 tonluk bir işlem gerçekleştirdik. Ağırlıkla 
32 gemi ile 164 bin 883 tonluk kömür ope-
rasyonu ana yetiğimiz işlem oldu, bunu 19 
gemi ile 95 bin 950 tonluk bakır konsantre-
si, 18 gemi ile yapılan 76 bin 850 tonluk silis 
madeni, 15 gemi ile yapılan 67 bin 735 ton-
luk pirit konsantresi ve 7 gemi ile yapılan 
23 bin 918 tonluk uçucu kül limanımızda el-
leçlendi. Bunların dışında buğday, çimento, 
mısır ve türevlerinin yine limanımızda el-
leçlenmesi yapıldı.

HOPAPORT, YATIRIMLARINA 
ARA VERMEDEN DEVAM EDİYOR

SÖYLEŞİ | MERİÇ BURÇİN ÖZER

MERİÇ BURÇİN ÖZER: 
“Ülkemiz son iki yıldır ağır 
bir pandemi süreci yaşadı 

ve bunun etkisi hala devam 
ediyor. Hopaport olarak 

önceliğimiz çalışanlarımızın 
sağlığı ve bu konuda 

pandemi sürecinin 
başlaması ile birlikte 

gerekli tedbirleri aldık.”
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Avrupa Yeşil Mutabakatı’nın, birim başına karbon salımı karayoluna göre daha 
düşük olan deniz ve demiryolu taşımacılığını özendirmesi nedeniyle intermodal 
taşımacılığı daha ön plana çıkarması bekleniyor. Sarp Intermodal CEO’su Onur 
Talay, Ticaret Bakanlığı’nın, Yeşil Mutabakat Eylem Planı kapsamında Kombine 

Taşımacılık Yönetmeliği’ni yürürlüğe koyacağını belirtti.

A vrupa’da karbon salımını 2030’a 
kadar yüzde 50 azaltmayı, 2050’ye 
kadar ise sıfıra indirmeyi hedef-
leyen Yeşil Mutabakat’ın, Avrupa 

Birliği’nin (AB) komşularını ve ticaret ortak-
larını da dönüştürmesi amaçlanıyor. Bu dö-
nüşüm, üretimden lojistiğe birçok alanda de-
ğişiklikler getirecek.

Sarp Intermodal CEO’su Onur Talay, yeşil 
lojistik olarak bilinen intermodal taşımacılı-
ğın, Yeşil Mutabakat ile birlikte daha fazla ter-
cih edileceğini vurguladı. Talay, kara yolu ta-
şımalarında birim başına karbon salımı diğer 
modlara göre daha yüksek olduğu için Yeşil 
Mutabakat Eylem Planı çerçevesinde deniz 
ve demir yolunun payının artırılmasına yö-
nelik yatırımlara öncelik verileceğini söyledi.

“Böylece intermodal taşımacılığın yıldızı daha 
da parlayacak” diyen Talay, Türkiye’nin en 
önemli ticaret ortağı olan AB ile ticarette de-
vamlılığı sağlamak ve çevreci ekonomiye ge-
çişi desteklemek amacıyla Yeşil Mutabakat 
Eylem Planı hazırladığını kaydetti. Talay, bu 
kapsamda sürdürülebilir ve akıllı taşımacı-
lık sistemlerinin geliştirilmesi için kombine 
taşımacılık ile lojistik merkezler yönetmelik-
lerinin yürürlüğe konacağına dikkati çekti. 

“LOJISTIK SÜREÇLERI
YEŞIL MUTABAKATA GÖRE 
PLANLANACAK”

İthalat ve ihracat firmalarına, sadece üre-
tim değil lojistik süreçlerinde de Yeşil Mu-
tabakatı göz önünde bulundurarak planla-
ma yapmaları çağrısında bulunan Talay, aksi 

takdirde yakın gelecekte AB ülkeleri ile tica-
rette ciddi zorluklar ve yaptırımlar ile karşı-
laşılabileceğini aktardı. Talay, Yeşil Mutaba-
kata ayak uyduramayan şirketlerin pazar 
paylarının ve Avrupa’daki dolaşımlarının da 
eskisi kadar kolay olmayacağını vurguladı.

“Çevreyi korumak yalnızca tüm toplumun 

ve insanlığın ortak sorumluluğu” diyen Talay, 
son yıllarda insanlığın çevreye verdiği zara-
rın yaşanan felaketlerle daha iyi görüldüğü-
nü söyledi. Talay, markaların çevreci iş mo-
dellerini ve firmaları tercih etmesinin ise so-
rumluluk ve farkındalık açısından oldukça 
mutluluk verici olduğuna değindi. Sarp In-
termodal olarak kullandıkları taşıma mod-
ları ve çevreci lojistik operasyonları ile yük-
sek miktarda karbon gazının atmosfere sa-
lınmasını önlemiş olduklarının altını çizen 
Talay, sözlerini şöyle sürdürdü: “Müşterile-
rimiz bizi sağladığımız çevreci ve ekonomik 
fayda yüzünden tercih ediyor. Markaların çev-
reye olan farkındalığına katkıda bulunmak 
adına daha fazla müşteriye intermodal taşı-
macılıkla ulaşmaya çalışıyoruz.”

Talay, ‘intermodal ile tanışın’ mottosuyla 
farklı sektörlerden birçok firmayı Yeşil Mu-
tabakat’a uyum konusunda teşvik ettikleri-
ni de ifade etti.

“YIL SONU BÜYÜME BEKLENTISI
YÜZDE 30’UN ÜZERINDE”

Pandemiye rağmen yılın ilk üç çeyreğini 
büyüme ve yatırımla geçiren Sarp Intermo-
dal, sadece bu yıl 950 adet yeni 45’lik kon-
teyner yatırımı gerçekleştirmişti. Bu saye-
de özmal 45lik konteyner adedini 1950’ye çı-
kardıklarını söyleyen Talay, hali hazırda iş 
ortaklarının ekipmanlarıyla birlikte 5 binin 
üzerinde konteynere direkt erişebildiklerini 
belirtti. Talay, yılın ilk üç çeyreğindeki büyü-
meden hareketle yıl sonu büyüme beklenti-
lerinin yüzde 30 olduğuna değindi.

YEŞİL MUTABAKAT İLE LOJİSTİKTE 
‘INTERMODAL’ DAHA DA ÖNE ÇIKACAK

LOJİSTİK | SARP INTERMODAL

ONUR TALAY: “Intermodal taşımacılık, Yeşil Mutabakat 
ile birlikte daha fazla tercih edilecek. Böylece intermodal 
taşımacılığın yıldızı daha da parlayacak.”
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TTS Lojistik Satış ve Pazarlama Müdürü Halil Ahmet Şahbazoğlu, “2020 yılında piyasada 
bilinen ‘özel TTS hizmet kalitesini’ bozmadan dengeli büyüme stratejisi ile Cumhuriyetimizin 
100. yılı için belirlediğimiz hedefl ere ulaşmak için en başta insana yatırım yapıyoruz” dedi.
TTS Lojistik Satış ve Pazarlama Müdürü 

Halil Ahmet Şahbazoğlu, iki yıl önce aldıkları 
YYS belgesiyle beraber önümüzdeki aylarda 
yeşil mühür de alarak ihracatlarda transit 
süresini 1-2 gün daha kısaltmayı hedefledik-
lerini belirtti. Bilgi işlem altyapılarını 2022 
yılı sonuna kadar güncelledikleri bilgisini 
veren Halil Ahmet Şahbazoğlu, “57 araca 
ulaşan filomuzu 2023 yılına kadar 80’e çı-
kartmayı, mevcut lojistik ve ihracat depo-
muza ek olarak, 2023 yılında Avrupa yaka-
sında da bir depo açmayı ve Almanya’da bir 
dağıtım ve depolama tesisi kurmayı planlı-
yoruz. Özellikle karayolunda hizmet verdi-
ğimiz kalitemizi bilen müşterilerimizin ta-
lepleri doğrultusunda 2019 yılında hava ve 
deniz departmanımızı da açmıştık. 2023 yı-
lında IATA belgesini de almak istiyoruz” dedi.

1994 yılında kurulan TTS Lojistik’in 2007 
yılından itibaren sürekli olarak pazar payı-
nı ve hizmet alanını genişlettiğini söyleyen 
Halil Ahmet Şahbazoğlu, “2013 yılına kadar 
sadece DE, BE, NL ithalat taşıma hizmetleri 
sunan şirketimiz, bu ülkelere ihracat hiz-
meti de vermeye başladı. Yine 2013 yılında 
Gebze Şekerpınar’da depo açmış, 2017 yılın-
da personel ve araç yatırımı yaparak İtal-
ya hattı kuruldu. 2020 yılına kadar DE, BE 
ve NL hattında kiralık araçlarla hizmet ve-
rilirken, çekici ve treyler yatırımları yapıl-
dı, bu hatlarda özmal araçlarla kara güzer-
gahı kullanarak hizmet vermeye başlandı. 
Sadece araç yatırımının yeterli olmayaca-
ğını düşünerek, 2020 yılında piyasada bili-
nen ‘özel TTS hizmet kalitesini’ bozmadan 
dengeli büyüme stratejisi ile Cumhuriyeti-
mizin 100. yılı için belirlediğimiz hedeflere 
ulaşmak için en başta insana yatırım yapı-
yoruz. İlk olarak 2015 yılında mevcut ofisi-
mizi genişlettik, 2021 yılında ise Maslak’ta 
Satış ofisimizi açtık” diye konuştu. 

Halil Ahmet Şahbazoğlu, sözlerine şöyle 
devam etti: “İnsana yapılan yatırımlarla 2010 

yılından 2021 yılına kadar 5 katına çıkan be-
yaz yakalı personel sayımız 40’a ulaştı. TTS, 
şirket kültürüne uyum sağlayan kendini is-
pat etmiş tecrübeli ve kaliteli personel ya-
nında, stajyer olarak iş hayatına atılan çay 
ve evrak servisi yaptırmak yerine şirket içi 
eğitimlerle göreve hazırladığımız, ‘bu dönem-
de çok zor bulunan’ çalışkan ve sorumluluk 
sahibi genç arkadaşları da bünyesine katıyor. 
Biz pandemiden önce 2017 yılında teknolojik 
altyapımızı Google, Apple, Microsoft gibi şir-
ketleri örnek alarak uzaktan çalışmaya uy-
gun hale getirmiştik. Bu dönemde altyapı ve 
finansal olarak hazırlıksız yakalanan, strate-
jisinde hiçbir değişiklik yapmayan firmaların 

sıkıntı yaşadığını, ancak ihtiyaçları ve piyasa 
koşullarını iyi okuyan şirketlerin başarılı ol-
duğunu görüyoruz. Bu dönemde son 5 yılın 
en hızlı büyümesini yaşadığımızı söyleyebili-
rim. Dünyada gözle görünmeyen ancak varlı-
ğını sosyal ve ekonomik olarak hissettiğimiz 
bir global savaş yaşanıyor. Konteyner krizi, 
enerji krizi, hammadde tedarik sorunları se-
bebiyle yaşanan otomotiv krizi, politik den-
gesizliklerle beraber Türkiye’nin komşuları 
ve ticaret ortaklarıyla yaşadığı anlaşmazlık-
ların getirdiği sıkıntılar, lojistik sektörünün 
işini zorlaştırırken, işini iyi yapan lojistik şir-
ketlerinin değerini artırıyor. İşte bu yükse-
len değerler arasında TTS de var.”

“ÖNCELİKLE İNSANA 
YATIRIM YAPIYORUZ”

LOJİSTİK | TTS LOJİSTİK

TTS LOJISTIK SATIŞ VE PAZARLAMA MÜDÜRÜ HALIL AHMET ŞAHBAZOĞLU:

HALİL AHMET ŞAHBAZOĞLU: “57 
araca ulaşan fi lomuzu 2023 

yılına kadar 80’e çıkartmayı, 
mevcut lojistik ve ihracat 

depomuza ek olarak, 2023 
yılında Avrupa yakasında da 

bir depo açmayı ve Almanya’da 
bir dağıtım ve depolama tesisi 

kurmayı planlıyoruz.”
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Reysaş Yatırım Holding Yönetim Kurulu Başkanı Durmuş Döven, “Depolama, 
tren operasyonları, otomotiv ve gıda lojistiğinde Türkiye’de sahip olduğumuz 
liderlik konumunu korumaya devam ediyoruz. Özellikle depolama alanında 
Türkiye’de birinci, Avrupa’da ise sekizinci sıradayız ve bizden sonra gelecek 

olan firmalardan 10-15 kat büyüklüğe sahibiz” dedi. 

R eysaş Yatırım Holding Yönetim Ku-
rulu Başkanı Durmuş Döven, pan-
deminin etkisinin hafiflemesiyle 
Türkiye’nin ithalat ve ihracatının 

hareketlenmesi ve yine buna bağlı olarak iç 
tüketimin artmasıyla beraber lojistik sektö-
rünün oldukça hareketli bir dönem geçir-
diğini belirtti. Tüm bunların etkisiyle Rey-
saş ve bağlı ortağı Reysaş GYO olarak 2021 
yılının ilk üç dönemini büyüyerek geçirdik-
lerini söyleyen Durmuş Döven, “Yine depo-
lama, tren operasyonları, otomotiv ve gıda 
lojistiğinde Türkiye’de sahip olduğumuz li-
derlik konumunu korumaya devam ediyo-
ruz. Özellikle depolama alanında Türkiye’de 
birinci, Avrupa’da ise sekizinci sıradayız ve 
bizden sonra gelecek olan firmalardan 10-
15 kat büyüklüğümüz bulunuyor. Oto taşı-
mada pazarın yüzde kırkını kontrol eder-
ken, bunun dışında özellikle de yurtiçi ve 
yurtdışı tren operasyonlarında liderlik ko-
numumuzu korumaya devam ediyoruz” dedi.

Türkiye’de özellikle depolama alanında en 
büyük yatırımları yapan halka açık büyük 
bir şirket olduklarının altını çizen Durmuş 
Döven, “Gerek depolama alanında yaptığımız 
büyük yatırımlar gerekse de tren istasyon-
ları yatırımlarımızla ve ciddi miktarda TIR 
filosuna sahip olmamız sebebiyle, ekonomik 
açıdan devasa yatırımlar yapabilen bir şir-
ket olarak liderliğimizi korumaktayız ki, yak-
laşık olarak 2 milyon 500 bin metrekarelik 
bir depolama alanına sahip olmamız lider-
liğimizin apaçık göstergesi. Buna ek olarak 
çatılarında bile 60 mw’lık güneş enerji sis-
temi kullanan ve bu anlamda milyonlarca 

dolarlık yatırım yapan büyük bir şirketiz” 
diye konuştu.  

Pandemiyle beraber lojistik sektöründe 
ciddi bir büyüme ve yoğunluk yaşandığına 
işaret eden Durmuş Döven, “Biz de bu büyü-
meden faydalanan şirketlerden biri olduk 
ve tam kapasiteyle müşterilerimize hizmet 

veriyoruz. Tüm depolarımız yüzde 100 do-
luluk oranında. Keza yine yurtiçi ve yurt-
dışı tren operasyonlarımız da aynı şekilde 
yüzde 100 kapasiteyle faaliyetlerine devam 
ediyor. Gelecek yıllarda da Reysaş ve bağ-
lı ortağı Reysaş GYO olarak beklenenin çok 
üzerinde büyük yatırımlar yapmaya devam 
edeceğiz” şeklinde konuştu. 

Gebze’de satın aldıkları arsa üzerine yak-
laşık 44 bin metrekarelik depolama alanı 
yapacaklarını ifade eden Durmuş Döven, 
“Bu projemizin 2022 yılı ortasında tamam-
lanmasını planlıyoruz. Bunun dışında Ada-
na’da inşa ettiğimiz, Türkiye’nin en büyük 
konvansiyonel tohum deposu bu ay sonun-
da bitecek. Yine İzmir’de 40 bin metrekare-
lik depo inşaatına da başlıyoruz. Daha önce-
den inşaatı devam eden ve yeni başlayacak 
olan toplamda 13 depo projemizle beraber 
bu seneki depolama kapasitemizi yaklaşık 
200-250 bin metrekare civarında artırmış 
olacağız” açıklamasını yaptı. 

Durmuş Döven, sözlerine şöyle devam etti: 
“Hedeflediğimizin de ötesinde bir büyümey-
le devam ediyoruz. Hem depolama alanında 
hem kara lojistiğinde ve dağıtımında kapa-
sitemizin üzerinde bir yoğunlukla faaliyet-
lerimizi sürdürüyoruz. Özellikle depolama 
alanında ciddi miktarda bir talep sözkonu-
su. Biz de Reysaş ve bağlı ortağı Reysaş GYO 
olarak pazardaki talebi karşılamak adına 
yatırımlarımıza hız kesmeden devam edi-
yoruz. Gelecek yıllarda da ülkemizdeki yeri-
mizi ve büyüklüğümüzü korumayı, yine aynı 
şekilde Avrupa’da da büyümemizi devam et-
tirmeyi hedefliyoruz.”

“DEPOCULUKTA 
LİDERLİĞİMİZİ KORUYORUZ”

DURMUŞ DÖVEN: “Hedeflediğimizin de ötesinde bir 
büyümeyle devam ediyoruz. Hem depolama alanında 
hem kara lojistiğinde ve dağıtımında kapasitemizin 
üzerinde bir yoğunlukla faaliyetlerimizi sürdürüyoruz.”

LOJİSTİK | REYSAŞ

REYSAŞ YATIRIM HOLDING YÖNETIM KURULU BAŞKANI DURMUŞ DÖVEN:
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ADR KAPSAMINDA YER ALAN 
TEHLIKELI KIMYASALLARIN 
AMBALAJLI TAŞINMASI

LOJİSTİK | ANALİZ

ADR. Tehlikeli Maddelerin Ulusla-
rarası Karayoluyla Taşınması Hak-
kında Anlaşma. Tehlikeli madde de-
yince kurumsal işletmeler de dâhil 
çoğumuzun aklına ilk gelen tehlikeli 
madde taşıyan tankerler oluyor. Va-
ril, bidon, kutu, IBC ile taşınan kim-
yasallar tehlikeli değilmiş gibi dü-
şünülüyor çoğu zaman. Oysa her 
ne kadar güvenli gibi görünse de 
ambalajla taşınan tehlikeli kimya-
sallarda da zaman zaman istenme-
yen durumlar yaşanabiliyor. Ben bu 
makaleyi yazarken Bursa Kestel’de 
bir kimya fabrikasında patlama ya-
şandı. İlk belirlemelere göre asit sı-
kışması nedeniyle olduğu düşünülü-
yor. Maalesef can kaybı da yaşandı. 
Dolayısıyla tehlikeli madde dediğimiz 
şey sadece karayollarında gördüğü-
müz akaryakıt tankerlerinden iba-
ret değil. Farklı sektörlerde (otomo-
tiv, kimya, tekstil, sağlık, üretim vs.) 
faaliyet gösteren birçok işletmede 
ambalaj içinde satın alınan, kulla-
nılan, muhafaza edilen ve tehlikeli 
atıklarının yine ambalaj içinde gön-
deriminin yapıldığı tehlikeli kimya-
sallar sözkonusu.

Peki ambalajlı tehlikeli madde-
ler için güvenli taşıma nasıl sağla-
nır? Dökülmenin, ürün sızmasının, 
ambalajın kolayca hasar görmesi-
nin önüne nasıl geçilebilir? Aslında 
formül açık. Normal depolama ve ta-
şıma şartlarında sızma, kaçak, dö-
külme, bulaşma ve benzeri yollar-
la ürünün ambalaj dışına çıkmasını 
önleyecek şekilde üretilmiş, taşınan 
ürüne uygun, içine konulan madde-
den etkilenmeyen, reaksiyona gir-
meyen ve onun özelliklerini değiş-
tirmeyen ambalaj kullanmak. Biz bu 

ambalajlara kısaca ADR onaylı am-
balaj diyoruz. Üzerinde ADR sertifi-
kasyon bilgilerinin yer aldığı, amba-
lajın tipinden, üretildiği malzemeye, 
üretim yılından, kaç kg/lt taşınabile-
ceğine kadar birçok bilginin yer aldı-
ğı sertifikasyon kodlarına sahip am-
balajlar bunlar. Zira hem ADR, hem 
de Tehlikeli Maddelerin Karayoluy-
la Taşınması hakkında Yönetmeli-
ğimiz gereği tehlikeli maddelerin 
taşınmasında ADR onaylı ambalaj 

kullanımı zorunlu. Hatta gönderen 
firmaya 1.091 TL (2021 yılı için) ce-
zası da var.

ADR ONAYLI AMBALAJ 
KULLANIMI

Bilindiği üzere yüzlerce hatta bin-
lerce farklı tehlikeli kimyasaldan 
bahsetmek mümkün. Durum böyle 
olunca her biri için tek tek ambalaj 
kontrolü yapmak işletmeler için iş 
yükü olarak görüldüğü gibi süreci 
kontrol edebilmek de mümkün ol-
muyor. Bu sebeptendir ki çoğu za-
man göz ardı edilerek onaysız am-
balajlar kullanılıyor. Oysa bu süre-
ci ADR konusunda uzman tehlikeli 
madde güvenlik danışmalarından 
hizmet alarak yöneten işletmeler 
için durum daha basit hale geliyor, 
süreç de taşıma güvenliği sağlana-
rak yönetilmiş oluyor.

Tehlikeli Madde Güvenlik Danış-
manları olarak bizler, ADR kapsa-
mında yer alan tehlikeli maddelerin 
güvenle taşınabilmesi için özel üre-
tilen, üzerinde ambalajın özellikle-
rinin yer aldığı sertifikasyon kodu 
ile taşınacak ürün için ADR tarafın-
dan belirlenen ambalajlama talima-
tını karşılaştırarak kullanılan amba-
lajın uygunluğunu tespit edebiliyo-
ruz. Böylece hem taşıma güvenliğini 
sağlamış oluyor, hem de olası dene-
timlere karşı faaliyetlerimizi mevzu-
ata uygun gerçekleştirmiş oluyoruz.

Son söz olarak; unutulmamalıdır ki 
bu çalışmaların ve kuralların tümü-
nün amacı; tehlikeli madde faaliyet-
lerimizin insan sağlığı ve diğer canlı 
varlıklar ile çevreye zarar verme-
den güvenli, emniyetli ve düzenli bir 
şekilde yürütülmesini sağlamaktır.

Hem ADR, hem de Tehlikeli Maddelerin Karayoluyla 
Taşınması hakkında Yönetmeliğimiz gereği tehlikeli maddelerin 
taşınmasında ADR onaylı ambalaj kullanımı zorunlu.

SİMGE KAYA

Özbay Eğitim Kurumları-Bursa
Tehlikeli Madde Güvenlik 

Danışmanı ve Eğiticisi

Castrol MAGNATEC’in Teknolojisi

Tüketici İnovasyon Ödüllü!*
Tüketiciler seçimini yaptı.

Castrol MAGNATEC, DUALOCK Teknolojisi ile 
Yılın Seçilmiº Ürünü Tüketici İnovasyon Ödülü’nde 

madeni yağ kategorisinin kazananı oldu.

*Nielsen Türkiye tarafından 15-25 ªubat 2021 tarihleri arasında Türkiye’de 18-55 yaº arasında 4012 tüketici ile yapılan araºtırma sonucuna 
göre Madeni Yağ kategorisinde 20 yaº üzerinde ve arabasının bakımını yaptıran/bakım kararı veren 1.299 tüketiciyle yapıldı.
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Uzun vadedeki güçlü potansiyelini koruyan lojistik sektörü için kısa vadeli 
sorunlar aşılamayacak nitelikte değil. Ancak yeni iş modellerine adapte olmak, 

kalıcı ve sürdürülebilir hizmet kalitesinin artışı için her sektör oyuncusunun 
önemli yatırım ve dönüşümlere imza atması gerekiyor.

K PMG Türkiye’nin hazırladığı Sek-
törel Bakış serisinin Taşımacılık 
ve Lojistik raporu yayımlandı. Ra-
pora göre; pandemi etkisi altında 

geçen 2020 yılında patlak veren konteyner 
krizi ve Japon ticaret gemisinin 6 gün boyun-
ca Süveyş Kanalı’nı tıkamasıyla büyük kayıp 
yaşayan sektör, kara bulutları tamamen üze-
rinden attı. 2021, şirketlerin “sıfır emisyonlu 
taşımacılık” gibi büyük hedeflere ulaşmak adı-
na sürdürülebilirlik konusunda ciddi adım-
lar attığı bir yıl olarak tarihe geçecek. Tarihi 
rekorların kırıldığı e-ticaret hacmi başta ol-
mak üzere artan talep ve beklentiler, sektö-
rün en önemli ödevleri arasında yer alıyor. 
Raporu değerlendiren KPMG Türkiye Taşı-
macılık Sektör Lideri Yavuz Öner, “Kıtalara-
rası üretim modelleri ve ticari ağların etkin 
bir şekilde işlemesi için altyapının moderni-
zasyonu sektör için hiç olmadığı kadar önem 
arz ediyor. Sektörün kendini yeni iş modelle-
rine adapte etmesi gereksinimi ise sadece fi-
ziki yatırımlarla atılabilecek bir adım değil. Ör-
neğin limanların kapasiteleri artıyor, yanı sıra 
eğitimli iş gücü ihtiyacı da aynı oranda yükse-
liyor. Pandemi sonrası dünyada aracı maliyet-
leri ile operasyonel hataların asgari seviye-
ye çekilmesini sağlayacak beşeri ve teknolo-
jik yatırımların hayata geçirilmesi gerekiyor. 
Ülkelerin, birer lojistik merkezi haline gelebi-
lecek yatırımların yapılmasında hem mevzuat 
geliştirmeleri hem de mali teşvikler ile mer-
kezi yönetimlerin desteği şart” dedi.

Raporda öne çıkanlar şöyle:
■ Pandemi ikliminin geride kalmasının 

ardından önce yük sonra da yolcu taşıma-
cılığı verileri olumlu gelmeye devam ede-
cek. KPMG Türkiye ile İstanbul Üniversite-
si Ulaştırma ve Lojistik Fakültesi’nin birlikte 
imza attığı Lojistik Güven Endeksi de bu gö-
rünümü destekliyor. Ocak-Mart 2021 döne-
minde, bir önceki yılın aynı dönemine göre 
yüzde 12 artan endeks, ölçülmeye başladı-
ğından bu yana en yüksek artışı gösterdi. 
Tarihi rekorların kırıldığı e-ticaret hacmi 

başta olmak üzere artan talep ve beklen-
tiler, sektörün en önemli ödevleri arasın-
da yer alıyor.

■ Dünya ticaret hacminde pandemi dö-
neminde başlayan ani daralma yerini çok 
güçlü bir toparlanmaya bıraktı. Nisan 2021 
verilerine göre yıllık hacim artışı ise yüzde 
25,3 gibi rekor düzeyde.

■ Küresel ticarette en önemli öncü gös-
tergelerinden biri olan Baltık Kuru Yük En-
deksi’nde de çok güçlü bir toparlanma iz-
leniyor. Salgın ve hemen öncesi dönemde 
500-600 bandında seyreden endeks Hazi-
ran 2021 itibarıyla yıllık yüzde 88 artış gös-
termiş durumda.

■ 2021’in ilk üç çeyreğinde yüzde 5,9 bü-
yüyen sektörde yılın geneline ilişkin beklen-
tiler karışık. Değer kaybeden Türk Lirası se-
bebiyle özellikle ihracat tarafındaki olum-
lu beklentiler, görece azalan ithalat hacmi 
ile dengeleniyor. Turizm sektörüne ilişkin 

belirsizlikler de yılsonu tahminlerinin ayrış-
masına yol açıyor. Küresel ticarette gerilim 
seviyesinin düşük olması ve civar ülkeler-
deki çalkantıların azalması olumlu sayıla-
bilecek unsurlar olarak öne çıkıyor.

■ 2016 yılından bu yana ekonomi için-
deki payını artıran sektörün 2020 yılını da 
yüzde 8,5 seviyesinde bir payla tamamla-
ması bekleniyor.

■ Mart 2021 itibarıyla sektörün toplam 
nakdi kredi borcu 218 milyar TL seviyesin-
de. Bu hacim bir önceki yılın aynı dönemin-
de 156 milyar TL idi. 12 aylık dönemde kre-
di borç miktarı yüzde 40,1 oranında artan 
sektörün toplam kredi pastası içinden aldı-
ğı pay ise yüzde 5,7 ile tepe noktasına ulaştı.

■ Sektörün, tarihte ilk kez 6 milyar TL 
sınırını aşan tasfiye olunacak kredi (TOA) 
hacmi Mart 2021 itibarıyla 6,3 milyar TL. 
Bu hacmin 5 milyar TL’lik kısmı taşımacı-
lık sektöründen geliyor.

LOJİSTİK SEKTÖRÜNÜN 
SINAVI DÖNÜŞÜM

YAVUZ ÖNER: “Kıtalararası üretim modelleri ve ticari ağların etkin bir şekilde işlemesi için altyapının 
modernizasyonu sektör için hiç olmadığı kadar önem arz ediyor. Sektörün kendini yeni iş modellerine 
adapte etmesi gereksinimi ise sadece fi ziki yatırımlarla atılabilecek bir adım değil.”

LOJİSTİK | ARAŞTIRMA

Tüm Avrupa’ya yayılma hedefi yle Portekiz, İspanya, İtalya, Belçika ve Lüksemburg’da arka 
arkaya distribütör atamalarını gerçekleştiren Ford Otosan’ın ağır ticari araç markası Ford 

Trucks, Batı Avrupa’daki stratejik büyümesini şimdi de Avrupa’nın en büyük ağır ticari pazarı 
olan Almanya’ya adım atarak sürdürüyor.

T ürk otomotiv sanayinin öncü şir-
keti Ford Otosan’ın ağır ticari mar-
kası Ford Trucks, dünya çapındaki 
büyümesini Portekiz, İspanya, İtal-

ya, Belçika ve Lüksemburg’un ardından Av-
rupa’nın en büyük ağır ticari pazarına sahip 
Almanya ile sürdürüyor.

2019 Uluslararası Yılın Kamyonu (ITOY) ödül-
lü F-MAX başta olmak üzere, Ford Otosan mü-
hendislerinin Eskişehir’de sıfırdan geliştirdiği 
ürün portföyünün yanı sıra yenilikçi teknoloji-
ler ile uluslararası arenada yoğun talep gören 
Ford Trucks, Batı Avrupa yayılım planlarında 
stratejik öneme sahip Almanya pazarına oto-
motiv sektöründe 100 yılı aşkın köklü bir geç-
mişe ve bilgi birikimine sahip yeni distribütö-
rü Stegmaier Group ile iş birliği yaparak girdi.

“ALMANYA, KILIT ROLE SAHIP”
Ford Trucks olarak pandemiye rağmen, ki-

lit önem taşıyan pazarlarda ardı ardına açı-
lışlar gerçekleştirdiklerini belirten Ford Tru-
cks Genel Müdür Yardımcısı Serhan Turfan, 
şunları söyledi: “Türkiye otomotiv sanayinin 
öncü gücü Ford Otosan’ın ağır ticari marka-
sı Ford Trucks olarak, yarım asrı aşkın sü-
redir otomotiv sektöründe ‘ilk’leri başarma-
ya ve dünya çapında bir başarı hikayesi yaz-
maya devam ediyoruz. Bir aracı sıfırdan ticari 
ürün haline dönüşene kadar, motor da dahil 
olmak üzere komple tasarlayacak, geliştire-
cek ve test edecek tüm yetenek ve altyapıya 
sahip konumdayız. Mühendislik yetkinlikleri-
miz ve Ar-Ge gücümüz sayesinde Türkiye’de 
ürettiğimiz ağır ticari araçları 40’ı aşkın ülkeye 
ihraç ederken, Türk mühendislerinin emek-
leri ile geliştirdiğimiz araçlar dünyanın dört 
bir yanında bizleri gururlandırmaya devam 
ediyor. Uluslararası pazarlarda yerli üretim-
le büyüyen, global ağını hızla büyüten Ford 
Trucks ile ülkemizi yurtdışında en iyi şekilde 
temsil etmek için çalışıyoruz. 2019 Uluslara-
rası Yılın Kamyonu (ITOY) ödülünün ardından 
F-MAX’e Avrupa’dan gelen yoğun taleple bir-
likte büyüme planlarımızı erkene çekmiştik. 

Bu doğrultuda 2019’da Polonya, Litvanya, Por-
tekiz ve İspanya pazarlarının ardından yoğun 
talep gördüğümüz pazarlardan İtalya, Belçi-
ka ve Lüksemburg yapılanmamızı tamamla-
dık. Şimdi de Ford Trucks’ın Avrupa’daki bü-
yümesinde stratejik öneme sahip, Avrupa’nın 
en büyük ağır ticari pazarı olan Almanya’ya 
adım atmanın gururunu yaşıyoruz. Stegma-
ier Group’un hem ağır ticari pazarı uzmanlığı 
hem de Almanya’da tecrübeleri ile markamı-
zı en iyi şekilde temsil edeceğinden eminiz.”

FORD TRUCKS’IN HEDEFI 
TÜM AVRUPA’YA YAYILMAK

Almanya’nın Ford Trucks markası için önem-
li fırsatlar barındırdığına da değinen Turfan, 
“Avrupa bizim ana ihracat pazarımız ve ba-
rındırdığı potansiyel ile büyüme stratejimiz-
de büyük öneme sahip. Almanya, bu strate-
jinin çok önemli bir parçası. Burada, en ve-
rimli taşıma çözümleri sunan modellerimizle 

yeni müşterilerimize değer yaratacağız. Öte 
yandan Avrupa’nın tamamında kalıcı bir bü-
yüme gerçekleştirmek için çalışmalarımıza 
hızla devam ediyoruz. Almanya’nın ardından 
önümüzdeki 3 sene içerisinde Avrupa’nın ta-
mamında bulunarak global operasyonlarımızı 
55 ülkeye yaymayı hedefliyoruz” dedi.

FORD TRUCKS ARTIK AVRUPA’NIN 
EN BÜYÜĞÜ ALMANYA PAZARINDA

FORD TRUCKS | LOJİSTİK

SERHAN TURFAN: “Ford Trucks olarak, ülkemizi 
yurtdışında en iyi şekilde temsil etmek için 
çalışıyoruz. Bu doğrultuda, Avrupa’daki büyüme 
planlarımızda stratejik öneme sahip Almanya’da, 
müşterilerimizi ITOY ödüllü çekicimiz F-MAX ve en 
verimli taşıma çözümleri sunan modellerimizle 
buluşturmak için sabırsızlanıyoruz.” 
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KORONAVIRÜSÜN 
GÖLGESINDE NITELIKLI EĞITIM

LOJİSTİK | ANALİZ

Koronavirüsün olumsuz etkileri-
nin hissedildiği sektörlerin başında 
şüphesiz lojistik sektörü yer almak-
tadır. Tedarik zincirlerindeki aksak-
lıklar arz-talep dengesinin bozulma-
sına yol açtı. Bu durum şirketlerin 
ve ülkelerin tedarik kaynaklarını 
yeniden gözden geçirmeleri ile so-
nuçlandı. Dünyanın üretim merke-
zi Çin’de üretimin neredeyse dur-
ması, Çin merkezli küresel arz-talep 
dengesi üzerinde daha önce benze-
ri görülmemiş bir baskıya yol açtı. 
Oluşan baskının uzun vadede Türki-
ye’nin jeopolitik konumunun, ticaret 
noktalarındaki geçiş merkezi olma 
özelliği ile beraber birçok fırsatı be-
raberinde getireceği düşünülebilir. 

Diğer taraftan Çin’in dünyanın en 
kalabalık nüfusuyla çok önemli bir 
pazar olma durumu, salt üretim mer-
kezi olarak ele alınan Çin’i haksızlığa 
uğratacaktır. Burada Çin’in Bir Ku-
şak Bir Yol Projesi ile alternatif üre-
tim-tüketim dengesi sağlama hedefi, 
güzergâh üzerinde önemli konuma 
sahip Türkiye’yi lojistik merkez he-
definde öne çıkaracaktır.

NITELIKLI KURUM, 
EĞITIM, ELEMAN 
VE IŞVEREN

Türkiye’de kalifiye eleman eksik-
liği sanayiciler tarafından her za-
man dile getiriliyor. Lojistiğin gelece-
ğin meslekleri arasında gösterilme-
ye başlandığı 2000’li yıllardan beri 
de, lojistikteki kalifiye eleman açığı 
seslendiriliyor. Anlaşılan 20 sene-
de birbiri ardına açılan ön lisans, li-
sans ve ortaöğretim programları ile 
bu açık giderilememiş. Ancak hem 
mezun öğrencilerin memnuniyetinin 

sağlanamamış olması, hem de işve-
renlerin kalifiye açığı bir şeylerin yan-
lış gittiğini göstermekte.

Lojistik, nasıl üretimden tüketime 
bir zincir olarak düşünülüyorsa, lojis-
tik eğitimi de lise-üniversite-staj-işe 
yerleştirme olarak kolektif şekilde 
düşünülmelidir. Ulaştırma ve Haber-
leşme Şûrası geçtiğimiz Ekim’de top-
landı. Birçok konular müzakere edil-
di. Benzer zirveler, kongreler sektör 
dinamikleri tarafından düzenleniyor. 
Ancak lojistik gibi sektörün paydaş-
larının sürekli stratejik olarak dile 
getirdiği bir mesleğin en alt düzey-
den-doktora seviyesine ele alınma-
ması şaşırtıcı. 

Lise, üniversite, STK, dernek, şirket 
temsilcilerinden oluşan lojistik eğiti-
mi şurası düzenli olarak toplanma-
lı, öncelikle lojistik eğitiminin SWOT 
ANALİZİ yapılmalıdır. Lojistik eğitim 
kurumunun verimliliği, eğitimcilerin 
niteliği ortaya dökülmelidir. Kuru-
mun sektör ihtiyacına yönelik mi, 
yoksa kurumdaki kadroya, norma 
göre mi bölüm açıldığı incelenme-
lidir. Lise-üniversite düzeyinde eği-
tim fırsatları, KOSGEB, Erasmus gibi 
hibe programlarının bir bütün olarak 
ele alınarak neler yapılacağı gözden 
geçirilmelidir. 

Marmaray, İstanbul Havalimanı, 3. 
Köprü ve Otoyolu, Çanakkale Köprü 
ve Otoyolu, Osmangazi Köprü ve İz-
mir-İstanbul Otoyolu, BTK demiryolu, 
diğer demiryolu projeleri, liman ya-
tırımları gibi Türkiye lojistik ihtiyaç-
ları için muazzam kaynak aktarıyor. 
Lojistik yatırımların uzun vade yatı-
rımları olduğu düşünülürse, mega 
projelerin orta ve uzun vadede lo-
jistik büyümeye ve ihracata dayalı 
büyümeye doğrudan katkı sağlaya-
cağı yadsınamaz. 

Nitelikli kurumlar, lojistik eğitimi 
almış ya da sektörel becerileri olan 
uzmanların süzgecinden geçmiş me-
zunların istihdamı ile yatırımlar taç-
lanacaktır. Topyekün sektörel liya-
kat oluşacaktır. Zira lojistik hiçbir 
zaman bir anabilim dalının yan bah-
çesi ya da çiftliği olamaz.

Yoksa herhangi bir yerde makam 
mevki sahibi olanların vitrin konuş-
maları yüzünden gençler büyük umut-
lar ile bu bölümü tercih edip hayal 
kırıklığı yaşamaya devam edecek-
tir. Gençlerin gelecekleri, hayalleri, 
çalınacaktır.

Lojistik, nasıl üretimden tüketime bir zincir olarak 
düşünülüyorsa, lojistik eğitimi de lise, üniversite, staj ve işe 
yerleştirme olarak kolektif şekilde düşünülmeli.

ÖMER SAÇAR

Lojistik Eğitimcisi

Dünyanın önde gelen motor yağı üreticilerinden Castrol, Türkiye’de atağa kalktı. Pandemi 
sonrasında elde ettiği büyüme ile 2021’nin ilk yarısında Türkiye’de çok dereceli motor yağı 

pazar payını yüzde 31’e çıkaran Castrol, Çin’den sonra en fazla büyüyen ülke oldu. 

D ünyanın en çok bilinen madeni 
yağ markası Castrol’ün Türkiye, 
Ukrayna ve Orta Asya Direktö-
rü Ayhan Köksal ile Pazarlama 
Direktörü Nilay Tatlısöz, sek-

törde ve Castrol dünyasında pandemi son-
rası dönemi değerlendirdi. Çevrim içi dü-
zenlenen basın toplantısında pandemi göl-
gesinde geçen 2020 ve küresel toparlanma 
yılı 2021’i değerlendiren Ayhan Köksal, sek-
törle ilgili bilgi verdi. 

Otomotiv sektörünün potansiyeline pa-
ralel olarak madeni yağ sektörünün de bü-
yüdüğünü belirten Köksal, “Küresel ölçekte 
madeni yağ pazarındaki büyümeyi endüst-
riyel gelişim de destekliyor. Türkiye’de eko-
nominin lokomotiflerinden otomotiv sektö-
rü dünyadaki tüm olumsuz gelişmelere rağ-
men büyümeye devam ediyor. Madeni yağ 
sektörü bu büyümeden doğru orantılı etki-
leniyor. Sektör Türkiye’de son iki-üç sene-
de yüzde 6–7 oranında, geçen yıl ise pande-
miye rağmen yüzde 9 büyüme gösterdi. Bu 
yılın ilk 6 ayında pazarın yüzde 30’un üze-
rinde büyüdüğünü görüyoruz. Yılın kalan 
bölümünde büyümenin biraz daha denge-
leneceğini ve sektörün 2021’i de büyüme ile 
kapatacağını öngörüyoruz” dedi. 

“CASTROL DÜNYASINDA 
PERFORMANSIMIZLA 
ÖNE ÇIKIYORUZ”

Ayhan Köksal, pandeminin dünyadaki her 
ülke gibi Türkiye’yi de etkilediğini vurgula-
yarak, 2020 ve 2021’de Castrol’ün perfor-
mansı hakkında şunları söyledi:

“Türkiye’de Castrol olarak kazanan ta-
raftayız. Pandemiden çok şey öğrendik. Dö-
nemin en önemli ihtiyacı empatiydi. Sade-
ce çalışanlarımıza değil tüm paydaşlarımı-
za, iş ortaklarımıza ve müşterilerimize bu 
yaklaşım ile maddi ve manevi birçok des-
tek sağladık. Onların işlerini, çalışanlarını 

ve kendilerini koruyabilmeleri adına cesur 
adımlar attık. Bu sayede 2020 yılında Cast-
rol dünyasında hacimsel büyüme elde eden 
tek ülke olduk. Çift dereceli motor yağların-
da pazar payımızı ilk 6 ayda yüzde 3’ün üze-
rinde büyüterek yüzde 31’e taşıdık. Yine hem 
binek araç hem ağır vasıta hem de endüst-
riyel yağlar segmentlerinde pazar payımı-
zı eş zamanlı artırarak liderliğimizi sürdü-
rüyoruz. Bu büyüme ile Castrol’ün dünya-
da performansıyla öne çıkan ülkelerinden 
biri durumundayız. Türkiye, Çin‘den sonra 
en çok büyüyen ikinci pazar. Ayrıca dünya-
daki en büyük beşinci pazarız.”

Nilay Tatlısöz, Türkiye’de 65 yıldan fazladır 
faaliyet gösteren bir marka olarak tüm paydaş-
ların, endüstriden otomotive tüm müşterilerin 
ihtiyaçlarını en iyi şekilde gözlemleyerek ve ge-
liştirdikleri teknolojik yenilikleri ortaya koyarak 
yağın ötesinde hizmet vermeyi hedeflediklerini 

ve bunun da karşılığını gördüklerini belirtti. 
Nilay Tatlısöz, 2021’de gerçekleştirilen Mar-

ka Sağlığı Araştırması’na göre ustaların bir nu-
maralı tercihinin bu sene de Castrol olduğunu 
söyleyerek sözlerine şöyle devam etti: “Binek 
otomobil bakım ve onarımı yapan yetkili, özel 
servis, yağ değişim noktaları sahibi ve usta-
larıyla gerçekleştirilen araştırmada, katılım-
cıların yüzde 90’ı birinci veya öncelikli olarak 
Castrol’ü tercih ediyor. Yüzde 53’ünün birinci 
tercihi olması da Castrol’ü en yakın rakibin-
den 2 katından fazla öne çıkarıyor” diyerek 
özellikle madeni yağ seçiminin ustalara bıra-
kıldığında Castrol’ün ilk tercih olduğunu vur-
guladı. Tatlısöz, araştırmada “Aklınıza ilk gelen 
madeni yağ markası” sorusuna da son tüketi-
cilerin yüzde 42’sinin ilk marka olarak Cast-
rol yanıtını verdiğini, bunun da marka bilinir-
liği konusunda yaptıkları çalışmaların sonu-
cu olduğunu vurguladı.

CASTROL, TÜRKİYE’DE YILI 
REKOR BÜYÜMEYLE KAPATIYOR 

CASTROL | HABER

Castrol’ün Türkiye, Ukrayna 
ve Orta Asya Direktörü Ayhan 
Köksal ile Pazarlama Direktörü 
Nilay Tatlısöz, sektörde ve Castrol 
dünyasında pandemi sonrası 
dönemi değerlendirdi.
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3 kıtada 50’ye yakın ülkenin farklı karayolu standartlarına ve coğrafi şartlarına özel ürünleri 
ile müşteri talepleri doğrultusunda beklentilerin ötesinde çözümler sunan OKT Trailer, Avrupa 

ve Ortadoğu’da büyük ölçekli lojistik firmaların ihtiyaçlarına cevap vererek uluslararası 
pazarda toplu teslimatlarına devam ediyor.  

OKT Trailer, uluslararası pazarda 
yaptığı teslimatları sürdürüyor. 
Mühendislik kabiliyetini kullana-
rak özel projelerde hassas üreti-

mi ve hızlı teslimat çözümleri ile müşteri-
lerinin tercih noktasında olan OKT Trailer, 
75 adet W Tipi Yatay Silobas Semi Treyler 
teslimatını gerçekleştirerek Avrupa ve Or-
tadoğu’da hakimiyetini artırıyor. 

“ÖZEL ÜRETIM KABILIYETIMIZ ILE 
IHRACAT PAYIMIZI ARTIRIYORUZ”

Tüm dünyayı etkisi altına alan pandemi 
sebebiyle hammadde tedarik zincirinde ya-
şanan sorunlara ve global pazarda yaşanan 
kırılmaya rağmen çalışmalarını ara verme-
den sürdürdüklerini dile getiren OKT Trai-
ler Genel Müdürü Hakan Maraş, “Müşterile-
rimizin isteklerine hızlı çözüm noktasında 
olmak amacı ile özellikle pandemi dönemi 
öncesinde yaptığımız stok planlamaları ve 
geliştirdiğimiz stratejiler ile teslimatlarımı-
za devam ediyoruz. Bunun yanında farklı ül-
kelerin farklı hava koşulları, yol koşulları ve 
standartları gibi tüm süreçlerde hızlı cevap 
verebilme ve özel projeler üretebilme kabili-
yetimiz ile ihracat payımızı arttırırken yeni 
iş birlikleri ve projelere imza atıyoruz. Dünya 
pazarında sahip olduğumuz bu güçlü konu-
mun en önemli dayanağı geleceğe bakış açı-
mız ve Ar-Ge alanındaki çalışmalarımızdır. 

Bu sebeple araştırma ve geliştirme faaliyet-
lerimize ağırlık vererek ürünlerimizde er-
gonomik ve yenilikçi çalışmaları ön plana 
çıkarıyoruz“ diye konuştu. 

“IMAJIYLA DA TÜM DIKKATLERI
ÜZERINE ÇEKIYOR”

Ürünlerinde geleneksel ve belli kalıplar-
la çerçevelenenin dışında, beklenti ve ih-
tiyaçlara öncelik vererek farklı bakış açı-
sı ile sektöründe alışkanlıkları değiştiren 
ve standartları yükselten çalışmalar içeri-
sinde olduklarını ifade eden Hakan Maraş, 
“Özel tasarlanan alternatif hacim, boşaltım 
sistemleri ve donanım seçenekleri ile dünya 
pazarında büyük ölçekli işletmelerin tercih 
sebebi olan W Tipi Yatay Silobas Semi Treyler 
aracımız, müşterilerimizin kurumsal kim-
liğini yansıtan renk seçenekleri, eşsiz göv-
de tasarımı, kendine has duruşu ve görsel 
estetiği sayesinde sadece performansı ile 
değil, imajıyla da tüm dikkatleri üzerine çe-
kiyor. Tasarımsal mühendislik çözümleri-
miz ile geniş kapasite aralığına ve farklı ge-
ometrik gövde kesitlerine sahip W Tip Ya-
tay Silobas ağırlık optimizasyonunu güvenli 
hafiflik felsefesiyle ve kullanım ergonomi-
sinden ödün vermeden yüksek hacimdeki 
dinamik yüklerin kolayca taşınmasını sağ-
larken, özel yüzey kaplama işlemleri ile ko-
rozyona dayanıklı gövde yapısı, üstün üretim 

teknolojisi ve premium donanımları ile uzun 
kullanım ömrünü kazanca çeviriyor” dedi.

Avrupa ve Ortadoğu’da faaliyet gösteren 
ve toplu teslimatları devam eden firmaya 55 
adet W Tipi Yatay Silobas Semi Treyler tes-
limatını gerçekleştiren OKT Trailer, yıl so-
nuna kadar 20 adet daha üretimi tamam-
layarak toplamda 75 adet aracın teslimatı-
nı gerçekleştirecek.

OKT TRAILER, TOPLU 
TESLİMATLARINA DEVAM EDİYOR

HAKAN MARAŞ: “Müşterilerimizin isteklerine hızlı çözüm 
noktasında olmak amacıyla özellikle pandemi dönemi 
öncesinde yaptığımız stok planlamaları ve geliştirdiğimiz 
stratejiler ile teslimatlarımıza devam ediyoruz.”

LOJİSTİK | OKT TRAILER

Saygınlar Uluslararası Nakliyat Ltd. Şti. Yönetim Kurulu Başkanı Ömer Faruk 
Kızgın, “İleriye dönük filo yenileme yatırımlarıyla emin adımlarla büyümeye 
devam ediyoruz. Her geçen yıl insana yatırım yapıyoruz” şeklinde konuştu.

S aygınlar Uluslararası Nakliyat Ltd. 
Şti. Yönetim Kurulu Başkanı Ömer 
Faruk Kızgın, 2021 yılının ilk üç çey-
reğinde yüzde 13,2 oranında büyü-

me sağladıklarını kaydetti. İleriye dönük filo 
yenileme ile birlikte emin adımlarla büyü-
meye devam ettiklerini vurgulayan Ömer 
Faruk Kızgın, her geçen yıl insana yatırım 
yaptıklarını ifade etti. 90 araçlık özmal filo-
sunun 10 adetini frigorifik römorkların oluş-
turduğuna değinen Ömer Faruk Kızgın, Say-
gınlar Nakliyat olarak marka güvenilirliği, 
rekabetçi fiyatlar, hızlı teslimat, firmaya uy-
gun ödeme şartları, yapılan işlerin arkasın-
da durma ve hasar olduğunda müşteriye en 
ufak bir zarar getirmeden karşılanmasına 
çok önem verdiklerini belirtti. 

“LOJISTIK, DÜNYA TICARETINDE 
EN ÖNEMLI BIRIMLERDEN BIRISI”

Lojistiğin her gün daha fazla globalleşen 
dünya ticaretinde en önemli birimlerden biri-
si olduğunun altını çizen Ömer Faruk Kızgın, 
“Ancak sorunlar ve problemler her zaman 
bu sektörün olmazsa olmazı olacak. Sorun-
lar en uygun şekilde firmamızın deneyimli 
kadrosu ile hızlı bir şekilde çözümleniyor. 
Rekabete karşı değiliz, rekabet hizmeti ge-
tirir. Pandemi sürecinde talepler daha faz-
la arttı ama önemli olan sadece bizde değil 
çarşıda pazarda herkesin işlerinin iyi ol-
ması temennimiz” dedi.

LogiTrans Fuarı’nın sektör açısından 
önemine dikkat çeken Ömer Faruk Kızgın, 
“LogiTrans Fuarı elbette gerekli, güzel bir 
etkinlik olacağını umut ediyoruz. Fakat biz 
bu yıl stand açmadık” diye konuştu.  

2000-2018 yıllarına kadar Ortadoğu ve 
Körfez ülkelerine çalışmaktayken, 2019‘da 
Asya ülkelerine olan hizmet ağlarını genişlet-
tiklerini kaydeden Ömer Faruk Kızgın, “2020 
İtibariyle Avrupa ülkelerine karayolu ile ça-
lışmaya başladık. 2021’de Balkan ülkeleri ile 
çalışıyoruz. Artık Avrupa, Ortadoğu, Avru-
pa ve Asya ülkeleriyle direkt aktarmadan 
çalışıyoruz” şeklinde konuştu. 

“LOJISTIĞIN BÜYÜME 
POTANSIYELI ARTIYOR”

Ömer Faruk Kızgın, sözlerine şöyle devam 
etti: “Taşımacılık kavramının gelişmiş ifade-
si olan lojistik kavramı, günümüzde ekono-
mik göstergelerin iyileşmesinde rol oynayan 
en önemli araçlardan birisi haline geldi. Lo-
jistik; ekonomik, sosyal, psikolojik, kültürel, 

stratejik, askeri ve politik alanlarda ülkelere 
katma değer sağlıyor ve küresel alanda söz 
sahibi olma yolunda ülkeler tarafından daha 
fazla önemseniyor. Lojistik sektörünün öne-
mi büyüme potansiyelinin oldukça yüksek ol-
duğu Türkiye’de de giderek artıyor. Asya ül-
kelerindeki (Kazakistan, Rusya, Azerbaycan) 
dozvola sorunlarının çözülmelerini istiyoruz.

SAYGINLAR NAKLİYAT, FİLO 
YATIRIMLARIYLA BÜYÜMEYİ SÜRDÜRÜYOR

SAYGINLAR NAKLİYAT | LOJİSTİK

ÖMER FARUK KIZGIN: 
“Günümüzde 
ekonomik göstergelerin 
iyileşmesinde rol oynayan 
en önemli araçlardan 
birisi haline gelen lojistik; 
ekonomik, sosyal, 
psikolojik, kültürel, 
stratejik, askeri ve politik 
alanlarda ülkelere 
katma değer sağlıyor ve 
küresel alanda söz sahibi 
olma yolunda ülkeler 
tarafından daha fazla 
önemseniyor.”
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Kazakistan’da bulunan Bautino TS Marine Base Limanı’nda hizmet veren Hareket Proje 
Taşımacılığı ve Yük Mühendisliği, Hazar Denizi’ne kıyısı olan ülkeleri dünya denizyoluna 

bağlayan bir kapı daha açtı. Yaptığı yeni yatırımlarla entegre proje lojistiği konusunda uçtan 
uca çözüm sunan Hareket, limanda 600 tonluk vinçlerle ağır yük tahliyesi hizmeti veriyor.

Güçlü makine ekipman parkı, uzman kad-
rosu ile sunduğu yenilikçi mühendislik çö-
zümleri ve üstün hizmet anlayışıyla sektö-
rün lider kuruluşu Hareket, Kazakistan’da 
bulunan Bautino TS Marine Base Limanı’n-
da yaptığı yeni yatırımlarla faaliyetlerini bü-
yütüyor. 600 tonluk vinçler marifetiyle lima-
nın tahliye kapasitesini yükselten Hareket, 
bu sayede entegre proje lojistiği konusunda 
CIS bölgesinde uçtan uca çözüm sunabile-
cek hale geldi. Limanı hem kendi projeleri 
için kullanan hem de burada ağır yük tah-
liyesi yapmak isteyen diğer şirketlere hiz-
met veren Hareket, Hazar Denizi’ne kıyısı 
olan ülkeleri ağır yük taşımacılığı konusun-
da dünya deniz yolu ağına bağlamış oldu.

“ULUSLARARASI 
STANDARTLARDA BIR HEAVY 
LIFT TERMINALI KURDUK”

Hareket Genel Müdürü Abdullah Altun-
kum, Bautino TS Marine Base Limanı’nda 
uluslararası standartlara sahip bir heavy 
lift terminali kurduklarının ve Don-Volga Ka-
nalı aracılığıyla birçok proje için deniz erişi-
mini mümkün kıldıklarının altını çizdi. Ağır 
yük taşımacılığında karayolu kullanımının 
fiziksel şartlardan dolayı çok daha zor ol-
duğunu hatırlatan Altunkum, “Global pro-
jelerin yüksek tonajlı tahliye kapasitelerine 

ihtiyaç duyması nedeniyle ağır yük tahliye 
edebilecek bir limanın olması büyük bir avan-
taj” dedi. Hareket’in Orta Asya, Türki Cum-
huriyetler, Ortadoğu ve Afrika ülkelerinden 
başlamak üzere faaliyetlerini geliştirerek 5 
yıl içinde global bir marka haline geleceği-
ni söyleyen Altunkum, Bautino TS Marine 
Base Limanı’nın bu hedefe ulaşmada önem-
li bir rol üstleneceğini belirtti.

  
20’YI AŞKIN ÜLKEDE 
HIZMET VERIYOR

Temelleri 1957 yılında atılan HareketPro-
je Taşımacılığı ve Yük Mühendisliği, sektöre 
tahmil tahliye ve deniz taşımacılığı alanla-
rıyla giriş yaptı. 1974’te vinç kiralamayı da 
hizmetlerine ekleyen Hareket, hızlı büyü-
mesini sürdürerek sektörün lider şirketle-
ri arasına adını yazdırdı. Alanında uzman 
ve tecrübeli ekibi ve yenilikçi mühendislik 
çözümleriyle Hareket, bugün proje taşıma-
cılığı, ağır ve standart dışı yük taşımacılığı, 
vinç ve platform kiralama, ağır kaldırma, in-
dirme ve montaj faaliyetlerini uluslararası 
standartlara ve son teknolojiye uygun ekip-
manlarla gerçekleştiriyor. ‘Küresel arena-
da, yük mühendisliği çözümleri ile sınırsız 
hareket özgürlüğü sunma’ vizyonuyla çalış-
malarını sürdüren Hareket, Türkiye’nin yanı 

sıra Türkmenistan, B.A.E, Umman, Ukrayna, 
Cezayir, Kazakistan, Özbekistan, Gürcistan, 
Romanya ve Azerbaycan gibi 20’yi aşkın ül-
kede; nükleer enerji, petrokimya, petrol-gaz 
ve yenilenebilir enerji sektörü ile tesis ta-
şıma, açık deniz işlerinde ve inşaat-altyapı 
alanlarında gerçekleştirilen birçok önem-
li projede yer alıyor. Hareket, Türkiye’de İs-
tanbul, İzmir, Ankara ve Mersin’de bulunan 
bölge müdürlükleri, yurtdışında ise Dubai, 
Abu Dabi, Umman, Ukrayna, Özbekistan, Ka-
zakistan ve İspanya ülke müdürlüklerinin 
yanı sıra Azerbaycan, Cezayir ve Güney Ko-
re’de bulunan acenteleri vasıtasıyla çalış-
malarını sürdürüyor.

HAREKET, BAUTINO 
LİMANI’NDA HEDEF BÜYÜTTÜ

LOJİSTİK | HAREKET
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Mercedes-Benz Türk Otobüs Pazarlama ve Satış Direktörü Osman Nuri Aksoy, “Türkiye’de 
üretilen her 2 otobüsten 1’i Mercedes-Benz Türk fabrikasından yollara çıkarken, ihraç edilen 

her 4 otobüsten 3’ünde de Mercedes-Benz Türk imzası yer alıyor” dedi.
ÖZEL RÖPORTAJ: SİNAN SAYGI

T ürkiye iç pazarına 2021 yılının ilk 9 
ayında 165 adet şehirler arası, 24 
adet de şehir içi otobüs olmak üzere 
toplamda 189 adet otobüs satışı ger-

çekleştiren Mercedes-Benz Türk, bu süre içe-
risinde bin 228 adet şehirler arası otobüs üre-
tirken, 271 adet şehir içi otobüs üreterek top-
lamda bin 499 adetlik üretim hacmine ulaştı. 
Mercedes-Benz Türk Otobüs Pazarlama ve Sa-
tış Direktörü Osman Nuri Aksoy, otobüs paza-
rında Mercedes-Benz Türk’ün ulaştığı büyük-
lüğü, pandemi döneminde aldıkları tedbirleri, 
yeni otobüs modellerinde ön plana çıkan özel-
likleri ve yatırım planlarını Ekovitrin’e anlattı.

Mercedes-Benz Türk olarak otobüs pa-
zarında üretim, ihracat, satış ve büyüme 
anlamında 2021 yılı performansınızı özet-
ler misiniz? 

Mercedes-Benz Türk olarak pandeminin 
etkisiyle geçen 2020 yılının ardından 2021 yı-
lına hızlı bir başlangıç yaptık. 2021 yılının ilk 9 
ayında Türkiye iç pazarına 165 adet şehirler 
arası, 24 adet de şehir içi otobüs olmak üze-
re toplamda 189 adet otobüs satışı gerçekleş-
tirdik. Bu süre içerisinde bin 228 adet şehir-
ler arası otobüs üretirken, 271 adet de şehir 
içi otobüs üreterek toplamda bin 499 adet-
lik üretim hacmine ulaştık. Üretilen otobüs-
lerin yüzde 83’ü ihraç edilirken Ocak-Eylül 
2021 arasındaki toplam otobüs ihracatı bin 
250 adede ulaştı. 

Pandemi dönemindeki uygun finansman 
koşulları sayesinde şirketler özellikle şehir-
ler arası otobüs yatırımlarını artırdılar. Tu-
rizmin açıldığı dönemde, hijyen koşullarına 
uygun ürettiğimiz otobüslerimize sektörden 
olumlu geri dönüş aldık. Türkiye otobüs paza-
rının çok daha üst seviyelere ulaşabileceğine 

inancımız tam. Ülkemizdeki otomotiv sektö-
rü içinde, otobüs üretimimiz ve ihracatımız 
sayesinde ekonomimize katkılarımızı aralık-
sız sürdürmeyi planlıyoruz.

Otobüs pazarına baktığımızda karşımı-
za nasıl bir tablo çıkıyor? Sektördeki pazar 

payınız hakkında bilgi verir misiniz?
Bir önceki soruda belirttiğim sayılar aslında 

pazardaki yerimizi gösteriyor. Şehirler arası 
otobüs pazarında süregelen liderliğimizin yanı 
sıra, şehir içi otobüs pazarındaki konumumu-
zu kazandığımız Ankara Büyükşehir Belediye-
si-EGO gibi ihaleler sayesinde yükseltiyoruz. 

Türkiye’de üretilen her 2 otobüsten 1’i Mer-
cedes-Benz Türk fabrikasından yollara çıkar-
ken, ihraç edilen her 4 otobüsten 3’ünde de 
Mercedes-Benz Türk imzası yer alıyor. Bu sü-
reçte sattığımız her 2 otobüsten 1’ini servis 
ve finansman paketiyle; her 4 araçtan 1’ini 
ise takaslı olarak sattık. Bu sayede müşteri 
memnuniyet çıtasını pandemi döneminde de 
yukarılara taşıdık. Otobüs pazarının genel gi-
dişatını ise; 2022 ve sonrasında Covid-19 etki-
sinin azalması ile birlikte; faiz ile döviz kuru 
gelişimi ve sıfır ile 2. el makasının durumu 
belirleyecek.

“ODAĞIMIZA INSANI 
KOYUYORUZ”

Gerek yönetim gerekse satış ve pazar-
lama anlamında hangi stratejileri uygulu-
yorsunuz?

Pandeminin etkisiyle daralan iç ve ihracat 
pazarlarına rağmen 2020 yılını başarıyla ta-
mamlamıştık. BusStore, satış sonrası hizmet-
ler, finansal hizmetler, üretim, Ar-Ge, bayi yöne-
timi gibi pek çok bölümümüz, birbiriyle dirsek 
teması halinde ve iş birliği içerisinde sektöre 
nasıl daha iyi hizmet verebiliriz, neler yapa-
biliriz diye gece gündüz çalışıyor. 

Mercedes-Benz Türk olarak odağımıza in-
sanı koyuyoruz. Güvenli ve konforlu seyahat 
deneyimi hedefimiz doğrultusunda otobüsle-
rimizde sunduğumuz yenilikler ile seyahat-
lerde “Yeni Standartlar”ı belirliyoruz. Yolcula-
rın, host/hosteslerin, sürücülerin, işletmele-
rin, kısacası otobüs ile ilgili hemen herkesin 
geri bildirimlerini son derece titiz ve detaylı 
bir çalışma sonucu değerlendiriyoruz ve bun-
dan sonraki süreçte de pazarı ve müşterileri-
mizi dinleyerek, ürünlerimizdeki geliştirme-
leri hep bu doğrultuda sağlayacağız. Bu kap-
samda 2021 yılında 41 farklı yeniliği otobüs 
modellerimizde sunmaya başladık. Sunduğu-
muz tüm yenilikleri ‘Yeni Güvenlik Standart-
ları’, ‘Yeni Konfor Standartları’ ve ‘Yeni Eko-
nomik Sürüş Standartları’ olarak 3 ana baş-
lık altında özetleniyoruz.

“SEKTÖRDE ÖNCÜLÜĞÜMÜZÜ 
SÜRDÜRDÜK”

Pandemi süreci gerek sektörü gerekse 
firmanızı nasıl etkiledi? Pandemide hangi 
tedbirleri aldınız?

Covid-19 pandemisi sebebiyle umulmadık 
koşullarda ve değişken uygulamalarla tamam-
lanan 2020 yılında; satış sonrası hizmetlerimiz 
ile müşterilerimizin ihtiyaçlarına göre destek 
sağlayarak sektörün bu alanında da öncülü-
ğümüzü sürdürdük. Mercedes-Benz Türk, ha-
yatın devamlılığını sağlamak anlamında ser-
vislerini 7/24 açık tutarak otobüs müşterileri-
nin ihtiyaçlarını karşılamaya devam etti. Bu 

uygulamayı 2021 yılında da aralıksız sürdü-
rüyoruz.

Şirketimizin pandemi dönemindeki bir di-
ğer uygulaması da garanti sürelerini uzatmak 
oldu. Salgının kontrol altına alınma tedbirleri 
kapsamında, Mart 2020’de başlayan, şehirler 
arası otobüs seyahatlerinin valilik kararına 
bağlanarak kademeli olarak sınırlandırılması 
sürecinde, kullanımda olmayan araçların ga-
ranti sürelerine ilişkin konunun ele alınması 
yönünde talepler gündeme geldi. Müşterileri-
mizin beklentilerine her zaman yanıt vermeye 
özen gösteren Mercedes-Benz Türk olarak bu 
kapsamda kullanımı kısıtlanan araçların ga-
ranti sürelerini sözkonusu zaman aralığında 
uzatarak otobüs sahiplerine destek vermeyi 
sürdürdük. Aynı zamanda servis sözleşmeli 
araçları da bu uygulama kapsamında destek-
leyerek; geçmiş yıllarda müşterilerin tercih 
ettiği ve güncel durumda devam eden servis 
sözleşmelerini de seyahat kısıtlaması süre-
si kadar uzattık.

“41 FARKLI YENILIĞI OTOBÜS 
MODELLERINDE SUNUYORUZ”

Yeni model otobüslerinizde hangi üstün 
özellikler ön plana çıkıyor? 

Mercedes-Benz Türk olarak yolcular, sü-
rücüler, host/hostesler, işletmeler ve müşte-
rilerden gelen geri bildirimler ışığında 2021 
yılı için 41 farklı yeniliği otobüs modellerinde 
sunmaya başladık. Güvenlik, konfor ve eko-
nomik sürüş gibi 3 ana başlıkta sunmaya baş-
ladığımız yeniliklerin dışında Covid-19 pande-
misine karşı geliştirdiğimiz yeni donanımlarla 
da daha sağlıklı yolculukları garanti ediyoruz. 
Marka olarak şehirler arası otobüs pazarında 
her zaman “En”leri ve “İlk”leri kullanıcılarımıza 

sunduk. 2021 yılında da bu öncü kimliğimizi 
yeni donanımlarla farklı bir seviyeye taşıdık.

“DIJITALLEŞME PROJELERIMIZ TÜM 
HIZIYLA DEVAM EDIYOR”

Mercedes-Benz Türk olarak otobüs paza-
rına yönelik yatırım hedefleriniz nelerdir?

Son dönemde Mercedes-Benz Türk Otobüs 
Ar-Ge Merkezi’nde yürütülen önemli projeler-
den biri “Aktif Güvenlik Paketi”. Bu paket kap-
samında 2024 yılında devreye alınacak olan 
aktif güvenlik sistemleriyle tüm otobüsler, sü-
rücü ve yayalara daha güvenli sürüş deneyi-
mi sağlayacak. Genel güvenlik düzenlemesi ile 
akıllı hız ve şerit takibi, kör nokta bilgilendir-
me sistemi, hareketli yaya bilgilendirme siste-
mi gibi toplamda 7 aktif güvenlik sistemi, Da-
imler bünyesindeki tüm kamyon ve otobüs 
modellerine entegre edilecek.

Bunun dışında güvenli, hatasız ve verimli 
süreçlerin yeni bir boyutuna ulaşmak için 
dijitalleşme projelerimiz de tüm hızıyla de-
vam ediyor. Endüstri 4.0 yöntemleri olarak, 
Mercedes-Benz Türk Hoşdere Otobüs Fab-
rikası’nda üretim süreçlerinde kaynaklı bir-
leştirme, astar boya uygulama süreci, kapak 
iskelet ve kapak sacının tam otomasyonla 
yapıştırılması gibi robotik uygulamalar kul-
lanıyoruz ve bunları daha da geliştirmeyi 
hedefliyoruz. Tüm bunların haricinde; sa-
dece Kuzey Amerika pazarında satılacak 
Yeni Mercedes-Benz Tourrider için Merce-
des-Benz Türk Hoşdere Otobüs Fabrikası’n-
da yeni bir yatırım yaptık. Yeni Tourrider 
ile birlikte; Mercedes-Benz Türk Hoşdere 
Otobüs Fabrikası’nda araca özel oluşturu-
lan üretim bandı ile ilk defa paslanmaz çe-
likten bir otobüs üretiyoruz.

“TÜRKİYE’DE ÜRETİLEN HER 2 OTOBÜSTEN 
1’İ MERCEDES-BENZ TÜRK’E AİT”

SÖYLEŞİ | OSMAN NURİ AKSOY

OSMAN NURİ AKSOY: “Mercedes-Benz Türk olarak odağımıza insanı koyuyoruz. Güvenli ve konforlu seyahat deneyimi 
hedefimiz doğrultusunda otobüslerimizde sunduğumuz yenilikler ile seyahatlerde ‘Yeni Standartlar’ı belirliyoruz.”

MERCEDES-BENZ TÜRK OTOBÜS PAZARLAMA VE 
SATIŞ DIREKTÖRÜ OSMAN NURI AKSOY:
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Omega-3 yağ asidinin özellikle kalp damar hastalıklarından korunmada çok önemli rol 
oynadığını belirten İAÜ VM Medical Park Florya Hastanesi İç Hastalıkları Uzmanı Dr. Öğr. 
Üyesi Derya Arğun, “Omega-3, hücre zarının yapısının temel bileşeni olduğu için hücreleri 

korur, iyileştirir ve hücre devamlılığını sağlar” diye konuştu.

İ stanbul Aydın Üniversitesi (İAÜ) VM Me-
dical Park Florya Hastanesi İç Hasta-
lıkları Uzmanı Dr. Öğr. Üyesi Derya Ar-
ğun, kış aylarında bağışıklığı güçlen-

dirmek için yapılması gerekenler hakkında 
önemli bilgiler verdi. Soğuklarla birlikte üst 
solunum yolu hastalıkları (sinüzit, farenjit, la-
renjit), akciğer enfeksiyonları (bronşit, bron-
şiloit, pnömoni) ve kulak iltihaplarının daha 
sık görüldüğünü vurgulayan Arğun, özellik-
le Covid-19 salgını sonrasında bağışıklık sis-
teminin kuvvetli olmasının daha da önem 
kazandığını vurguladı. 

Bağışıklık sistemini güçlendirmek için en 
etkili yöntemlerden birinin bağışıklığı des-
tekleyici besin öğelerini doğru seçmek ve sık 
tüketmek olduğunu bildiren Dr. Öğr. Üyesi 
Derya Arğun, “Probiyotikler, çeşitli vitamin 
ve mineraller, Omega-3 yağ asidi, çinko, se-
lenyum, B grubu vitaminler ve beta glukan 
bu besin öğelerinden en önemlileri” dedi.

“PORTAKAL, MANDALINA VE KIVI 
YÜKSEK C VITAMINI IÇERIYOR”

Sebze ve meyvelerin zengin vitamin içe-
rikleri nedeni ile sık tüketilmesi gereken be-
sin gruplarından olduğuna dikkat çeken Dr. 
Öğr. Üyesi Derya Arğun, “Özellikle kış mey-
velerinden portakal, mandalina ve kivi yük-
sek C vitamini içerirler. Her gün yeterli C 
vitamini alımı, güçlü bir bağışıklık sistemi 
için çok gerekli. Ayrıca ıspanak, kıvırcık ve 
benzeri yeşil yapraklı sebzelerin sık tüke-
timi de günlük C vitamini ihtiyacımızı kar-
şılamamıza katkı sağlar. Unutulmaması ge-
reken bir diğer önemli bir nokta ise C vita-
mininin vücutta depolanamadığı, fazlasının 
vücuttan atıldığı, bu yüzden ihtiyaç kadar 
alınmasının yeterli olacağıdır. Vitamin ih-
tiyacını gidermek için çok sık ve aşırı mik-
tarda meyve suyu tüketmek boş enerji alı-
mına, insülin direncine ve vitamin israfına 
sebep oluyor. Zengin vitamin içerikleri ya-
nında mineral içeriklerinden ötürü de seb-
zeler sağlığımızın korunmasında çok önem-
li” ifadelerini kullandı. 

“ÇINKO VE SELENYUM BAĞIŞIKLIK 
IÇIN ANAHTAR ROLDE”

Yeşil yapraklı sebzelerde bulunan çinko 
ve selenyum minerallerinin bağışıklık sis-
teminin güçlenmesinde rol oynadığını da 
sözlerine ekleyen Dr. Öğr. Üyesi Derya Ar-
ğun, tahıllar, fındık ceviz vb. yağlı tohumlar, 
kırmızı ve beyaz etin de çinko ve selenyu-
mun diğer kaynakları olduğunun altını çiz-
di. Probiyotik gıdaların içinde vücudumuz 
için gerekli sağlıklı bakterileri içeren 
yiyecekler olduğunu belirten Dr. 
Öğr. Üyesi Derya Arğun, “Kefir 
ve probiyotik yoğurtlar ve ev 
yapımı yoğurtlarda yüksek 
oranda bulunan canlı bak-
teriler, bağırsak florasında 
çoğalarak öncelikle sindi-
rim sistemimizin sağlığını 
destekler, ayrıca alerji ris-
kini de düşürürler ve ba-
ğışıklık sistemimizi güç-
lendirerek vücudun sa-
vunmasında rol alırlar” 
diye konuştu. 

“HAFTADA 2-3 GÜN 
BALIK TÜKETIN”

Bağışıklığı artıran bir diğer önemli besin 
öğesinin Omega-3 yağ asidi olduğunu ak-
taran Dr. Öğr. Üyesi Derya Arğun, “Özellik-
le balıklarda bulunan Omega-3 yağ asidi-
nin diğer kaynakları ceviz ve keten tohu-
mu. Omega-3 yağ asidi özellikle kalp damar 
hastalıklarından korunmada çok önemli rol 
oynar. Bunun yanı sıra hücre zarının yapı-
sının temel bileşeni olduğu için hücreleri 

korur, iyileştirir ve hücre devamlılığını 
sağlar. Bağışıklık sisteminin destek-

lenmesinde rol alır. Haftada 2-3 gün 
balık ve her gün 2-3 adet ceviz tü-
ketmek, Omega-3 yağ asidinin ye-

terli alımını sağlıyor” açıklama-
sını yaptı.

KIŞIN BAĞIŞIKLIĞI 
GÜÇLENDİRMENİN ŞİFRESİ: ‘OMEGA-3’

HABER | İSTANBUL AYDIN ÜNİVERSİTESİ

DR. ÖĞR. ÜYESİ DERYA ARĞUN: 
“Haftada 2-3 gün balık ve her gün 
2-3 adet ceviz tüketmek, Omega-3 

yağ asidinin yeterli alımını 
sağlıyor.”

için gerekli sağlıklı bakterileri içeren 
yiyecekler olduğunu belirten Dr. 
Öğr. Üyesi Derya Arğun, “Kefir 
ve probiyotik yoğurtlar ve ev 
yapımı yoğurtlarda yüksek 
oranda bulunan canlı bak-
teriler, bağırsak florasında 
çoğalarak öncelikle sindi-
rim sistemimizin sağlığını 
destekler, ayrıca alerji ris-
kini de düşürürler ve ba-
ğışıklık sistemimizi güç-
lendirerek vücudun sa-
vunmasında rol alırlar” 

sının temel bileşeni olduğu için hücreleri 
korur, iyileştirir ve hücre devamlılığını 

sağlar. Bağışıklık sisteminin destek-
lenmesinde rol alır. Haftada 2-3 gün 

balık ve her gün 2-3 adet ceviz tü-
ketmek, Omega-3 yağ asidinin ye-

terli alımını sağlıyor” açıklama-
sını yaptı.
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İstanbul Aydın Üniversitesi (İAÜ) Anadolu Bil Meslek Yüksekokulu Saç Bakımı ve Güzellik 
Hizmetleri Program Başkanı Öğr. Gör. Leyla Cesaret Ergül, “Güzelliğimizin aynı zamanda 

sağlığımızın da önemli bir göstergesi olan cildimize uygun olarak planlanan cilt bakımı 
rutinleriyle cildin nem kaybetmesinin hem de yıpranmasının önüne geçilebilir” dedi.

H er dönem olduğu gibi mevsim ge-
çişlerinde de cilt bakımının öne-
mine değinen İstanbul Aydın Üni-
versitesi (İAÜ) Anadolu Bil Meslek 

Yüksekokulu Saç Bakımı ve Güzellik Hizmet-
leri Program Başkanı Öğretim Görevlisi Ley-
la Cesaret Ergül, “Mevsim geçişlerinde deği-
şen hava şartları cilt türlerine göre farklılık 
gösterir, cildin porları (gözenekler) havala-
rın soğumasıyla birlikte sıkılaşır ve cildin 
sebum denen, yağ bezlerinin meydana ge-
tirdiği salgıda artış gözlenir; vücut,  ısısını 
korumak için dolaşım sisteminde kan mik-
tarını azaltır, bu azalma ile birlikte cilt yete-
rince kanla beslenemez, renksiz ve mat bir 
hale gelir. Cildin bu nedenle soğuk ve kuru 
hava şartlarından etkilenmemesi ve uyum 
sağlaması için bazı tedbirler alınması gere-
kir” diye konuştu.

“TEMIZ OLMAYAN 
CILTLE SONUÇ ALINMAZ”

Pürüzsüz, parlak, temiz bir cilde kavuş-
mak için en önemli adımın cilt temizliği ol-
duğunun altını çizen Ergül, “Temiz olmayan, 
porları tıkalı bir cilde ne uygularsanız uy-
gulayın iyi bir sonuç almanız mümkün de-
ğil. Cilt üzerindeki keratin denen ölü hüc-
re tabakasının temizlenmesi, cilt yüzeyinde 
hijyen sağlayarak bakteri oluşumunu önler. 
Cilt temizlenmeden kullanılan her ürün por-
ların tıkanmasına yol açacağı için mutlaka 
cildin kirden, ölü derilerden arındırılması 
gerekiyor. Cilt ürünlerinde PH dengesi ol-
dukça önemli bir faktör. Cildin kurumasına 
engel olacak, deriyi tahriş etmeden temiz-
leyecek, cilt tipine uygun, krem, köpük, jel 
veya akneli ciltler için üretilmiş temizleyi-
cilerden destek alınabilir” dedi.

“CILT TIPINE UYGUN OLMAYAN 
HIÇBIR ÜRÜN KULLANILMAMALI”

Farklı cilt türlerinin ihtiyaç duyduğu nem 
miktarının farklı olduğunu belirten Ergül, 
“Mevsim geçişlerinden en fazla etkilenen ve 
neme ihtiyaç duyan ciltler kuru ciltler. Cilt 

neme bu dönemde daha fazla ihtiyaç du-
yar. Kuruma ile birlikte ciltteki çizgiler be-
lirginleşir cilt kurur ve pullanmalar görülür. 
Yoğun neme ihtiyaç duyulan bu dönemde 
nemlendiricilerin yanı sıra onarıcı gece 
kremleri de kullanılmalı. Yağlı ciltler 
ise kesinlikle yağlı nemlendirici ve 
maskeler kullanmamalı. Cildin PH 
değerini koruyarak temizliği yapıl-
malı ve su bazlı ürünler kullanılma-
lı. Karma ciltlerin cilt özelliklerine 
uygun geliştirilmiş nemlendirici-
ler kullanılmalı ve ya cilt özelliğine 
göre iki farklı ürünle desteklenme-
li. Cilt bakımı sadece mevsim ge-
çişlerinde değil günlük yaşamın 
vazgeçilmez bir parçası olma-
lı. Cilt bakımı planlaması ya-
parken yaşam şeklini de 
mutlaka göz önünde bu-
lundurmak gerekir. Çok 
seyahat etmek, dışa-
rıda fazla zaman ge-
çirmek ya da dışa-
rıya çok çıkma-
mak, sigara ve 
alkol kullanımı 

gibi pek çok faktör cilt bakımı gereksinim-
lerinin değişmesine neden olur. Bu neden-
le mevsim geçişlerinde bakim ürünlerinizi 

seçerken mevsimin yaşam üzerindeki 
etkilerini göz önünde bulundu-

rarak cildin değişen dönem-
lerdeki değişen ihtiyaçları-

nı karşılayacak içerikleri 
bulunduran ürünleri ter-

cih etmek cilt sağlığı açı-
sından çok önemli” diye 
konuştu. 

MEVSİM DEĞİŞİKLİKLERİNDE 
CİLT NASIL KORUNMALI?

ÖĞR. GÖR. LEYLA CESARET 
ERGÜL: “Cilt temizlenmeden 

kullanılan her ürün 
porların tıkanmasına 

yol açacağı 
için mutlaka 

cildin kirden, 
ölü derilerden 

arındırılması 
gerekiyor. Cilt 

ürünlerinde PH 
dengesi oldukça 

önemli bir faktör.”

lirginleşir cilt kurur ve pullanmalar görülür. 
Yoğun neme ihtiyaç duyulan bu dönemde 
nemlendiricilerin yanı sıra onarıcı gece 
kremleri de kullanılmalı. Yağlı ciltler 
ise kesinlikle yağlı nemlendirici ve 
maskeler kullanmamalı. Cildin PH 
değerini koruyarak temizliği yapıl-
malı ve su bazlı ürünler kullanılma-
lı. Karma ciltlerin cilt özelliklerine 
uygun geliştirilmiş nemlendirici-
ler kullanılmalı ve ya cilt özelliğine 
göre iki farklı ürünle desteklenme-
li. Cilt bakımı sadece mevsim ge-
çişlerinde değil günlük yaşamın 
vazgeçilmez bir parçası olma-
lı. Cilt bakımı planlaması ya-
parken yaşam şeklini de 
mutlaka göz önünde bu-
lundurmak gerekir. Çok 
seyahat etmek, dışa-
rıda fazla zaman ge-
çirmek ya da dışa-
rıya çok çıkma-
mak, sigara ve 
alkol kullanımı 

le mevsim geçişlerinde bakim ürünlerinizi 
seçerken mevsimin yaşam üzerindeki 

etkilerini göz önünde bulundu-
rarak cildin değişen dönem-

lerdeki değişen ihtiyaçları-
nı karşılayacak içerikleri 

bulunduran ürünleri ter-
cih etmek cilt sağlığı açı-
sından çok önemli” diye 
konuştu. 

ÖĞR. GÖR. LEYLA CESARET 
ERGÜL: “Cilt temizlenmeden 

porların tıkanmasına 
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Son günlerin popüler kavramlarından ‘kripto sanat’ı değerlendiren akademisyen Dr. Dudu 
Banu Çakar, bu popülaritenin en önemli sebeplerinin Bitcoin’deki aşırı yükseliş ve COVID-19 

pandemisiyle birlikte insanların teknolojiyle olan ilişkilerinin gelişmesi olduğunu söyledi.
Unity Technologies’in yazılım eğitmeni ekiplerinin başındaki isim Elena Nizhnik-Walker, 

İstanbul Aydın Üniversitesi’nde düzenlenen ‘E-Spor Ekonomisi ve Eğitimci Kanaat Önderleri 
Yönetimi’ webinarı’nın konuğu oldu.

Ö zellikle 2021 yılının ikinci yarısın-
dan itibaren sıkça duyulan ‘kripto 
sanat’ ya da ‘NFT’ kavramı, ünlü 
isimlerin de bazı eserlerini NFT 

formatına çevirmesiyle daha da bilinir hale 
geldi. Günden güne daha da popüler olan kav-
ramı değerlendiren İstanbul Aydın Üniver-
sitesi Güzel Sanatlar Fakültesi Dijital Oyun 
Tasarımı Bölümü Öğretim Üyesi Dr. Dudu 
Banu Çakar, kripto sanat kavramının bu 
kadar popüler olmasının en önemli sebe-
bi olarak Bitcoin’deki durdurulamaz genel 
yükselişi ve COVID-19 pandemisiyle birlik-
te insanların teknolojiyle olan ilişkilerinin 
gelişmesini gösterdi.

KRIPTO SANAT NEDIR?
Kripto sanat kavramını çok öz olarak ‘bir 

dijital sanat formu’ olarak tanımlayan Ça-
kar, “Kripto sanat, somut sanat koleksiyon-
ları gibi görülür. NFT yani Non-fungible to-
ken, sanat, müzik, oyun içi ögeler ve videola-
rı gibi gerçek dünya nesnelerini temsil eden 
dijital bir varlık. Çoğunlukla kripto para bi-
rimiyle, çevrimiçi alınıp satılırlar ve genel-
likle birçok kriptoyla aynı temel yazılımla 
kodlanır. NFT’ler dijital olan herhangi bir 
şey olabilir, ancak asıl heyecanı dijital sanatı 
satmak için teknolojiyi satmakla ilgili” dedi.

NFT’lerin aslında sosyal sorumluluk proje-
lerini desteklemek için ortaya çıktığını ifade 
eden Çakar, “İlk NFT projesi 2015 yılında Et-
hereum Blockchain’de başlatıldı, daha sonra 
kripto para birimlerine olan ilgi ile beraber 
yükselişe geçti. 2017’nin sonlarına doğru Cr-
yptoPunks ve CyrptoKitties NFT’lerine duyu-
lan merakla daha da güçlendi” diye konuştu.

NASIL POPÜLER OLDU?
Çakar, “Ancak şu anda birçok ünlünün 

de tanıtımını yaptığı, gündelik diyalogların-
da sıkça konusunu açtığı bir sanat yatırı-
mına döndü. Buna sebep olarak Bitcoin’in 
2017’deki fiyatına kıyasla 3 kat artış gös-
termesi ve CryptoKitties’i üretenlerin NBA 
Top Shot isminde, NBA’deki en unutulmaz 

anların NFT halinde bir koleksiyon parça-
sı olarak satışının sağlamasını gösterebili-
riz. Çünkü tüm bunlar NFT’nin daha fazla 
kişi tarafından duyulmasını sağladı. Bunla-
rın yanında müzik, video gibi dijital içerik-
lerinin artık dolaylı yoldan kazanç sağlaya-
bilme yapıları (örneğin oyun sektörü, dijital 
ofisler vb.) sanatçıların herhangi bir aracı 
olmadan hayranlarıyla direkt olarak ileti-
şim kurabilme ve dolayısıyla kazançlarını 
da paylaşmak zorunda kalmamaları NFT’le-
rin popülerliğini artırdı. Dijital sanat kolek-
siyonlarındaki artış, özellikle COVID-19 pan-
demisi döneminde insanların teknolojiyle 
olan ilişkilerinin gelişmesiyle değer kazan-
dırdı” ifadelerini kullandı.

“NFT IÇIN PROGRAMLAMA 
DILI BILMEYE GEREK YOK”

Klasik anlamda bir sanat eserinin NFT’ye 
dönüştürülmesi sürecini “Bu işlem için birçok 
platform bulunmakta. Bir NFT oluşturmak 

için blockchain ya da programlama dilleri-
ne bilmeye gerek yok. Zaten popüler olma-
sının bir sebebi de bu. Bir dijital cüzdanla, 
herhangi bir NFT platformu üzerinden kısa 
sürede NFT oluşturmak mümkün” şeklin-
de açıklayan Çakar, kripto sanatın gelece-
ğiyle ilgili olarak, “İnsanların çoğunluğun-
da NFT’nin ne olduğuna dair, bu gerçek ya 
da soyut ögelere sahip olmanın ne demek 
olduğuyla ilgili hala kafa karışıklıkları var. 
NFT’ler ileride blockchain ekonomisine ger-
çek değeri getirecek. Ortalama bir insanın 
bir grafiğe ya da bir tweete harcayacağı bin-
lerce doları yok, dolayısıyla şu an bu piyasa 
genellikle koleksiyonerlerin daha yoğun il-
gisini görse de bu dönem bittiğinde; NFT’ler 
daha ucuz ve satın alınabilir hale geldiğin-
de diğer insanlar da bu harekete katılmak 
isteyecekler. Kripto’nun merkezi bir otori-
tesi yok, bu NFT’lerin de arkasındaki fikir. 
Fikir ise dünyanın en değerli öğesi haline 
geldi” açıklamasını yaptı. 

D ijital oyun dünyasının rekabetçi 
yüzü olarak yansıyan e-sporun 
ekosisteminin merkezini oluş-
turduğu bir etkinlik İstanbul Ay-

dın Üniversitesi’nde düzenlendi. Güzel Sa-
natlar Fakültesi Çizgi Film ve Animasyon 
Bölümünün organize ettiği ve Dr. Öğr. Üye-
si Ali Efe İralı’nın moderatörlüğünü yaptığı 
etkinlik kapsamında, Unity’nin ders video-
larını hazırlayan eğitmen kanaat önderle-
rinden sorumlu üst düzey yöneticisi Elena 
Nizhnik-Walker güncel bilgiler ışığında sek-
törü değerlendirdi.

“E-SPOR SADECE MASAÜSTÜ 
VE KONSOLLA SINIRLI DEĞIL”

E-sporun, oyun endüstrisi için bir dina-
mo vazifesi gördüğünün ifade edildiği webi-
nar’da, Nizhnik-Walker, mobil oyunlara yö-
nelik yapılan rekabetçi ortamın da giderek 
arttığını dile getirdi. Pek çok coğrafyadan is-
tatistikler paylaşan deneyimli yönetici, mo-
bil oyuncu segmentinin pek çok alanda ma-
saüstü bilgisayar ve konsol oyuncu sayıla-
rını geçmeye başladığını kaydetti. Özellikle 
Afrika ve Orta Doğu’da, masaüstü ve konsol 
oyuncu sayılarının toplamını birlikte geçti-
ği; Avrupa’da ise başa baş noktasına yakın 
biçimde masaüstü ve konsolların toplamda 
olmasa da ayrı ayrı mobilin gerisinde kaldı-
ğı aktarıldı. Bu noktada e-sporun da önem-
li bir pay kazanmaya başladığını söyleyen 
Nizhnik-Walker, sözlerine şöyle devam etti: 
“E-spor geleneksel anlamıyla sanal bir spor 
olarak video oyunlarının rekabetçi biçimde 
oynandığı ve izleyicilerin çevrimiçi ya da yüz 
yüze katıldığı etkinlikler olarak tanımlanı-
yor. Ben ise, sizi hiçbir zaman büyütmeyen, 
en sevdiğiniz oyunu oynamak için para aldı-
ğınız bir spor olarak tanımlıyorum.”

“E-SPOR YAYINCILIĞININ 
GELECEĞI ÇOK PARLAK”

Webinar’ın ilerleyen bölümlerinde kendi tec-
rübelerini de paylaşan Elena Nizhnik-Walker, 
içerik üreticilerin gelecekte çok daha önemli 

bir rol üstleneceğini; özellikle bu alanda ya-
yın yapan kişilerin geleceğin bugünkü an-
lamındaki şöhretleri olacağını ifade etti. Şu 
an için oyun sektöründeki payı düşük olsa 
da, yayıncılık faaliyetleri kapsamında sosyal 
medyada aktif olarak yer alan isimlerin, ile-
ride çok daha önemli bir payı temsil edece-
ği belirtildi. Nizhnik-Walker, son olarak Unity 
Technologies’in geçtiğimiz günlerde yenile-
nen yüzüne dair gelen soruya ise, “değişimin 
arkasında yatan temel sebeplerden birinin, 

Unity’nin sadece bir oyun motoru olmaktan 
öteye geçmesi; otomotivden mühendislik alan-
larına kadar pek çok sahaya yayılmaya baş-
laması olduğunu söyleyebiliriz” yanıtını verdi.

Unity Technologies, aralarında şirketin 
Unity3D isimli armada gemisi yazılımın da 
bulunduğu pek çok simülasyon sistemi üze-
rinde çalışmasıyla biliniyor. Günümüzde sa-
dece bilgisayar oyunu için değil, ar-ge pro-
jelerinde planlama ve üretim sistemi ola-
rak da tercih ediliyor.

“BITCOIN VE COVID-19 PANDEMİSİ, 
KRİPTO SANATI POPÜLERLEŞTİRDİ”

MOBİL E-SPOR, MASAÜSTÜ 
VE KONSOLUN YENİ RAKİBİ
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ELENA NIZHNIK-WALKER: “E-spor 
geleneksel anlamıyla sanal bir spor 
olarak video oyunlarının rekabetçi 
biçimde oynandığı ve izleyicilerin 
çevrimiçi ya da yüz yüze katıldığı 

etkinlikler olarak tanımlanıyor. Ben 
ise, sizi hiçbir zaman büyütmeyen, en 

sevdiğiniz oyunu oynamak için para 
aldığınız bir spor olarak tanımlıyorum.”

DR. DUDU BANU ÇAKAR: 
“Kripto sanat, somut sanat 
koleksiyonları gibi görülür. 
NFT yani Non-Fungible Token, 
sanat, müzik, oyun içi ögeler 
ve videoları gibi gerçek 
dünya nesnelerini temsil 
eden dijital bir varlık. NFT’ler 
dijital olan herhangi bir şey 
olabilir, ancak asıl heyecanı 
dijital sanatı satmak için 
teknolojiyi satmakla ilgili.”
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İstanbul Aydın Üniversitesi öğrencilerinin geliştirdiği ‘Mumurgan’ adlı krem, dördüncü 
dereceye kadarki yanıkları dahi en geç 40 gün içinde hiç iz bırakmayacak şekilde tedavi 
ediyor. Imagine Tomorrow’un ardından JA Startup’tan da ödülle dönen projede hedef, 

Avrupa’daki girişim yarışmaları.

İstanbul Aydın Üniversitesi, Rinaldo Marmara’nın, Vatikan Dışişleri Bakanlığı arşivi ışığında 
kaleme aldığı ‘Türkiye ile Vatikan Diplomatik İlişkilere Doğru’ adlı eserini yayınlayarak tarih 

araştırmacılarına büyük bir hizmet sunuyor. Eser, Türkiye-Vatikan ilişkilerinin tarihine ait 
Türkiye’deki ilk belgeli katalog kitap olma özelliğini de taşıyor.

İ stanbul Aydın Üniversitesi Teknoloji 
Geliştirme Merkezi (TEKMER) bünye-
sinde, üniversitenin iki öğrencisi ta-
rafından geliştirilen ‘Mumurgan’ adlı 

krem, dördüncü dereceye kadar olan ya-
nıkları 10 günde iyileştirirken, yanık son-
rası kalan iz ve lekeleri de 40 günde tama-
men ortadan kaldırıyor. 

Konuyla ilgili açıklamalarda bulunan Mu-
murgan girişimcilerinden İAÜ Diş Hekimli-
ği Fakültesi öğrencisi Shanli Motiei şunla-
rı söyledi: “Biz İranlı iki çocukluk arkada-
şıyız. Bir gün evde büyüklerimize özendik 
ve evde yemek yapmak istedik. Ancak bu 

denemenin sonucunda ikimizin de ellerin-
de yanıklar oluştu ve tedavi edilip iyileşme 
sağlanmasına rağmen ellerimizde izler ve 
lekeler kaldı. Biz de buradan yola çıktık.” 

YANIK LEKELERINI
40 GÜNDE YOK EDIYOR

Girişimin diğer partneri İAÜ Tıp Fakülte-
si öğrencisi Ramin Ghatari ise İran’da tıb-
bi kimyagerlik okuduğunu, arkadaşı Moitei 
sayesinde İstanbul Aydın Üniversitesi’ne 
geldiğini ve çalışmalarına burada devam 
ettiğini söyleyerek, şu ifadelerde bulundu: 
“Mumurgan, dördüncü dereceye kadar olan 

yanıkları bile, 10 günlük uygulama sonu-
cunda tamamen iyileştiriyor. Toplamda 40 
gün uygulanmaya devam edilirse de ya-
nıklar nedeniyle ciltte iz ve leke kalması-
nı da önlüyor.”

Imagine Tomorrow ve JAStartup gibi Tür-
kiye’nin en önemli girişim yarışmalarından 
ödülle dönen ve şirketleşme sürecini tamam-
layan Mumurgan ekibi, geçtiğimiz günler-
de, kendilerine destek veren Genç Başarı 
Eğitim Vakfı yöneticilerini İAÜ TEKMER’de 
ağırladı. İkili, şimdi rotayı, ürünü piyasaya 
çıkarma yönüne ve Avrupa’daki girişim ya-
rışmalarına çevirmiş durumda.

İ stanbul Aydın Üniversitesi, Türkiye dış 
ilişkileri ve diplomatik tarihi açısından 
çok önemli bir eserin yayımlanması-
nı sağladı. Rinaldo Marmara’nın Va-

tikan Dışişleri Bakanlığı arşivi ışığında ka-
leme aldığı ‘Türkiye ile Vatikan Diplomatik 
İlişkilere Doğru’ adlı belgeli katalog eseri, İs-
tanbul Aydın Üniversitesi Yayınları etiketiy-
le piyasaya çıktı.

Konuyla ilgili değerlendirmelerde bulu-
nan Rinaldo Marmara, şunları söyledi: “Mon-
signor Angelo Rotta’nın Vatikan’ın 1925’ten 
1930’a kadar Boğaziçi kıyılarındaki gayrı res-
mi temsilciliğiyle ilgili, Vatikan Dışişleri Ba-
kanlığı arşivlerinden belgelerin yer aldığı 
katalog, Türkiye’de bir ilk olma özelliğini ta-
şıyor. Arşiv, Türk tarihine ilişkin belgeler 
bakımından da oldukça zengin. Günümüz-
de çok az araştırmacı Vatikan’ın bu zengin 
arşivlerinden faydalanabiliyor. Bunun ka-
nıtı olarak da şimdiye kadar Türkiye’de ya-
pılan araştırmaların kaynakçalarında Vati-
kan arşiv belgelerine rastlanmamasını gös-
terebiliriz.” 

TÜRKIYE BELGELERI ITALYANCA 
VE FRANSIZCA

Vatikan Arşivleri’nde Türkiye tarihiyle il-
gili evrakların özellikle de 19’uncu ve 20’nci 
yüzyıllara ait olanların İtalyanca ve Fran-
sızca olduğunu kaydeden Marmara, “Belgeli 
kataloğumuzun amacı lisan zorluğunu aş-
mak ve bunun da tek yolu olarak da Türk-
çe özetini ve referansı sunduğumuz belge-
lerinin İtalyanca ve Fransızca tıpkıbasımını 
vermek oldu. Böylece belgeleri Vatikan’dan 
istemeye gerek kalmıyor. Diplomatik belge-
lerin Dışişleri bölümünde bulunmasından 
dolayı bu belgeleri zaten tamamını fotoko-
pi olarak almak mümkün değil. Bu sebeple 
belgeli kataloğumuz bunu önemli bir kaynak 
olarak İstanbul Aydın Üniversitesi Yayınları 
ile araştırmacılara sunduk” dedi.

Bu belgeler aynı zamanda, Cumhuriye-
tin ilk dönemindeki siyasi iklimin bir Katolik 

yetkili tarafından hangi çerçevede ve nasıl 
algılandığına dair önemli ipuçları da içeri-
yor. 1960’ta resmi ilişkiler başlamadan önce 
Vatikan ve Türkiye arasında dostane ilişki-
ler ortaya çıkıyor.

Rinaldo Marmara, “Her devletin arşivi ken-
di milli görüşlerini yansıtıyor. Vatikan arşiv-
leri hiçbir milletin devlet görüşünü veya et-
kisini yansıtmıyor. Bu yüzden Vatikan Arşiv-
leri en tarafsız arşivler olarak kabul edilir. 
Eşine az rastlanır zengin bilgi birikimi Tür-
kiye’yi ilgilendiren yüzbinlerce belge mev-
cut” diye konuştu. 

RINALDO MARMARA KIMDIR?
Dünyada Vatikan ‘özel’ ya da ‘gizli’ arşivle-

rine girebilen, orada uzun yıllar çalışabilen 

az sayıda kişiden biri olan Rinaldo Mar-
mara; ‘Osmanlı Başkentinde Bir Levanten 
Semti: Galata-Pera’ kitabının yazarı, Pangal-
tı doğumlu bir Levanten. Sözkonusu kitabı 
kaleme alırken, raf uzunluğu 87 kilomet-
reyi bulan Vatikan arşivlerinden faydala-
nan Marmara, Fransa Montpellier Paul Va-
lery Üniversitesi’nde Bizans’tan günümü-
ze Latin ve Levanten cemaatinin kuruluş, 
yükselme ve gerileme dönemleri hakkın-
da doktora yaptı. 50’ye yakın kitabı bulunan 
Marmara, Türkiye Katolik Ruhani Reisler 
Kurulu’nun resmi tarihçisi ve Vatikan ta-
rafından verilmiş  ‘Chevalier de I’Ordre de 
Saint-Gregorie Grand’ ve Polonya Cumhu-
riyeti tarafından verilen ‘Bene Merito’ ni-
şanlarının sahibi.

YANIK DÜŞMANI KREMİN 
HEDEFİ AVRUPA

İSTANBUL AYDIN ÜNİVERSİTESİ’NDEN 
TARİHÇİLERE BÜYÜK HİZMET
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Mumurgan ekibi, kendilerine 
destek veren Genç Başarı Eğitim 
Vakfı yöneticilerini İstanbul Aydın 
Üniversitesi (İAÜ) TEKMER’de ağırladı.

RINALDO MARMARA: “Her devletin arşivi kendi milli görüşlerini yansıtıyor. Vatikan arşivleri hiçbir milletin devlet 
görüşünü veya etkisini yansıtmıyor. Bu yüzden Vatikan Arşivleri en tarafsız arşivler olarak kabul edilir. Eşine az rastlanır 
zengin bilgi birikimi Türkiye’yi ilgilendiren yüzbinlerce belge mevcut.”
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UZMANGÖZÜYLE

ERDEM RESNELİ

Ekonomist-Piyasa Uzmanı

Geçen yazımda sözde faiz indirim ka-
rarının dövizdeki yükseliş ve enflasyon 
olarak sonuçları olacağını vurgulamış-
tım. Keşke haksız çıksaydım. Gördüğü-
nüz gibi dövizde yükselişin hayat paha-
lılığına ciddi anlamda etkilerini hisset-
meye başladık. Bundan sonra bu karar 
doğrultusundaki etkileri artarak devam 
edecektir. Maalesef bu tablonun değişi-
mi için bir şeyler yapılmazsa daha derin 
sorunlar yaşayacağımız bir döneme ge-
çeceğiz. İnanılmaz bir pahalılık ve stok-
çuluğun baş göstereceği bir dönem yaşa-
yacağız gibi gözüküyor. Peki ne yapmalı? 

İlk önce finansal piyasalara güven 
tesis etmek için dünya ekonomisini iyi 
okumalıyız. 2007 yılına kadar dünyada 
karşılıksız basılan dolar miktarı 950 mil-
yar dolardır. 2008 krizinde basılan kar-
şılıksız dolar miktarı 4.5 trilyon dolar-
dır. 2020 pandemi döneminde Avrupa 
ve ABD’nin bastığı para miktarı 14 trilyon 
doları şu ana kadar geçmiş durumda-
dır. Yani dünyada çok ciddi bir para mik-
tarı dolaşıma girmiş durumda, bunun 
karşılığı mutlaka enflasyon olarak geri 
dönecektir. Şu anda ABD ve Avrupa’da 
ufak ufak enflasyon oranlarının yukarı 
doğru evrildiğini gözlemliyoruz. Bunun 
ABD de farkında, dikkat ederseniz faiz 
artırımına geçmemek için şimdilik tok-
sin varlıkların alımında kısmi kısıtlama-
lara giderek bu faiz artırımı geçiş süre-
cini mümkün olduğu kadar ötelemeye 
çalışmaktadır. Ama sonuçta öyle ya da 
böyle yakın zamanda faizleri artırmak 
zorundalar. Peki bu ortamda kurların bu 
kadar değer kazandığı ortamda ABD, bir 
faiz artırımına giderse, doların nasıl bir 
yükselişe gidebileceğini öngörecek kimse 
var mı merak ediyorum? Neden sözde 
faiz indirimi diyorum. Önceki yazımda 
sizlere detaylı olarak analizini yapmış-
tım. Şu anda Türkiye Merkez Bankası 
hangi faizi indirdi? Politika faiz oranını 
indirdi. İsterseniz bu oranı 1’e indirin, ne 
olacak ki? Sonuçta piyasa faizi yukarı-
da seyrediyor. Yaklaşık 18.50’lerden iş-
lem görüyor. Kimse MB’nın politika fa-
izine bakıyor mu? Hayır. Peki biz hangi 
faizi indirdik? Hem faiz indirdim diye-
ceksin hem de piyasanın faizi artacak. 
Aynı zamanda da kurlar artacak. Peki 
şu ortamda dolar 10’lara dayanmışken 
ABD de faiz artırımına geçiyorum der-
se, bizde kurlar sizce aşağı mı gelir yu-
karı mı gider? Biraz piyasa bilgisi olan 

biri bu soruya tabii ki dolar kuru yuka-
rı gider, diye cevap verecektir. Bunu bil-
mek için müneccim olmaya gerek yok 
ki. Bu denklemi bile bile neden elinizdeki 
silahı kendi vücudunuza saplıyorsunuz, 
bunu anlamak mümkün değil. 

FAIZ INDIRIMININ 
KIME YARARI VAR?

Şu anda kısa vadeli faizleri yükseltme-
den kuru aşağı getirmeniz mümkün de-
ğil. En azından piyasanın fiyatladığı faiz 
rakamlarına gelmeniz lazım. Diyelim ki 
yüksek kurun ihracata olumlu etkisi var. 
Evet basit mantık olarak yüksek kurun 
ihracat girdilerine olumlu katkısı var. 
Fakat teknik olarak kimse acaba şuna 
bakıyor mu, merak ediyorum? Türki-
ye ekonomisinin yaklaşık yüzde 75’i ara 
mamul ithalatı yaparak ihracat yapabi-
len bir ekonomi. Dolayısıyla yüksek kur 
ihracat yapan firmaların girdi maliyeti-
ni de artırıyor. Bu da ihracat yapan fir-
maların karını yiyen bir faktör olarak 
karşımıza çıkıyor. O zaman bu sözde faiz 
indiriminin kime yararı var? Bir şeyler 
yapılmazsa bu yapı Türkiye ekonomisi-
ne ciddi bedeller ödetecektir. Nedir bu 
bedeller açalım. Şu anda kur riskinden 
dolayı ithal malı getirecek üreticilerin 
stok yapmasına neden olacaktır. Yani 
malını kaç lira kurdan yerine koyacağı 
belli olmayan bir işletme elindeki malı 
iç piyasaya satma konusunda isteksiz 
olacaktır. Satarsa hangi kurdan malı-
nı geri koyacağının belirsizliği var. Ku-
run yukarı da olması tüm maliyetlerin 

akaryakıttan tutun evimizde yaktığımız 
doğalgaz veya elektrik harcamalarına 
kadar yüksek bir maliyet olacaktır. Bu 
durumda herkesin alım gücü, harcama 
isteği olmayacaktır. Bu olmazsa üretim 
ya da tüketim artar mı? Tabii ki de art-
maz. Üretim ya da tüketim artmazsa 
ekonominin çarkları nasıl işleyecek? 
Kim yatırım yapacak? Devlet zaten ya-
tırım yapmıyor. Halk da elinde devam-
lı değer kaybeden parasının yerine ya 
mala ya da döviz kuruna geçip bekle-
yecek. Peki ekonominin çarkları nasıl 
dönecek? Hem günden güne alım gücü 
düşecek, hem de reel sektörün üretim 
gücü düşecek. Peki bu ekonomi nasıl to-
parlanacak? Sen cazip bir faiz oranı da 
vermezsen kim neden dolarını bozup 
yatırım yapsın? Peki böyle bir ortamda 
enflasyon ya da döviz nasıl gerileyecek? 

HEP BIRLIKTE 
FAKIRLEŞIYORUZ

Yıllar önce döviz konusunda geniş bir 
analiz yapmıştım. Dövizde koyduğum tek-
nik hedefler bir bir kırıldı. Keşke yanıl-
saydım. Teknik uzun vadeli resimde 3.10 
TL dolar kuru en önemli değişken trend 
bölgesiydi. Bu bölge Devlet Bahçeli’nin 
başkanlık modelini dile getirdiği gün kı-
rılıp geçildi. Bu bölge o kadar önemliy-
di ki 15 Temmuz günü bile burası geçi-
lememişti. O zaman da yazmıştım. Yine 
hatırlatayım o kanalın üst bölgesi 5.50, 
5.75 bandı idi. Burası Berat beyin eko-
nomi bakanı olduğu zaman geçildi. İşte 
o zaman da belirtmiştim, 7.50 daha son-
rası 9.20 en üst sınırı da 10.45’lerde bir 
direnç var diye. Maalesef 9.20’den sonra 
yeni ve tahmin edilemeyecek bir zirve-
ye koşuyor dolar. 10.45’te teknik bir di-
renç var ama o direnç fobinacci denk-
lemi ile bulduğum bir direnç, teknik de 
artık bir direnci kalmadı dolar/TL’nin, 
bundan sonra Türkiye Cumhuriyet tari-
hinin en büyük zirvesine doğru koşacak 
yolu var. Teknik anlamda bunları yazıp 
paylaşmak istiyorum. O yüzden de bir 
şeyler yapılması gerek diyerek yazıma 
başladım. Bir şeyler yapılmazsa teknik 
anlamda bu kötü senaryonun gerçek-
leşme ihtimali çok yüksek. İnşallah ol-
masın ama ne olur karar vericiler bir 
şeyler yapın artık, çünkü hep birlikte fa-
kirleşiyoruz. Buradan son uyarılarımı 
yaparak sözlerime son veriyorum. Tek-
rar görüşmek dileğiyle. 

FAIZ INDIRIMI VE KURDA YÜKSELIŞ

Dövizde yükselişin hayat pahalılığına ciddi anlamda etkilerini hissetmeye 
başladık. Maalesef bu tablonun değişimi için bir şeyler yapılmazsa daha 
derin sorunlar yaşayacağımız bir döneme geçeceğiz.
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Küresel piyasalarda, petrol fiyat-
larındaki yükseliş ve buna bağlı ola-
rak artan enflasyonist endişeler de-
vam ediyor. Bu tablo karşısında risk 
iştahındaki zayıflama, endekslerde 
satışlara neden oluyor. Son günler-
de, ABD’de açıklanan bilançolar ne-
deniyle bu durum biraz tersine dön-
meye başladı. Beklentilerin üzerinde, 
piyasaları tatmin eden şirket karları, 
endekslerde de alımları hızlandırdı-
ğı gibi kayıpların da telafi edilmesi-
ni sağladı. Bilançoların etkisi aslın-
da kısa vadeli olarak düşünülebilir. 
Açıklanan bilançolar anlık olarak fi-
yatlara yansıyor ve sonrasında etki-
si yavaş yavaş dağılıyor. Bu nedenle, 
bilanço sezonunun bitmesiyle birlikte 
bu etkinin de azalması beklenebilir. 
Bu durumda küresel piyasalar yine 
gözleri petrol fiyatlarına ve enflas-
yondaki görünüme aynı zamanda 
Fed’e çevirecektir. Aslında bu bahset-
tiğim başlıkları hissediyoruz, sade-
ce son günlerde bilançoların baskın 
kalması nedeniyle arka plana atılmış 
gibi gözüküyor. Ancak Kasım ayında 
hatta ilk günlerinde bizi Fed’in kar-
şılayacağını unutmamamız gereki-
yor. Tarihler 2-3 Kasım’ı gösterdiğin-
de, piyasalarda nefesler tutulacak 
ve 3 Kasım TSİ 21:00’da Fed’in açık-
layacağı karar takip edilecek. Hazi-
ran ayından bu yana Fed’den var-
lık alım programını azaltmaya dair 
birtakım sinyaller gelmeye başladı. 
Enflasyon ve istihdam açısından el-
lerinin rahatlamaya başladığını ifa-
de eden Fed, son günlerde petrol-
deki yükseliş nedeniyle enflasyon 
üzerindeki baskının artabileceğini 
değerlendirmeye başladı. Bu yazıyı 
okuduğunuzda Fed açıklanmış ola-
bilir dolayısıyla beklentiler üzerin-
de çok fazla durmak istemiyorum. 

FAIZ KARARI SICAKLIĞINI 
KORUYACAK

Yurtiçinde TCMB’nin faiz kararı 
yine sıcaklığını korumaya devam 

edebilir. En son ekim ayında bek-
lentilerin üzerinde bir faiz indirimi 
yapıldı. Politika faizi olan bir hafta va-
deli repo faiz oranı yüzde 18,00’dan 
yüzde 16,00’a düşürüldü. Karar met-
ninde, arz yönlü arızi unsurlardan 
kaynaklı olarak politika faizinde ya-
pılan aşağı yönlü düzeltme için yıl 
sonuna kadar sınırlı bir alan kal-
dığına yer verildi. Karar iç piyasa 
üzerinde bir miktar oynaklığa ne-
den oldu. Borsada geri çekilmeler 
sınırlı kalırken, kurdaki hareketlilik 
devam etti. Uluslararası kredi dere-
celendirme kuruluşunun takvimin-
de 22 Ekim günü Türkiye’nin kre-
di not değerlendirmesi bulunuyor-
du. Kuruluş, döviz cinsinden kredi 
notunu “B+”, yerel para birimi cin-
sinden kredi notunu “BB-” ve kredi 
notu görünümünü ise “durağan” ola-
rak teyit etti. Not görünümünde bir 
değişikliğe gitmezken, açıklamala-
rında Türkiye’nin ödemeler dengesi 
pozisyonunu hala zayıf olarak gör-
düklerini belirtti. İhracattaki güçlü 

toparlanma ve yurtiçi faaliyetlerin 
salgına karşı dirençli kalmasıyla 
Türkiye ekonomisinin bu yıl yüzde 
8,6 seviyesinde büyüyeceği öngö-
rüldü. Türkiye’nin ödemeler denge-
si pozisyonunun, özellikle Merkez 
Bankası’nın net döviz rezervlerinin 
tahminlerin ötesinde güçlenmesi 
halinde not yükseltmesinin düşü-
nülebileceği belirtildi. Kuruluştan 
sürpriz ve olumsuz bir açıklama 
gelmemesi, bu açıdan önemliydi, 
bu nedenle ciddi bir oynaklığa yol 
açmadı. Merkezin 18 Kasım günü 
faiz kararı görülüyor. Öncesinde 3 
Kasım günü Ekim ayı enflasyonu 
açıklanacak. Enflasyon verisi sonra-
sında Kasım toplantısına dair bek-
lentiler şekillenmeye başlayabilir. 
Aynı zamanda, 18 Kasım gününe 
kadar Merkez Bankası’ndan gele-
cek sinyaller de aslında beklentiler 
açısından izlenecektir. Bir faiz indi-
rimi beklentisi iç piyasa üzerinde 
baskı yaratabileceği gibi faiz indi-
rimi olasılığının bu toplantıda azal-
ması, bir miktar fiyatlar üzerindeki 
baskının dağılmasını sağlayabilir. 
ABD’de S&P 500 endeksinin ekim 
ayında 50 günlük ortalamasının al-
tına doğru geri çekilmesi sınırlı da 
olsa tedirginlik yaratmıştı. Ancak 
sonrasında bilançolardan destek 
alan endeks ortalamasının üzeri-
ne yükselince, alımlarda da hız ka-
zandı. Kasım ayında da bu ortala-
manın önemli olduğunu vurgula-
mak isterim çünkü birçok kurum 
ABD borsalarında bir düzeltme ha-
reketi bekliyor. Yılın son iki ayında-
yız, olası böyle bir düzeltme piya-
salarda bir panik havasına neden 
olabilir. Aynı zamanda BIST100 en-
deksi üzerinde de negatif yansıma-
ları görülebilir. Bu nedenle kasım 
ayında Fed’in kararı, ABD bilanço-
larının seyri aynı zamanda dünya 
genelinde enflasyondaki görünüm, 
endekslerin seyri açısından önem-
li olacaktır.

YILIN SON IKI AYINDAYIZ 
VE RISKLER SÜRÜYOR

Merkez Bankası’nın 18 Kasım’da faiz kararı görülüyor. Öncesinde 3 
Kasım’da Ekim ayı enfl asyonu açıklanacak. Enfl asyon verisi sonrasında Kasım 
toplantısına dair beklentiler şekillenmeye başlayabilir.

EDA KARADAĞ

Gedik Yatırım
Yatırım Danışmanı

UZMANGÖZÜYLE

ENDÜSTRİ 4.0‘A 
HAZIR MISINIZ?

Esnek ve Verimli

canias4.0 ile ERP, IoT ve Büyük Veri çözümlerini kapsayan, firmanıza 
özel yazılıma sahip olabilirsiniz.

Rekabet ve maliyet baskısı altında kalmadan, yüksek performanslı ve 
geleceğe yönelik bir çözüme sahip olun.

Tüm ihtiyaçlarınız için tek bir çözüm:

www.canias40.com
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TÜMAY MERCAN

Yönetim İletişim Danışmanı

Sosyal medya yaşamın parçası. 
İyi kullanıldığında birçok konudan 
haberdar oluyor, haber veriyoruz. 
Yöneticiler için de önemli bir mec-
ra. Sosyal mecrayı bazı yöneticiler 
kendi özel hayatlarına yönelik kulla-
nıyorlar. Bazıları da işlerini, ürünle-
rini tanıtmak için kullanıyor. Elbette 
tercih sebebi.

DIJITALE UYUM
Bazı yöneticiler pandemi dönemin-

de dijital sohbetlere katıldı. Bazıları 
bu işi çok sevdi ve başarıyla devam 
ettiriyor. Bu yöneticilerin zamanla-
rını bu tür çalışmalara göre planla-
yabilmeleri de ayrı bir beceri.

Aslına bakarsanız, bizim kurumla-
rımız hala dijital ortamları tam kulla-
namıyorlar. Sosyal medya hesapla-
rını bir ajansa verip işi yönettiklerini 
sanıyorlar. Oysa sosyal medyanın ve 
genel olarak dijital ortamın nimetle-
rinden henüz tam faydalanılmadı. 

Bu durumu fark eden birkaç fir-
ma yöneticisi söz konusu ortamları 
değerlendiriyor. Bu ortamlarda ver-
diği bilgiler, iletişim biçimi, nezaketi, 
ürünlerini anlatış biçimi her şey et-
kili. Sonuçta ne mi oluyor?

YÖNETICILER SOSYAL 
MEDYADA NE KADAR 
BAŞARILI?

Dijital ortamı doğru değerlendire-
bilenler ürünlerine ve şirketlerine 
daha fazla ilgi çekip harika bir rek-
lam yapıyor ve devam da ettiklerine 
göre satışlarını artırıyorlar. Bir CE-
O’nun sektörü ile ilgili bilgi vermesi, 
dinleyenlerin soru sorabilmesi, ürün-
lerden ve hizmetlerden sohbetler-
de haberdar olması, konuya dikkat 
çekilmesi, insanlara ilginç geliyor ve 
zaman ayırmaya değer görülüyor. 

Yönetici açısından bu bir beceri. 
İletişim becerisi. Yıllarca kurumsal 
iletişim uzmanı olarak, kurumsal ile-
tişim açısından yönetici iletişiminin 
ne kadar önemli olduğunu anlattık 
ve anlatmaya devam ediyoruz. Deği-
şen zaman içinde dijitalleşmeye ayak 

uyduran yöneticiler bu durumu da 
başarıyla yönettiklerinde işletmele-
rine katma değer sağlıyorlar. Ama 
hala eksikleri var. Kendi sosyal medya 
hesaplarıyla kurumsal sosyal medya 
hesaplarını paralel götüremiyorlar. 
Oysa kurumsal iletişim bir bütündür. 
Yöneticinin sosyal medya görünür-
lüğü kurumsal iletişimin bir parçası-
dır. Bazı yöneticilerde kurumsal ile-
tişim konusunda hala “ben her şeyi 
bilirim” durumu var.

KURUMSAL 
ILETIŞIMIN ÖNEMI

Evet görünür olmak önemli. Doğru 
zamanda, doğru yerde, doğru mesaj-
la, doğru kişiyle, doğru şekilde olmak 
önem taşıyor.  Bütün sır, “doğru” ları 
bir araya getirebilmekte. 

İyi bir kurumsal iletişim çalışmasın-
da bütün doğrular ustaca bir araya 
getirilebilir. Elbette bu konuda usta-
larla çalışması şartıyla. Bu iş acemi 
işi değil. Fakat birçok kurum, kurum-
sal iletişim ve sosyal medya çalış-
malarında acemilerle çalışıp kendi-
ni de üstün gösterme çabasına giri-
yor. Konunun önemini algılamamış 
olmak, işi ucuza getirmek, her şeyi 

bildiğini düşünmek, en önemlisi ise 
vizyonsuzluk.

GÖRÜNÜRLÜK ÖNEMLIDIR
Belli bir çizginin üstüne çıkmış ku-

rumlar kurumsal iletişimi bir bütün 
olarak görerek çalışmalarını buna 
göre yaparak başarıyı kazanıyorlar. 
İşletmelerde yönetimin önemli gö-
revlerinden biri de bu tür çalışma-
lara destek vermek, akılcı yaklaş-
mak, tecrübelerden faydalanmak.  

Yönetim ve yöneticilik hızlıca evri-
liyor. Artık ulaşılamaz olmak marifet 
değil. Ulaşılabilir olup süreci yönete-
bilmek ve sahadan haberdar olabil-
mek yöneticiler için önem taşıyor. 
Kurumlar büyüdükçe hantallaşıp 
ipin ucunu kaçırıyorlar. Yöneticile-
rin 360 derece çevreyi görebiliyor, 
duyabiliyor olmaları, hayatın içinde 
olmaları önem taşıyor. Elbette bunu 
ekiplerinin desteği ile yapabiliyor-
lar ama “ben” duygusu ağır basınca 
ekiplerden tam faydalanamıyorlar.

KENDI SAHASINDA 
TOP ÇEVIRMEK

Dijital yönetim ve yöneticilik önem-
li ama doğru bir yönetim ile. Dijita-
li doğru yönetmek iç rekabet için 
de dış rekabet için de son derece 
önemli. 

Şimdilik kurumların yöneticileri 
iç rekabet için dijital görünürlüğe 
önem verse de yakın gelecekte dış 
rekabet için çalışmaya başlamak zo-
runda kalacaklar. Adım adım iler-
liyorlar. Fakat dünya ile rekabette 
ülkemizin de zaman kaybetmeye 
tahammülü yok. Bunu da not etmiş 
olalım.  Yöneticiler hazır dijital gö-
rünürlüğe alışmışken yurt dışı ça-
lışmalara ağırlık vermelerinde fay-
da var. İçeride, kendi sahasında top 
çevirmek kolay. Merak edenlerle 
konuyu ayrıca konuşabiliriz. Sözün 
özü; Yöneticilerimizin dijitale daha 
sıcak bakması, kurumsal iletişim 
çalışması yaptıklarını unutmaması, 
dijitalin daha verimli kullanılması 
herkese fayda sağlayacak.

SOSYAL MEDYADA AKTIF YÖNETICILER
Dijital ortamı doğru değerlendirebilenler, ürünlerine ve 
şirketlerine daha fazla ilgi çekip harika bir reklam yapıyor 
ve devam da ettiklerine göre satışlarını artırıyorlar.

EKOYÖNETİM



Sanko-‹lan-A4.pdf   2   16.12.2019   11:17






